
دبیرکل جامعه روحانیت مبارز:
باید انتخابات با مشارکت همه 

طیف ها و سلیقه ها شکل گیرد
دبیرکل جامعــه روحانیت مبارز 
گفت:مشــارکت بالا برای کشــور 
لازم است چون دشــمنان را دفع 
می کنــد، لــذا بایــد در انتخابــات 
مشــارکت بــالا بــا همــه طیف ها 
و دیدگاه هــا شــکل  و ســلیقه ها 
گیــرد. حجت الاســام مصطفی 
پورمحمدی دبیرکل جامعه روحانیت 

مبارز در نشست شنبه ...

رئیس جمهور در جلسه هیات دولت؛
تفاوت سلیقه و اختلاف نظر

در اداره کشور طبیعی است 
تفــاوت  گفــت:  رئیس جمهــور 
ســلیقه و اختاف نظر در عرصه 
گسترده اداره امور کشور طبیعی 
است، اما پیگیری موارد اختافی 
باید از مبــادی قانونی و حقوقی و 
به دور از هرگونه حاشــیه آفرینی 
و ارســال پیام اختاف باشد. آیت 
الله ســید ابراهیم رئیسی بعد از 

ظهر یکشنبه در جلسه هیات ...
روزنامه

19 تیر ماه 1402  21 ذی الحجه1444   10 جولای 2023  شماره 5763  سال بیست و ششم  5000 تومان دوشنبه 

استاندار قم تاکید کرد:

ضرورت امیدآفرینی و 
تقویت اعتماد عمومی 
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شهردار قم:
بسیاری از مشکلات با مشارکت شهروندان قابل حل است
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مدیرعامل شرکت آب و فاضاب استان قم:

 برنامه ریزی ها در دانشگاه بر اساس 
نیاز های بخش صنعت باشد

رئیس شورای اسامی شهر قم

درخواستیبرایسئوالازشهردارقمبهرئیسشوراارسالنشدهاست

مدیرعامل شرکت آب و فاضاب استان قم با اشاره به اهمیت 
ارتباط بین مجموعه صنعت و دانشگاه اظهار داشت: ارتباط و 
تعامل صنعت با دانشگاه می تواند منجر به تحول در حل مسائل 

تفاهم نامه  امضا  مراسم  در  بختیاری  حسن  مهندس  شود. 
همکاری شرکت آب و فاضاب استان و دانشگاه قم به منظور 

تقویت و گسترش نظام مند همکاری ها و استفاده مطلوب از ...

رئیس مجلس شورای اسامی :
در موضوع حجاب دوقطبی سازی 

ایجاد نکنیم 
رئیس مجلس شــورای اســامی 
کمیســیون  گــزارش  در  گفــت: 
فرهنگی مجلس مشخص شد ۳۲ 
دستگاه، که اعتبار می گیرند تا در 
حــوزۀ حجاب کار کننــد، کوتاهی 
کرده انــد. باید دقت کنیــم در این 
میدان دوقطبی سازی ایجاد نکنیم. 
مردم را مقابــل هم قرار ندهیم که 

این کار خواستۀ دشمن ... 2 22

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم:

باید ضوابط زیست محیطی
 در توسعه شهر "کهک" رعایت شود

استاندار قم با بیان اینکه در سال جاری و با نزدیک شدن 
انتخابات هرچه پیش  می رویم هجمه های دشمنان  ایام  به 
افزایش پیدا می کند، ابراز کرد: باید تاش کنیم در این ایام 

بیش تری  جدیت  با  عمومی  اعتماد  تقویت  و  امیدآفرینی 
دنبال شود. سیدمحمدتقی شاهچراغی در جلسه شورای 

اطاع رسانی استان که در سالن جلسات امام جواد)ع( ...
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اطاع رسانی موثر و درست از شاخص های ارزیابی مدیران است

 در نظر دارد  مکان ذیل را  از طریق مزایده عمومی به اشخاص واجد شرایط اجاره دهد. 
موضوع مزایده و مدت اجاره : اجاره موقت عرصه جهت  استقرار یک دستگاه کیوسک مطابق جدول ذیل برای 

مدت 2 سال .
بهای پایه اجاره طبق نظر کارشناس رسمی دادگستری ، میزان تضمین شرکت در مزایده ، نوع کاریری :

تذکر1 : افزایش اجاره بهاء ماهیانه طبق مبلغ پیشنهادی برای سال دوم  25% افزایش نسبت به سال قبل می 
باشد .

تذکر۲: تهیه و ساخت کیوسک مطابق طرح تیپ بر عهده برنده مزایده می باشد و پس از پایان قرارداد به صورت 
رایگان به سازمان واگذار می گردد .

- نوع تضمین شرکت در مزایده : به صورت ضمانتنامه بانکی در وجه سازمان )با حداقل اعتبار 3ماه( یا واریز وجه 
نقد به حساب بانک ملی شعبه میدان تره بار به شماره 0115427089004 بنام سازمان میادین میوه و تره بار ارائه 

و رسید آن به ضمیمه  پیشنهاد تسلیم شود.
- هر گونه کپی برداری از اسناد ممنوع بوده و فقط اشخاصی مجاز به ارائه پیشنهاد می باشند که اسناد را خریداری 

کرده باشند. 
- مبلغ خرید اسناد مزایده 1/000/000 ریال می باشد و شرکت کننده می بایست مبلغ آن را به شماره حساب 
0113127588001 بانک ملی به نام سازمان میادین شهرداری قم واریز نماید. هزینه خرید اسناد مزایده غیرقابل 

استرداد می باشد .
- فروش اسناد از مورخ 140۲/04/۲1 لغایت 140۲/05/01 می باشد.

محل دریافت اسناد و تسلیم پیشنهادها : قم- جاده قدیم قم تهران- روبروی بهشت معصومه) س ( - بلوار شهید 
رجایی میدان بزرگ میوه و تره بار شهید رجایی- ساختمان اداری سازمان میادین- امور قراردادها جهت دریافت 

اسناد مراجعه نمایند / همچنین جهت تسلیم پیشنهادها به آدرس فوق دفتر حراست سازمان مراجعه شود . 
-پیشنهاد دهندگان باید یک نسخه از اسناد مزایده را دریافت و با قید قبولی و بدون قید و شرط ، امضا کرده و به 
پیشنهاد خود ضمیمه نمایند.عدم انجام این مهم از جانب هر یک از شرکت کنندگان باعث حذف آنان از فرایند 

مزایده می گردد. 
-هزینه درج آگهی بر عهده برنده مزایده می باشد .جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره تلفن 36641327  

)025( تماس حاصل فرمایید.
مهلت تحویل اسناد و تسلیم پیشنهادات:  تا پایان وقت اداری روز سه شنبه مورخ 140۲/05/0۳ می باشد.

-سایر اطلاعات و جزئیات دراسناد مزایده موجود می باشد .
تاریخ آگهی نوبت دوم:  140۲/04/۲1

 در نظر دارد نسبت به واگذاری املاک با مشخصات و شرایط کلی زیر، از طریق مزایده عمومی به متقاضیان 
واجد شرایط اقدام نماید.

نشانی به  دولت  الکترونیکی  تدارکات  سامانه  به  مراجعه  طریق  از  می توانند  محترم   1-متقاضیان 
 www.setadiran.ir نسبت به خرید اسناد مزایده به مبلغ 500/000 )پانصد هزار( ریال اقدام نمایند.

)هزینه خرید اسناد غیر قابل استرداد است( . 
2-تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار هر یک از معاملات: به صورت 1- ضمانت نامه بانکی 2- خالص 

مطالبات بلوکه شده تائید شده 3- فیش واریز نقدی مورد قبول است. 
3-شماره حساب بانکی ایران)شبا( شهرداری قم: )54 – 4300 – 0300 – 0010 – 0000 – 0610 – 07 

IR( جهت واریز از طریق فیش بانکی وجه نقد.
4-مهلت خرید و تحویل اسناد:

-مهلت خرید اسناد: از روز سه شنبه مورخ 140۲/04/۲0 لغایت روز سه شنبه مورخ 140۲/04/۲7.  
-مهلت ارائه پیشنهاد: از روز چهارشنبه مورخ 140۲/04/۲1  لغایت روز شنبه مورخ 140۲/05/07.
5-شرایط و ویژگیهای هر یک از املاک در شرایط عمومی درج گردیده است و متقاضیان محترم پس از 
خرید و مطالعه، کلیه اسناد و مدارک را امضاء کرده و به همراه پیشنهاد قیمت ارائه نمایند . امضاء اسناد و 

مدارک به منزله قبول تمامی شرایط است.
6-متقاضیان محترم برای سوالات تخصصی با اداره کل املاك به شماره 36104488 – 025 و سوالات 
عمومی با مدیریت امور قراردادها و پیمان ها )اداره پیمان ها و کمیسیونها( با شماره تلفن 36104333 

025 تماس حاصل فرمایند.
7-محل تسلیم ضمانت شرکت در فرایند انجام کار: اداره کل حراست روزهای شنبه لغایت چهارشنبه از 
ساعت 06:00 الی 1۲:۳0 و روزهای پنج شنبه ساعت 1۲:00 به نشانی: قم، بلوار امام موسی صدر، 

جنب بوستان شهید بنیادی، شهرداری مرکزی، طبقه ششم.

سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل 
    شهرداری قمشهری شهرداری قم

اداره کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم    WWW.QOM.IRروابط عمومی سازمان میادین شهرداری قم 

آگهی مزایده  عمومی املاک آگهی مزایده) نوبت اول(
آگهی نوبت  دوم و اصلاحیه آگهی نوبت اول

شناسه آگهی:1523146شناسه آگهی:1524879

  

رئیس مرکز درمان ناباروری طهورا از روند درمان 1000 زوج نابارور بی بضاعت در قم و حومه 
استان در 14 ماه گذشته خبر داد. حسین حیدری از درمان 1000 زوج نابارور بی بضاعت 
در قم و حومه استان همسو با استاندارد های جهانی خبر داد و گفت: استاندارد جهانی در 
خصوص درمان زوج های نابارور ۳0 درصد است که این مرکز توانسته همسو با استاندارد های 
جهانی حرکت کند.  وی با اشاره به طرح کرامت؛ ویژه درمان 1000 زوج نابارور، که فراخوان 
آن همزمان با دهه کرامت در سال گذاشته اعام شد گفت: بیش از 11 هزار نفر در این طرح 

ثبت نام کردند که پس از راستی آزمایی حدود ۹ هزار نفر واجد شرایط این طرح بودند و در ...

معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری قم گفت: اگر شهروندان همراهی بیشتری 
با مدیریت شهری در موضوعات مختلف داشته باشند، قطعاً هم شرایط شهر بهتر خواهد 
شد و هم از هزینه های مدیریت شهر کاسته می شود. مهدی اصفهانیان مقدم در جلسه 
کمیته فرهنگ شهروندی شهرداری قم اظهار کرد: این جلسه جهت هماهنگی، همکاری 
و انسجام فعالیت ها در حوزه فرهنگ شهروندی با حضور سازمان های دخیل در این امر 
در سطح شهرداری است تا بتوانیم اهدافی که در این حوزه در شهر قم تعریف شده، به ثمر 

برسانیم. وی با اشاره به برنامه های ارتقاء فرهنگ شهروندی تصریح کرد: حوزه خدمات ...

رئیس مرکز درمان ناباروری طهورا خبرداد:
درمان هزار زوج نابارور بی بضاعت در مرکز درمانی طهورا 

معاون شهردار قم مطرح کرد؛
اختصاص 25 میلیارد تومان برای ارتقاء فرهنگ شهروندی 
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اخطار وزیر کشور:

دستگاههایاطلاعاتیتروریستهارا
رهانخواهندکرد

وزیر کشور با بیان اینکه اتفاق دیروز در کلانتری زاهدان یک اتفاق تروریستی بود، گفت: 
گروههای تروریستی که چنین فعالیت های تروریستی دارند، بدانند که دستگاههای 

اطلاعاتی و انتظامی ما آنها را رها نخواهند کرد. 
احمد وحیدی در جمع خبرنگاران درباره حادثه تروریستی روز گذشته در کلانتری 16 
زاهدان با تأکید بر اینکه نیروهای کلانتری با قدرت برخورد کردند، ادامه داد: اتفاق روز 
گذشته یک اتفاق تروریستی بود و در واقع این افراد به عنوان مردم عادی وارد شده و بعد 

یک کار تروریستی را شکل دادند.
رییس شورای امنیت کشور تاکید کرد: گروههای تروریستی که چنین فعالیت های 

تروریستی دارند، بدانند که دستگاههای اطلاعاتی و انتظامی ما آنها را رها نخواهند کرد.
وزیر کشور تصریح کرد: ما از دولت همسایه انتظار داریم از مرزها مراقبت و آنها را کنترل 

کند. وحیدی تاکید کرد: با افرادی که از فرای مرزها آمده بودند، برخورد می شود.
شیوه دریافت گذرنامه ویژه اربعین به زودی اطاع رسانی می شود

وزیر کشور همچنین  درباره دیدار اخیرش با همتای عراقی خود برای پیگیری سفر 
با وزیر کشور  اربعین در جلسه  اربعین، گفت: گذرنامه خاص پیش بینی شده برای 
عراق مورد بررسی قرار گرفت که زمان صدور آن از سوی اداره گذرنامه نیروی انتظامی 

اطلاع رسانی می شود.
وحیدی گفت: در جلسه امروز تکالیفی که برای دستگاه های مختلف برای تسهیل 
خدمات رسانی به زائران در نظر گرفته شده بود، مرور شد و امیدواریم با بررسی های امروز، 

کمبودها جبران شود.
خاص  گذرنامه  افزود:  اربعین  ویژه  گذرنامه های  صدور  بینی  پیش  به  اشاره  با  وی 
پیش بینی شده در جلسه روز گذشته با وزیر کشور عراق بررسی شد که زمان صدور آن 

توسط اداره گذرنامه فراجا اعلام خواهد شد
وحیدی درباره تردد زائران اربعین گفت: تدابیری برای بهینه سازی راه ها اندیشیده شده 
و قرار است دروازه های ورودی )گیت( در مرزها به 120 تا 150 دروازه ورودی افزایش یابد.
وی ابراز امیدواری کرد که با زمان بندی سفر از سوی زائران حداقل تراکم در زمان های 

خاص در گذرگاههای مرزی بوجود آید.
وزیر کشور به موضوع بیمه زائران نیز اشاره کرد و گفت: قرار است وزارت اقتصاد در زمینه 

بیمه زوار، حمل و نقل و  پارکینگ ها اقدامات لازم را انجام دهد.

 عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس:

دولتمفاهیمشادیرادرسطحجامعه
پیگیریکند

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی، شادی را تجلی 
آرامش در جامعه دانست و گفت: دولت باید در همه عرصه ها و رده ها مفاهیم شادی را در 

سطح جامعه پیگیری، برنامه ریزی و طراحی کند.
 عباس مقتدایی با اشاره به ضرورت شاد بودن مردم برای داشتن جامعه ای پویا و توانمند 
اظهارداشت: موضوع شادی، مقوله ای است که مفاهیم متعددی نظیر بهجت درونی، 
رضایت خاطر و اطمینان از آینده را شامل می شود و البته وضعیت های پیرامونی هم با 

آن مرتبط است و نمی توان توقع داشت جامعه بدون برآورده شدن نیازهایش، شاد باشد.
وی گفت: برای ایجاد شادی در جامعه، باید در سطوح مختلف برنامه ریزی کرد؛ به این 
معنا که هر فرد باید برای خود و هر خانواده برای اعضا برنامه ریزی کند؛ هر یک از آحاد 
جامعه هم باید برای انتقال مفهوم کلی شادی، فرهنگ متناسب و مطلوب را در اندرون 
خود ایجاد کنند.  مقتدایی، دولت را نیز از ایجاد شادی در جامعه مستثنی ندانست و 
افزود: به طور کلی دولت باید در همه عرصه ها و رده ها مفاهیم شادی را در سطح جامعه 

پیگیری، برنامه ریزی و طراحی کند تا بتوان جامعه ای شاد داشت.
نماینده مردم اصفهان در مجلس شورای اسلامی بیان کرد: با وجودی که شادی یک 
موضوع فردی و اجتماعی است اما نمی توان دخیل بودن مباحث اقتصادی، سیاسی، 
اجتماعی، روانی و امنیتی را در آن منکر شد چراکه عملا شادی از چنین ویژگی هایی تاثیر 

می گیرد و هر یک از این عوامل بر یکدیگر اثرگذار هستند.
مطمئنا  دارند،  مشکلاتی  اقتصادی  نظر  از  جامعه  مردم  وقتی  اظهارداشت:  وی 
عرصه های دیگر اجتماعی نیز که ظاهرا بی ارتباط با شادی به نظر می رسند، در این زمینه 

موثر خواهند بود و اگر جامعه ای شاد می خواهیم، نباید از آنها غفلت کرد.
مقتدایی با ذکر یک مثال به موضوع پرداخت و گفت: وقتی می بینیم دو نفر با هم در 
خیابان، یک تصادف ساده می کنند اما همین اتفاق جزئی به سرعت منجر به جنگ و 
ابعاد دیگری غیر  ناگواری رقم می خورد، قطعا ریشه در  اتفاقات  دعوا می شود و گاه 
از موضوع تصادف دارد که از آنها می توان به مباحث اقتصادی، فرهنگی و آموزشی در 
جامعه اشاره کرد. عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی 
افزود: با توجه به مجموعه این موارد، باید تلاش کرد که جامعه از هر فرصتی برای انتقال 

رضایتمندی و ایجاد شادی و آرامش استفاده کند. 
 

دبیرکل جامعه روحانیت مبارز:

بایدانتخاباتبامشارکتهمهطیفهاو
سلیقههاشکلگیرد

دبیرکل جامعه روحانیت مبارز گفت:مشارکت بالا برای کشور لازم است چون دشمنان 
را دفع می کند، لذا باید در انتخابات مشارکت بالا با همه طیف ها و سلیقه ها و دیدگاه ها 

شکل گیرد.
حجت الاسلام مصطفی پورمحمدی دبیرکل جامعه روحانیت مبارز در نشست شنبه 
شب   دبیران کل احزاب مرتبط با شورای وحدت، گفت: جامعه روحانیت مبارز به وحدت 
نیروهای ارزشی و انقلاب اعتقاد دارد و خالص سازی را درست نمی داند. وی افزود: آمارها 
گویا است. در انتخابات مجلس گذشته از 61.8 درصد مشارکت به 43 درصد رسیدیم 
که آمارها در تهران به 18 درصد رسید. متأسفانه در انتخابات ریاست جمهوری هم شاهد 

کاهش مشارکت بودیم.
دبیرکل جامعه روحانیت مبارز با اشاره به سرد بودن فضای انتخاباتی در حال حاضر، 

اظهار داشت: شرایط مشارکت در انتخابات در آینده بهبود خواهد یافت.
وی با اشاره به برخی نظرات در خصوص بیان واقعیت ها و مشکلات اقتصادی به مردم، 
تصریح کرد: مردم می گویند ما مدیرانی می خواهیم که با همین امکانات اقتصادی حاضر 

بتوانند شرایط را مدیریت کرده و مشکلات را حل کنند.
وی با تأکید بر لزوم مشارکت بالا در انتخابات امسال، گفت: اگر قبول داریم مشارکت بالا 
برای کشور لازم است و اقتدار بالا ایجاد کرده و دشمنان را دفع می کند، پس باید توجه 
کنیم این بحث جدی است و باید در انتخابات مشارکت بالا با همه طیف ها و سلیقه ها و 
دیدگاه ها شکل گیرد. حجت الاسلام پورمحمدی بیان داشت: باید به جای اهمیت دادن 

و پذیرش پیروزی جناح و گروه خود، پیروزی نظام را در نظر بگیریم و بپذیریم.
دبیرکل جامعه روحانیت مبارز تاکید کرد: از حق امیرالمومنین بالاتر نداریم، اما حضرت 
برای اینکه اسلام بماند از تثبیت جایگاه خود عبور کردند. ضمن آنکه در نظام واجب تر از 
حفظ آن نداریم لذا اینکه گروهی می گویند اگر غیر از ما حاکم شود نظام آسیب می بیند، 

این نه نظر امام راحل و نه نظر مقام معظم رهبری است.
 

نایب رئیس کمیسیون انرژی مجلس:

مانعیبرایحذفکارتسوخت
جایگاههاوجودندارد

نایب رئیس کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی گفت: برای حذف کارت های 
سوخت جایگاه ها بستر کارشناسی و علمی فراهم است اما متاسفانه شرکت پالایش و 
پخش فرآورده های نفتی در طول چندین سال گذشته در برابر استفاده از تکنولوژی و علم 

روز مقاومت کرده است.
هادی بیگی نژاد درباره مصوبه مجلس مبنی بر ضرورت استفاده افراد از کارت های 
سوخت شخصی و جمع آوری کارت های سوخت جایگاه ها، بیان کرد: ماجرای این 
مصوبه مجلس به این موضوع باز می گردد که رقم بسیار بالایی قاچاق سوخت در کشور 
داریم. برآورد اولیه این است که بین 10 الی 20 میلیون لیتر روزانه قاچاق بنزین و گازوئیل 
داشته باشیم. حال راهکار مقابله با این حجم از قاچاق چیست؟ راه مقابله این است که 
هر کس در هر جایگاهی که از بنزین و گازوئیل استفاده می کند باید مشخص باشد که 
کیست. وی در ادامه اظهار کرد: این کار نیز دو راه دارد؛ اول اینکه هر کس در جایگاه از 
طریق کارت خود سوخت گیری انجام دهد. دوم اتصال کارت بانکی افراد به کارت سوخت 
است. یعنی فردی که در جایگاه بنزین می زند از طریق کارت بانکی خود هزینه را پرداخت 

کند و این کارت به شبکه متصل شود و مشخصات فرد معلوم شود.

رئیس سازمان حفاظت محیط زیست با اشاره به لزوم ساماندهی زباله گردها به ویژه 
کودکان کار گفت: یک مافیای اقتصادی پشت این مساله وجود دارد و از این کودکان 
سوءاستفاده می کند. این موضوع دستمایه تبلیغات سوءدشمنان قرار گرفته و باید هرچه 

سریعتر با آن برخورد شود. 
علی سلاجقه در دیدار با وزیر دادگستری در محل این سازمان بر ضرورت همکاری این 
دو دستگاه در موضوع مدیریت پسماندها تاکید کرد و افزود: با توجه به اهمیت موضوع 
مدیریت پسماندها، جلسه کارگروه ملی مدیریت پسماند به صورت ماهانه و با حضور 
دستگاه های عضو کارگروه در محل سازمان حفاظت محیط زیست برگزار می شود. وی 
با بیان اینکه اکنون بازیافت پسماند یک ارزش افزوده بالا ایجاد می کند، به تجربه موفق 
یک شرکت برای جمع آوری و تفکیک پسماند در مشهد مقدس اشاره کرد و آن را الگوی 

مناسبی برای کشور دانست.
به گفته معاون رییس جمهور، بحث تفکیک از مبدا مهمترین راهکارهای ساماندهی 
پسماندها در کشور است و این کار مانع از تخریب منابع آب و خاک و آلودگی محیط زیست 

می شود.

مافیای اقتصادی به تجارت سیاه زباله گردی دامن می زند
وزیر دادگستری نیز در این دیدار با اشاره به وظیفه اصلی این وزارتخانه در برقراری ارتباط 
بین دولت، قوه قضاییه و مجلس شورای اسلامی گفت: در کنار این وظیفه ذاتی، وزارت 
دادگستری مرجع ملی کنوانسیون حقوق کودک در کشور است و یکی از موارد مطرح 
در این کنوانسیون، حقوق کودکان کار به شمار می آید.  امین حسین رحیمی افزود: از 
آنجاکه بخش قابل توجهی از افراد زباله گرد را کودکان کار تشکیل می دهند، ما مصمم 
هستیم برای ساماندهی این موضوع به دستگاه های متولی از جمله سازمان حفاظت 
محیط زیست کمک کنیم. وی با بیان اینکه بحث زباله گردی علاوه بر اینکه چهره شهرها 
را مخدوش کرده است، وضعیت بهداشت و سلامت عمومی را هم تهدید می کند، تصریح 
کرد: یک مافیای اقتصادی قدرتمند پشت این قضیه است که به این تجارت سیاه دامن 
می زند. وزیر دادگستری با تاکید بر ضرورت تفکیک از مبدا پسماند به عنوان راهکار اصلی 
مدیریت پسماندها، خاطرنشان کرد: ما باید برای ساماندهی پسماندهای عادی که مشکل 
اصلی کشور در این حوزه است، شهرداری ها را پای کار بیاوریم اما نقش نظارتی سازمان 

حفاظت محیط زیست هم در این ارتباط بسیار مهم است.

رئیس سازمان حفاظت محیط زیست: 
مافیایاقتصادیپشتمسالهزبالهگردهااست

پیامدهایمنطقهایوبین
المللیآشتیایرانوعربستان

عربستان  بین  دیپلماتیک  روابط  احیای  توافقنامه 
سعودی و ایران با میانجیگری چین در اسفند 1401، 

یکی از مهمترین رویدادهای منطقه غرب آسیا در سال های اخیر بوده است. اگرچه 
مذاکرات برای احیای روابط طرفین نزدیک به دو سال در جریان بود، اما سرانجام 
موفقیت چین در میانجیگیری و به نتیجه رساندن تلاشها برای آشتی دو قدرت اصلی 
منطقه، تحولی جریان ساز در غرب آسیا را کلید زد و به نظر می رسد این توافق و آشتی 
سیاسی، نه تنها در سطح منطقه، بلکه در مقیاس جهانی نیز دارای اثرگذاری خواهد 

بود.
هر چند تحرکات و فعالیتهای چند ماه اخیر ایران و عربستان برای بازگشایی سفارت 
خانه ها، همکاری در مسأله حج و بهبود روابط با سایر کشورهای منطقه)عربستان با 
سوریه و ایران با مصر و کشورهای حوزه خلیج فارس( تا حدی پیامدهای زود هنگام این 
آشتی را مشخص ساخته، اما سؤال کلیدی این است که این آشتی سیاسی تا چه حد 

پایدار است و آیا دربردارنده تأثیرات و پیامدهای استراتژیک نیز هست؟
برای درک و تحلیل این مسأله، ابتدا باید نیت و هدف دو طرف از کنار گذاشتن 
اختلافات و بهبود و توسعه را دریافت. از سوی ایران باید گفت آشتی و توسعه روابط با 

عربستان به منظور دستیابی به اهداف و منافع زیر دنبال شد:
- کاهش تنشهای منطقه ای و بهبود روابط با همسایگان به ویژه اعراب خلیج فارس؛

- جلوگیری از شکل گیری یک جبهه جدید عربی- غربی- عبری علیه ایران؛
- ایجاد یک تحول اساسی در سیاست خارجی برای کاهش بحران های اقتصادی- 

اجتماعی داخلی؛
- تلاش برای کاهش تاثیر تحریم ها با دسترسی به منابع مالی کشورهای خلیج فارس؛

»ایران  کانال  طلبانه  تجزیه  و  افکنانه  تفرقه  خصمانه،  اقدامات  از  جلوگیری   -
اینترنشنال« تحت حمایت عربستان؛

- جلوگیری از همگرایی بیشتر اعراب خلیج فارس با اسرائیل و توسعه پیمان ابراهیم؛
- خارج کردن ایران از جایگاه دشمن کشورهای اسلامی و بازگردادن مسأله فلسطین 

به مرکز توجه جهان اسلام؛
- بازداشتن عربستان از حمایت گروه های جدایی طلب و دیگر مخالفان ایران.

در مقابل عربستان سعودی نیز منافع و اهداف متعددی در پایان دادن به دشمنی و 
جنگهای نیابتی با جمهوری اسلامی ایران داشت:

- پایان دادن به چالشها و رقابتهای پرهزینه با ایران به منظور تمرکز بر راهبرد تبدیل 
عربستان به هاب اقتصادی- توریستی در منطقه وجهان؛

- پیش دستی و کسب آمادگی برای شرایط بعد از توافق احتمالی دولت بایدن با ایران 
و بازگشت آمریکا به برجام؛

- نمایش قدرت و استقلال عربستان در عرصه سیاست خارجی و تحریک دولت 
آمریکا به مماشات بیشتر در برابر این کشور؛

- متقاعد کردن دولت آمریکا برای حفظ حضور نسبی در خلیج فارس از طریق ایجاد 
نگرانی در خصوص جایگزینی این کشور با چین؛

- افزایش حضور و نفوذ در سوریه و حفظ این کشور عربی از افتادن کامل در دامن 
ایران و جبهه مقاومت؛

- مهار و کنترل اقدامات گروه های شیعه طرفدار ایران در کشورهای مختلف منطقه 
علیه منافع عربستان؛

- فراهم کردن زمینه های توافق با حوثی های مورد حمایت ایران به منظور پایان دادن 
به جنگ نیابتی ویرانگر و پرهزینه در یمن که بودجه و اعتبار بین المللی عربستان را 

تحت تاثیر قرار داده است؛
- جلوگیری از تکرار حوادثی همچون حملات موشکی حوثی ها به تاسیسات نفتی 

عربستان )آرامکو( که منجر به توقف نیمی از تولید نفت خام این کشورشد.
بر این اساس با توجه به جایگاه کلیدی عربستان و ایران در منطقه غرب آسیا و منافع 
متقابل طرفین در بهبود و توسعه روابط، انتظار می رود چنانکه دو طرف روند عادی 
سازی و بهبود روابط را با موفقیت مدیریت کنند و پیش ببرند، به زودی شاهد حل و 
فصل مشکلات مزمن در منطقه از جمله بحران سیاسی – اقتصادی لبنان، جنگ یمن 

و مشکلات حاکمیتی در سوریه خواهیم بود.
از سوی دیگر آشتی سیاسی ایران و عربستان دارای پیامدهای بین المللی نیز بوده 
و خواهد بود؛ در ماجرای بهبود روابط ایران و عربستان، چین برنده قاطع صلح سازی 
در خاورمیانه گردید و به یک اعتبار جهانی دست یافت، در نتیجه نه تنها پایه قدرت نرم 
افزاری چین تقویت شد، بلکه مشکلات سخت افزاری آن در تأمین انرژی امن و مداوم 
برای صنایع پیشرو و قدرتمند خود نیز تقویت گردید. بنابراین آشتی ایران و عربستان 
برگ برنده ای برای چین بود و در آینده نزدیک نیز به توسعه قدرت و نفوذ این کشور در 

عرصه بین المللی کمک خواهد کرد.
 البته، ضمن توجه به قدرت مهم اقتصادی و دیپلماتیک چین در منطقه، باید به این 
نکته نیز اشاره کرد که چین در حال حاضر تمایلی برای ایفای نقشی که آمریکا سابقاً در 
خاورمیانه ایفا می کرد، ندارد. مقامات پکن به دلیل اولویتی که برای توسعه اقتصادی 
قائل هستند، نمی خواهند فعالانه در درگیری های منطقه غرب آسیا ورود کنند و حتی 
ترجیح می دهند آمریکا حضور سنتی خود در خلیج فارس را ادامه دهد و امنیت این 
منطقه را به طور رایگان برای آنها تأمین کند. در نتیجه موفقیت این ابرقدرت شرق آسیا 
در آشتی دادن ایران و عربستان، تهدید امنیتی فوری برای آمریکا ایجاد نمی کند؛ بلکه 
برعکس، چنانکه این بهبود روابط )عربستان و ایران(، در حد معمول باقی بماند، می 
تواند بار مشکلات خاورمیانه را از دوش آمریکا برداشته و به واسطه کاهش انتظارات 
متحدان منطقه ای، به ایالات متحده فراغ بال بیشتری برای رسیدگی به اولویتهای 

سیاست خارجی خود)رقابت با چین و شکست روسیه در اوکراین( بدهد.
از سوی دیگر و همراستا با رویکرد مثبت آمریکا به بهبود روابط ایران با عربستان، تمرکز 
این کشور و نیز کشورهای اروپایی، از مشکلات داخلی ایران، همراهی با گروهها و 
جریانهای اپوزیسیون و پیشبرد پروژه براندازی در ایران برداشته شد و به سمت مسائل 
منطقه ای معطوف گردید. مقابله و برخورد با گروه ترویستی منافقین در آلبانی و لغو 
نشست آنها در فرانسه از نمودهای بارز این امر هستند. هر چند دولت آمریکا همزمان 
پیشبرد پروژه عادی سازی روابط کشورهای عربی با اسرائیل و توسعه پیمان ابراهیم را 
هم دنبال می کند تا از شکل گیری یک ائتلاف اسلامی علیه اسرائیل با محوریت ایران 

جلوگیری کند.
از سوی دیگر، متعاقب آشتی سیاسی ایران و عربستان، فضا سازی رسانه ای منفی 
علیه جمهوری اسلامی ایران نیز تا حدودی کاهش پیدا کرد و با ترک برداشتن سیاست 
منزوی سازی ایران، تابوی توسعه روابط با جمهوری اسلامی نیز شکسته شد؛ در این 
راستا جایگاه کلیدی عربستان در جهان عرب و بین کشورهای اسلامی و استقبال این 
کشور از بهبود روابط با ایران، چراغ سبزی برای سایر کشورهای عربی از جمله مصر 
بود تا به بهبود روابط خود با ایران بپردازند؛ روندی که می تواند به توسعه روابط ایران با 

کشورهای اثرگذار آفریقایی نیز کمک کند.
با این وجود، برخی از چالشها و اختلافات کلیدی ایران و عربستان همچنان پابرجا 
هستند و چنانکه تدبیری برای مواجهه با آنها اندیشیده نشود، می توانند در بلند مدت 
به روابط دو طرف لطمه وارد کنند. مهمترین مسأله نیز »عادی سازی روابط کشورهای 
عربی با رژیم اسرائیل« است؛ هر چند عربستان تاکنون از پیوستن به پیمان ابراهیم و 
عادی سازی رسمی روابط با اسرائیل اجتناب کرده، اما در عین حال، کوشیده است 
چشم انداز عادی سازی روابط با این رژیم را برای افزایش بازدارندگی علیه ایران باز نگه 
دارد. یکی از پیش شرط های ریاض برای عادی سازی روابط با اسرائیل، دستیابی به 
فناوری سوخت هسته ای از طریق دولت آمریکا بوده است. سعودی ها همچنین به 
دنبال دستیابی به صنعت موشکی و هواپیماهای بدون سرنشین برای رقابت با ایران 
و قابلیت غنی سازی اورانیوم برای ایجاد تعادل در برابر ایران و اسرائیل هستند. بر 
این اساس می توان روی دیگر سکه بهبود روابط عربستان با ایران را نیز دید؛ ریاض 
کوشیده است با نزدیکی به دشمن آمریکا در منطقه)ج.ا. ایران( برای عادی سازی 
روابط با اسرائیل بهای بالاتری را از این کشور طلب کند و همزمان امتیازات بیشتری 
نیز از رژیم اسرائیل بگیرد. همچنین رهبری عربستان سعودی با موافقت با میانجیگری 
چین سعی کرده از روابط مثبت چین با ایران به نفع خود استفاده کند و پیامی را به 
کاخ سفید برساند. بر این اساس یکی از نگرانی های جدی ج.ا. ایران در آینده نزدیک، 
امنیتی،  توسعه همگرایی  و  با درخواستهای عربستان  اسرائیل  و  آمریکا  موافقت 
بود. درخواستهای  آمریکا و اسرائیل خواهد  با  اطلاعاتی و نظامی بین عربستان 
عربستان برای مهار جبهه مقاومت توسط ایران نیز از دیگر چالشهای جدی در روابط 

طرفین است.
در چنین شرایطی به نظر می رسد مؤثرترین راه حل هایی که می توانند روابط رسمی 
و سیاسی ایران و عربستان را به یک رابطه راهبردی با اثرات پایدار و طولانی مدت تبدیل 
کنند، تمرکز بر نقاط مشترک و پرهیز دو طرف از پررنگ کردن اختلافات، تسری این 
روابط به سطوح نخبگانی، اجتماعی و مردمی برای ایجاد فرهنگ و هنجارهای مشترک 
و همچنین توسعه همکاریها و سرمایه گذاری های مشترک اقتصادی است؛ به گونه ای 

که منافع طرفین در حفظ و تداوم رابطه تعریف شود.
تحلیلگر مسائل منطقه و استاد دانشگاه

رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: در گزارش کمیسیون فرهنگی مجلس 
مشخص شد 32 دستگاه، که اعتبار می گیرند تا در حوزۀ حجاب کار کنند، 
کوتاهی کرده اند. باید دقت کنیم در این میدان دوقطبی سازی ایجاد نکنیم. 

مردم را مقابل هم قرار ندهیم که این کار خواستۀ دشمن است. 
محمدباقر قالیباف در نشست با جمعی از هم رزمان دفاع مقدس و اعضای سپاه 
پاسداران انقلاب اسلامی اظهارداشت :وقتی به مجموعه بیانات رهبر معظم 
انقلاب درخصوص مجلس نگاه می کنیم، متوجه می شویم ایشان به شاخص ها 
نگاه می کنند و به برآیند خروجی عملکرد مجلس توجه دارند. گاهی نگاه ما به 
مصداق هاست. مثلًا یک آقایی یک حرفی در مجلس زده یا مرتکب خطایی شده 
و این خطا را به حساب تمام مجلس می گذاریم. مشخص است این دو شاخص 

در قضاوت کاملًا باهم متفاوت است.
وی افزود: ما نمی توانیم عمل یک یا چند نفر را در یک مجموعۀ 290نفری به 

حساب برآیِند عملکرد کل مجلس بگذاریم و بگوییم این مجلس انقلابی نیست.
رئیس مجلس گفت: مأموریت اصلی مجلس قانون گذاری است. در هر کجا که 
بودم، سعی کردم ارتباط با مردم را قطع نکنم. همیشه بعد سخنرانی ها می مانم 
تا صحبت های مردم را بشنوم. مردم می گویند شما در مجلس چه کردید؟ وضع 
قانون که نشد کار! بگویید برای معیشت چه کردید. باید در نظر گرفت وظیفۀ 
من به عنوان نمایندۀ مردم اجرای قانون نیست. قالیباف ادامه داد: رهبر انقلاب 
مجلس را براساس قوانینی که تصویب کرده ارزیابی می کنند. مجلس یازدهم 

مسیر قانون گذاری را بسیار دقیق و با نقشۀ راه طی کرده است.
وی افزود: سال گذشته ما قانون آیین نامۀ مجلس دربارۀ فرآیند رسیدگی به 
قانون بودجه را اصلاح کردیم تا بودجه در دو مرحله از دولت به مجلس بیاید. 
یعنی یک بار درآمدها را تصویب کنیم، و یک بار هم جداول را بررسی کنیم. یعنی 
طبق توصیۀ مقام معظم رهبری، مجلس دیگر حق ندارد بدون برآورد درآمدها 
رقمی را برای هزینه کردها تصویب کند. قالیباف گفت: تغییرات آیین نامۀ داخلی 
جزو سخت ترین تغییرات قانونی است که به دوسوم رأی نمایندگان نیاز دارد که 

مجلس رأی داد. کسی این را ندید. اما حضرت آقا این موضوع را دیدند.
رئیس مجلس گفت: پس از قانون مجلس یازدهم، هر کسی بخواهد هر شغلی 
راه بیندازد، از دو حالت خارج نیست. یک پنجرۀ واحدی درست شده است و همۀ 

دستگاه های دولتی و نهادهای عمومی باید به این پنجره بیایند.
وی تصریح کرد: این دو حالت یا ثبت محور است یا تأییدمحور. اگر ثبت محور 
باشد، تا سه روز دولت مهلت دارد بررسی کند و پاسخ بدهد. اگر پس از این سه 
روز آن دستگاه جوابی نداد، فرد می تواند کارش را شروع کند. در حوزۀ مجوزهای 
تأییدمحور، مثل حوزه های محیط زیستی و امنیت غذایی و... نیز آن دستگاه سه 

ماه فرصت دارد برای پاسخ دادن. اگر پاسخ نداد، مبنا بر تأیید مجوز است.
قالیباف ادامه داد: یکی از قانون های مهمی که در مجلس تصویب شد، که 

پیش تر چند بار آمده بود و تصویب نشده بود، زیرا مخالفان این قانون صدای 
بسیار بلندی دارند، قانون مالیات بر سوداگری است. مجلس یازدهم برخلاف 
منافع مافیای دلالی در کشور قانون مالیات بر سوداگری را با شجاعت تصویب 
کرد و در مجلس یازدهم، مالیات های سنگین و مضاعفی بر دلالی ها گذاشته 
شد. وی خاطرنشان کرد: یکی از اقدامات مهم مجلس یازدهم تصویب قانون 
جهش تولید دانش بنیان بود. در ابتدای سال 1401 حضرت آقا فرمودند تولید 
دانش بنیان موضوع مهمی است و سال را نیز به همین نام مزین کردند. اما 
مجلس براساس نقشه راهی که مدت ها قبل تر داشت در 17 اردیبهشت همان 

سال قانون کامل و جامع دانش بنیان را ابلاغ کرد.
رئیس مجلس گفت: در پایان سال 1401، دانش بنیان ها که خدمت رهبری 
رسیدند، حضرت آقا فرمودند اولین سالی بود که توانستید به جهشی در تولید 
برسید. وی ادامه داد: 23 دستگاه اصلی ما با یکدیگر ارتباط نداشتند تا داده ها 
را با یکدیگر به اشتراک بگذارند تا مردم معطل نشوند. پیش از اجرای این قانون، 
هر کجا بروید باید هزار بار اطلاعات و مدارک را کامل کنید. نزدیک یک دهه بود 

که حضرت آقا بر این پنجرۀ واحد تأکید داشتند تا همۀ اطلاعات یکپارچه شود.
قالیباف گفت: در لایحۀ حجاب، تمام تلاش مجلس تصویب قانونی دقیق و 

قابل  اجراست تا جلوی هنجارشکنی ها را در این زمینه بگیریم.
وی پایان گفت: در مسئلۀ حجاب، از ابعاد مختلف مانند بُعد شرعی، قانونی، 
اجتماعی و فلسفی وظیفه داریم. معتقدم جنبۀ هویتی حجاب مهم تر از چهار بُعد 
دیگر آن است. جنس این کار نیز ایجابی است. در گزارش کمیسیون فرهنگی 
مجلس مشخص شد 32 دستگاه، که اعتبار می گیرند تا در حوزۀ حجاب کار 
کنند، کوتاهی کرده اند. باید دقت کنیم در این میدان دوقطبی سازی ایجاد 

نکنیم. مردم را مقابل هم قرار ندهیم که این کار خواستۀ دشمن است.

رئیس مجلس شورای اسامی :

در موضوع حجاب دوقطبی سازی ایجاد نکنیم
محمدمهدی مظاهری*

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات با بیان اینکه هیچ 
سایت علمی در جمهوری اسلامی فیلتر نشده است، 
گفت: مدعیان آزادی بیان دسترسی مردم ایران به 10 

هزار سایت پرکاربرد علمی را فیلتر و محدود کرده اند.
عیسی زارع پور به عنوان هجدهمین مهمان مرکز 
ارتباطات مردمی ظهر یکشنبه -18تیرماه- در راستای 
رویکرد مردمی دولت سیزدهم و پاسخگوی بی واسطه 
با مردم در دور دوم پاسخگویی برخط دولتمردان برای 
بار در این مرکز حاضر و پاسخگوی سوالات  سومین 
تماس  اولین  به  پاسخ  در  ارتباطات  وزیر  شد.  مردم 
اندازی  راه  مطالبه  درباره  کرمان  استان  از  مردمی 
اینکه  بیان  با  امواج میلی متری  برای  آزمایشگاه  یک 
در  کرد:  تصریح  است،   محدود  وزارتخانه  اعتبارات 
وزارت ارتباطات برای تجهیز آزمایشگاه در دانشگاه ها 

سازوکار ویژه ای وجود ندارد ولی حتما این موضوع را 
ارتباطات منتقل خواهم  به رئیس پژوهشکده وزارت 
کرد تا پیگیری شود. در بحث حمایت از آزمایشگاه ها 
وزارت علوم متولی امر است. زارع پور در پاسخ به تماس 
شهروندی از اراک که اپلیکیشن استارتاپی را تهیه کرده 
داشت،  تسهیلات  دریافت  درخواست  وزیر  از  و  بود 
مطرح کرد: خوشبختانه چنین ایده هایی میان جوانان 
بسیار است و در وزارت ارتباطات پاسخگویی به تمامی 
این درخواست ها میسر نیست زیرا منابع محدودی در 
اختیار داریم ولی سازوکاری برای این موضوع طراحی 
شده است، به معاونت فناوری خواهم گرفت تا دلایلی 
برای  افزود:  وی  شود.  بررسی  تسهیلات  ارائه  عدم 
دریافت چنین تسهیلاتی باید در سامانه نوآفرین وزارت 

ارتباطات ثبت نام و برای گرفتن تسهیلات اقدام شود.

وزیر ارتباطات درباره گلایه شهروندی از کاشان در 
مورد سرعت اینترنت پرسید که چرا از سکوهای داخلی 
استفاده نمی کنید؟ و این نکته را هم خاطرنشان کرد 
هستند.  بهتر  واتساپ  از  داخلی  رسان های  پیام  که 
وزارت  با  آن  رفع  و  فیلترینگ  مورد  در  تصمیم گیری 
ارتباطات نیست.  زارع پور تصریح کرد: در دنیای پیش رو 
که زندگی  بشر به سمت هوشمند شدن و دیجیتال پیش 
می رود، کشوری که از خود دارایی دیجیتال و سکوی 
برایش   از کشور  از خارج  بومی نداشته باشد دیگران 
تصمیم می گیرند. وی بیان کرد: شما تصور کنید اسنپ 
آمریکایی  افزار  نرم  از  بودید  مجبور  و  نبود  کشور  در 
»هوبر« استفاده کنیم.  اگر این سرویس هوشمند حمل 
و نقل تصمیم  می گرفت یک نصف روز در ایران سرویس 

ندهد، قطعا تمام کشور را به هم می ریخت.  

وزیر ارتباطات:
هیچسایتعلمیدرجمهوریاسلامیفیلترنشدهاست

نظر  اختلاف  و  سلیقه  تفاوت  گفت:  رئیس جمهور 
اما  در عرصه گسترده اداره امور کشور طبیعی است، 
پیگیری موارد اختلافی باید از مبادی قانونی و حقوقی 
و به دور از هرگونه حاشیه آفرینی و ارسال پیام اختلاف 

باشد.
آیت الله سید ابراهیم رئیسی بعد از ظهر یکشنبه در 
جلسه هیات دولت، با اشاره به حضور ارزشمند و تاریخی 
اقشار مختلف مردم در جشن بزرگ عید غدیر و تشکر از 
همه دست اندرکاران برگزاری این جشن و پوشش مناسب 
رسانه ای آن، این شکوه به یاد ماندنی را نمادی از انسجام 
نشاط  جلوه گاه  همچنین  و  ولایت  محور  حول  ملی 

اجتماعی دانست و بر افزایش بیش از پیش زمینه های 
بروز و ظهور نشاط اجتماعی در جامعه تاکید کرد. رئیس 
جمهور برگزاری مردمی مناسک وحدت بخشی همچون 
جشن بزرگ عید غدیر را الگوی مناسبی برای مسئولان 
در همه ارکان حاکمیت دانست و با تاکید بر پرهیز از 
هر اقدامی که پیام آن به جامعه، حتی احتمال وجود 
اختلاف میان قوا باشد، افزود: تفاوت سلیقه و اختلاف 
نظر در عرصه گسترده اداره امور کشور طبیعی است، اما 
پیگیری موارد اختلافی باید از مبادی قانونی و حقوقی 
و به دور از هرگونه حاشیه آفرینی و ارسال پیام اختلاف 
سخنانش  از  دیگری  بخش  در  رئیسی  آیت الله  باشد. 

قانون ایجاد و فعالیت برخی شوراها که نمایندگان آنها 
از سوی وزرا تعیین می شوند، اما پس از انتصاب، دولت 
اشکال  دارای  ندارد،  را  آنها  عملکرد  بر  نظارت  امکان 
چرا  دارد،  اصلاح  به  نیاز  قانون  این  گفت:  و  دانست 
به عنوان منصوب دولت در  که منطقی نیست فردی 
مجموعه ای فعالیت کند،   اما دولت و اعضای آن امکان 
نظارت بر عملکرد او را نداشته باشند. رئیس جمهور بر 
ضرورت پاسخگویی سریع، اثرگذار و مستدل دستگاه ها 
به شبهاتی که در مورد حوزه های تخصصی دولت مطرح 
می شود، تاکید و وزرا را مکلف کرد نسبت به ابهامات 

مطرح شده در کمترین زمان ممکن پاسخ دهند.

رئیس جمهور در جلسه هیات دولت؛

تفاوتسلیقهواختلافنظردرادارهکشورطبیعیاست

طریق  از  که  است  این  ما  وظیفه  گفت:  خارجی  روابط  راهبردی  شورای  دبیر 
این  در  دهیم.  نشان  جهان  به  ایران  از  صحیح  تصویری  مناسب،  تصویرسازی 
خصوص، دانشمندان، ورزشکاران و هنرمندان ایران زمین هر کدام با نشان دادن این 

تصویر مناسب از ایران به جهان در حکم یک سفیر برای ایران هستند.
سید عباس عراقچی در»نخستین کنگره بین المللی دیپلماسی ملل« در خصوص 
»فضیلت دیپلماسی«، اظهار کرد: دیپلماسی فن و هنر مدیریت روابط بین الملل 
است و ابزار مهم آن مذاکره و گفت وگو است. گفت وگو در اصل در ذات خلقت انسان 
وجود دارد و شاید بتوان گفت بزرگ ترین یا مهم ترین موهبتی است که پروردگار در 
وجود انسان قرار داده است.   دبیر شورای راهبردی روابط خارجی، با بیان این 
نکته که اصل بر این است که همه انسان ها از ابتدا تاکنون برای حل اختلافات از 
گفت وگو استفاده کنند، خاطر نشان کرد: دیپلماسی بر مبنای گفت وگو و تعامل 
است و کشورها برای ایجاد روابط خارجی خود از دیپلماسی به عنوان راهی آسان، 
امن و کم خطر استفاده می کنند.   عراقچی با تاکید بر اینکه مذاکره، گفت وگو و 
دیپلماسی اصولًا مبتنی بر قدرت است، ادامه داد: هیچ کس بدون قدرت وارد هیچ 
گفت وگویی نمی شود. گفت وگو بدون اتکا به مولفه های قدرت، حرفی بی پایه است. 
این مولفه های قدرت شامل قدرت نظامی، قدرت دفاعی تا قدرت نرم یا هوشمند 

یعنی استفاده از ابزارهای هنری، نرم، فرهنگی برای اغنای طرف مقابل می شود.  

وی با بیان اینکه دیپلماسی هنر قانع کردن است، خاطرنشان کرد امروزه این 
هنر از طریق قدرت نرم انجام می شود و در کنار دیپلماسی رسمی حجم عظیمی 
از دیپلماسی غیر رسمی وجود دارد که مخاطب آن مردم عادی هستند. ارتباطات 
از جمله نمونه های دیپلماسی غیر رسمی  و رسانه ای  علمی، فرهنگی، ورزشی 
هستند. در واقع، این ها هستند که زمینه را برای دیپلماسی رسمی فراهم می کنند 
و اگر کشور از آگاهی این نکته غفلت کند، در زمان دیپلماسی رسمی دچار آسیب 
می شود.   عراقچی با بیان این نکته که مخاطب دیپلماسی غیر رسمی مردم هستند، 
افزود: دیپلماسی عمومی به ما قدرت تصویرسازی می دهد و اگر ما می خواهیم که 
یک تصویر خوب و شایسته از کشورمان در نزد مردم کشورهای دیگر به وجود آوریم، 
باید توان تصویر سازی و روایت سازی داشته باشیم.     دبیر شورای راهبردی روابط 
خارجی، در پایان تاکید کرد: بپذیریم که جمهوری اسلامی ایران این روزها مورد 
هجمه دیپلماسی عمومی از سوی دیگران واقع شده است. علاوه بر تحریم های 
ظالمانه علیه ما، یک تلاش گستره هم برای بدنام کردن و ناشایسته نشان دادن و 
منزوی سازی ایران در صحنه بین الملل وجود دارد. در نتیجه، وظیفه ما این است که 
از طریق تصویرسازی مناسب، تصویری صحیح از ایران به جهان نشان دهیم. در این 
خصوص، دانشمندان، ورزشکاران و هنرمندان ایران زمین هر کدام با نشان دادن این 

تصویر مناسب از ایران به جهان در حکم یک سفیر برای ایران هستند.

سید عباس عراقچی :

بایدتصویریصحیحازایرانبهجهاننشاندهیم
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چه زمانی باید نگران درد پهلو در سمت چپ باشم؟

چراپهلوهایمدردمیکند؟
درد پهلو به درد در کنار بدن، درست زیر دنده ها گفته می شود. گاهی اوقات، 
این درد ممکن است به کمر هم تیر بکشد. ارگان ها و ماهیچههای زیادی در 
پهلوهای چپ و راست یا نزدیک به آنها وجود دارد که درد پهلو را به یک علامت 
رایج تبدیل میکند.  برخی از علل درد پهلو، مانند عفونت کلیه یا پانکراتیت، بسیار 
جدی هستند و باید کاملا بررسی شوند. برخی دیگر، از جمله کشیدگی یا سفتی 
عضلانی، می توانند دردناک باشند، اما عمدتا بی ضرر هستند. در این مقاله با علل 

درد پهلو و روش های درمانی آن ها آشنا شوید.
چرا پهلوهایم درد می کند؟

درد در پهلوها می تواند ناشی از چندین بیماری، بیماری و آسیب باشد. سنگ 
کلیه، عفونت و کشیدگی عضلات از علل شایع درد پهلو هستند. بسته به علت، 

درمان درد پهلو ممکن است شامل استراحت، مسکن و آنتی بیوتیک باشد.
چه زمانی باید نگران درد پهلو در سمت چپ باشم؟

به طور کلی، درد متناوب سمت چپ نشانه گاز یا سوء هاضمه است و باید خود به 
خود از بین برود. اما اگر متوجه درد شدید شکم در سمت چپ بدن خود به همراه 
هر یک از علائم زیر شدید، وقت آن است که به دنبال کمک پزشکی باشید: تب. 

حالت تهوع یا استفراغ.
درد پهلو درد عضانی است یا درد اندام؟ 

درد جسمی دردیست در عضلات، استخوان ها یا بافت های نرم . درد احشایی از 
اندام های داخلی و رگ های خونی شما می آید. درد جسمی شدید است و ممکن 
است تشخیص آن آسان تر از درد احشایی باشد. این به این دلیل است که عضلات، 

استخوان ها و پوست شما با اعصاب زیادی برای تشخیص درد تامین می شود.
آیا استرس می تواند باعث درد پهلو در سمت چپ شود؟

اضطراب می تواند باعث درد در بازوی چپ شود. اگر به دلیل حمله پانیک یا 
تنش عضلانی باشد که احتمالًا موقتی است، اما افراد مبتلا به اختلالات اضطرابی 
ممکن است درد مزمن را نیز تجربه کنند. اضطراب یک بیماری قابل درمان است. 
پزشک ممکن است درمان، داروها یا تکنیک های مدیریت استرس را برای کمک 

به شما پیشنهاد دهد.
 

ایننوشیدنیگرمبهتقویتحافظهشما
کمکمیکند!

ماده هشیارکننده قهوه تنها بخش خواب و بیداری مغز را تحت تاثیر قرار نداده بلکه 
موجب تقویت حافظه هم می شود.  به طور حتم اکثر افراد با این مسئله آشنا هستند 
که نوشیدن قهوه موجب بیدار نگه داشتن افراد می شود و بسیاری از افرادی که نیاز 
به بیدار ماندن در ساعات آخر شب دارند از این نوشیدنی جذاب استفاده می کنند. 
کافئین موجود در قهوه برخی از نقاط مغز را فعال می کند که در بیداری موثر است، 
ولی تاثیر کافئین به همین جا ختم نمی شود.  مطالعه جدید دانشگاه مینهو در پرتغال 
نشان می دهد ماده هشیارکننده قهوه تنها بخش خواب و بیداری مغز را تحت تاثیر 
قرار نداده بلکه موجب فعال کردن مناطقی از مغز می شود که در حافظه و تفکر نقش 
دارند.  بر اساس مطالعه اخیر محققان دریافتند قهوه هوشیاری و عملکرد روانی 
حرکتی را افزایش می دهد.  محققان این دانشگاه می گویند نوشیدن قهوه ممکن 
است مزایای بیشتری در افزایش اتصال در شبکه عصبی پیشرفته تر کنترل بینایی مغز 
و سایر بخش های دخیل در حافظه کاری، کنترل شناختی و رفتار هدفمند داشته 
باشد. مطالعات دیگری نیز درباره تاثیر قهوه و نوشیدنی های کافئین دار منتشر شده 
است که البته هنوز رابطه معناداری با کافئین به دست نیامده است و ممکن است 

قهوه دارای مواد دیگری غیر از کافئین باشد که روی حافظه و هوشیاری تاثیر دارد.

10راهکارسادهبرایرفعبویبددهان

متخصص طب سنتی اعام کرد:

مضراتآبیخخوردن

متخصص طب سنتی گفت: از دیدگاه طب سنتی، خنک کردن آب به وسیله 
یخ بسیار مضر است. پیشنهاد می شود که پارچ های آب پر شده و داخل یخچال 

گذاشته شود تا آب خنک همواره در دسترس باشد.
مریم مشهدی، دکترای تخصصی طب سنتی گفت: اکنون ما هفته گرمی 
را پیش رو خواهیم داشت. نکته جالب توجه این است که بدن ما مکانیزم های 
دفاعی هوشمندانه ای دارد. لذا در مواجهه با پدید گرما، نباید از آن بترسیم؛ چرا 

که به این شکل سیستم دفاعی بدن را تضعیف می کنیم.
وی افزود: بر اساس تدابیر طب سنتی، در فصل گرم تابستان توانایی هضم 
در بدن به دلیل گرمای هوا کاهش می یابد. لذا باید از خوردن غذا های سنگین 
جلوگیری شود و تنها از غذا های سبکی که هضم آن ها راحت است، استفاده شود.
متخصص طب سنتی اظهار داشت: فصل تابستان، مزاج گرم و خشکی است. 
لذا ما باید از همه کار ها و غذا هایی که موجب افزایش گرمی و خشکی می شود، 
حتی الامکان دوری کنیم. برای مثال اضافه کردن آلو، زرشک یا رب انار به آش و 

سوپ ها در این فصل پیشنهاد می شود.
وی گفت: بهتر است که ورزش های سنگین را در فصل تابستان کنار بگذاریم 
یا حداقل اگر قصد ورزش داریم، در ساعت هایی به این کار بپردازیم که هوا به 
سمت اعتدال رفته است. البته این بدان معنا نیست که باید ورزش را کنار بگذاریم، 
بلکه باید آن را به شکلی سبک و در ساعات مناسبی از روز انجام دهیم. برای مثال 
در تابستان ورزش سر ظهر به شدت مضر است؛ در حالی که در زمستان بهترین 

موقع برای ورزش سر ظهر است.
مشهدی اظهار داشت: نکته دیگر که باید در نظر بگیریم این است که در فصل 
تابستان بهتر است وعده نهار سبک و وعده صبحانه کامل و در صبح زود باشد؛ 
چراکه در گرم ترین ساعت روز ما وعده نهار را داریم که این هضم آن را تا حد زیادی 

دشوار می کند.
متخصص طب سنتی در مورد نوشیدن آب یخ در تابستان، گفت: از دیدگاه 
طب سنتی، خنک کردن آب به وسیله یخ بسیار مضر است. پیشنهاد می شود 
که پارچ های آب پر شده و داخل یخچال گذاشته شود تا آب خنک همواره در 

دسترس باشد.
 

گزارش محققان ژاپنی؛

مسواکزدنونخدندانکشیدنبه
پیشگیریاززوالعقلکمکمیکند

عدم رعایت بهداشت دهان و دندان با بیماری قلبی، دیابت، برخی سرطان ها و 
زایمان زودرس مرتبط است.

اکنون، یک مطالعه جدید نشان می دهد در افرادی که بیماری لثه یا از دست 
دادن دندان دارند، شواهدی از انقباض در هیپوکامپ، ناحیه ای از مغز که برای 

حافظه ضروری است، مشاهده شده است.
دکتر »ساتوشی یاماگوچی«، نویسنده این مطالعه از دانشگاه توهوکو در سندای 
ژاپن، گفت: »حفظ دندان های سالم بدون بیماری پریودنتال ممکن است به 

محافظت از سلامت مغز کمک کند.«
یاماگوچی گفت: »همچنین عنوان شده است که خود عامل بیماری زا پریودنتال 

)التهاب لثه( ممکن است به مغز حمله کند و به بافت عصبی آسیب برساند.«
مطالعه جدید شامل 172 نفر )میانگین سنی: 67( بدون مشکل حافظه در 
ابتدا بود. از شرکت کنندگان در زمان شروع مطالعه معاینه دندان و تست حافظه 
گرفتند. آنها همچنین اسکن مغزی برای اندازه گیری حجم هیپوکامپ در ابتدا و 
چهار سال بعد انجام دادند. محققان همچنین تعداد دندان ها را شمارش کرده و 

بیماری لثه را بررسی کردند.
افراد مبتلا به بیماری خفیف لثه که دندان های سالم کمتری داشتند و افراد 
مبتلا به بیماری لثه ای شدید که دندان های سالم تری داشتند، سرعت انقباض 

بیشتری را در هیپوکامپ چپ نشان دادند.
این مطالعه نشان داد که افزایش میزان کوچک شدن مغز به دلیل یک دندان 
کمتر معادل نزدیک به یک سال پیری مغز برای افراد مبتلا به بیماری خفیف لثه 
است. در میان افراد مبتلا به بیماری شدید لثه، افزایش انقباض مغز به دلیل یک 

دندان از دست داده بیشتر معادل 1.3 سال پیری مغز بود.
داشتن  نگه  اما  است،  مهم  بیشتر  دندان های  »حفظ  گفت:  یاماگوچی 

دندان های بیشتر با بیماری پریودنتال شدید ممکن است برای مغز مضر باشد.«
وی گفت: »ویزیت منظم دندانپزشکی برای کنترل پیشرفت بیماری پریودنتال 
مهم است و ممکن است نیاز به کشیدن دندان های مبتلا به بیماری پریودنتال 

شدید و جایگزینی با پروتزهای مناسب داشته باشد.«
دندان،  نخ  از  روزانه  استفاده  دندان،  و  بهداشت دهان  رعایت  به طور کلی، 
استفاده از شوینده های دهان و معاینات منظم دندانپزشکی دو بار در سال، 

همگی می توانند به جلوگیری از شروع و پیشرفت بیماری پریودنتال کمک کنند.

یک فوق تخصص نارسایی قلبی مطرح کرد:

شایعترینعلائمنارساییقلبیچیست؟
یک فوق تخصص نارسایی قلبی، با اشاره به شایع ترین علائم نارسایی قلب، 

گفت: از هر پنج نفر، یک نفر به نارسایی قلبی مبتلا می شود. 
دکتر اعظم کیانی با بیان اینکه وظیفه قلب رساندن خون، اکسیژن و مواد غذایی 
به سراسر بدن است، عنوان کرد: وقتی که قلبی نارسا می شود، آنگونه که باید 

نمی تواند خون را پمپاژ کند.
وی شایع ترین علائم نارسایی قلبی را تنگی نفس دانست و گفت: سرفه به 
خصوص شب ها بعد از دراز کشیدن، خستگی و کاهش انرژی، ورم پاها، ورم 

شکم، مشکلات خواب و... از دیگر علائم نارسایی قلبی است.
به گفته این فوق تخصص نارسایی قلبی، از هر پنج نفر یک نفر به نارسایی قلبی 
مبتلا می شود. وی اظهار کرد: شایع ترین علت نارسایی قلبی بیماری عروق 
کرونر)سکته قلبی ( است و سایر علل مهم نارسایی قلبی شامل فشار خون بالا، 
مشکلات دریچه قلبی و انواع مادرزادی نارسایی قلبی، مصرف الکل، مواد مخدر 
و مواد روانگردان، بارداری، عفونت ویروسی و... است. کیانی در خصوص درمان 
نارسایی قلبی نیز گفت: برای درمان این بیماری از درمان دارویی - بسته به نوع 
نارسایی قلبی- و یا کنترل عوامل خطر یا عوامل ایجاد کننده مانند کنترل قند، 

فشار خون، ترک سیگار و الکل و محدودیت مصرف نمک استفاده می شود.

اگر کودک جسمی را قورت بدهد پزشک توصیه می کند صبر کنید و ببینید آیا 
جسم با مدفوع کودک از بدنش خارج می شود یا نه. در بیشتر موارد، جسم بلعیده 
شده بدون اینکه دردسری ایجاد کنند در عرض سه روز از طریق مدفوع از بدن کودک 
خارج می شوند. اگر بعد از 7 روز جسم بلیعده شده از مدفوع خارج نشود پزشک 

تست هایی توصیه می کند تا معلوم شود جسم در کجای بدن کودک است.
وقتی غذایی، مایعی یا چیزی را قورت می دهیم از دهانمان عبور کرده و وارد گلو و 
مری و سپس معده مان می شود؛ اما گاهی این چیزها می توانند در گلو یا مری ما گیر 
کنند که باعث می شود سرفه کنیم یا خفه شویم. بعضی از چیزها می توانند مشکلات 
بیشتری نسبت به چیزهای دیگر ایجاد کنند، مثلا چیزهای تیز یا بزرگ در صورتی 
که بلعیده شوند یا گیر کنند می توانند گلو، مری و معده را بخراشند یا ببرند. وقتی 
چنین اتفاقی می افتد این نواحی ممکن است خونریزی کنند یا دچار عفونت شوند.

اگر کودک جسمی را قورت بدهد پزشک توصیه می کند صبر کنید و ببینید آیا 
جسم با مدفوع کودک از بدنش خارج می شود یا نه. در بیشتر موارد، جسم بلعیده 
شده بدون اینکه دردسری ایجاد کنند در عرض سه روز از طریق مدفوع از بدن کودک 
خارج می شوند. اگر بعد از 7 روز جسم بلیعده شده از مدفوع خارج نشود پزشک 

تست هایی توصیه می کند تا معلوم شود جسم در کجای بدن کودک است.
طی این روزها کاملا مراقب کودک باشید و در موارد زیر با پزشک تماس بگیرید:

. استفراغ . زیاد شدن آب دهان . تنفس غیرمعمول . تب . درد در سینه، گلو، دهان، 
شکم یا گردن

اگر فکر می کنید کودک جسم تیزی مثل سوزن یا خلال دندان قورت داده )یا هر 
چیز خطرناک دیگری مثل باتری ریز یا یک آهنربا( حتما سریع تر کودک را به پزشک 
برسانید، حتی اگر حال کودک خوب به نظر برسد. این جور اجسام لازم است درآورده 
شوند تا اینکه اجازه دهید خودشان از بدن خارج شوند. اجسام تیز می توانند مری، 
معده یا روده را سوراخ کنند و سبب نفوذ مایعات خطرناک به اعضا شوند یا حتی یک 
جریان برق ایجاد کنند. یک مگنت کوچک عبور خواهد کرد اما دو یا چند مگنت 
می توانند باعث شوند قسمت های مختلف روده همدیگر را جذب کرده و به هم 

بچسبند و منجر به پیچ خوردگی، انسداد یا سوراخ شدن روده شوند.
ممکن است جسم گیر کرده در گلو یا بلعیده شده، گلوی کودک را خراشیده باشد 
و کودک دچار گلودرد شود و تا چند روز هنگام قورت دادن غذا درد احساس کند. 
خودخراشیدگی باعث می شود کودک احساس کند چیزی در گلویش گیر کرده 
است. پیگیری، بخش مهمی از روند درمان کودک است. اگر کودک دچار هرگونه 
مشکلی شد حتما به مراقب بهداشت یا پزشک مراجعه کنید. ضمنا اگر کودک 

دارویی مصرف می کند حتما این موضوع را به اطلاع پزشک برسانید.
مراقبت های خانگی از کودک

داروهای مسکن را طبق دستور پزشک به کودک بدهید.
. اگر پزشک دارویی برای درد و ناراحتی کودک تجویز کرد طبق دستور به کودک 

بدهید.
. اگر برای کودک دارویی تجویز نشد از پزشک سوال کنید آیا می توانید داروی بدون 

نسخه برای درد کودک به او بدهید یا خیر.
. دو دارو را همزمان به کودک ندهید مگر اینکه دستور پزشک باشد. خیلی از 
داروهای ضد درد دارای استامینوفن هستند و استامینوفن زیاد )تایلنول( می تواند 

مضر باشد.
. اگر پزشک آنتی بیوتیک برای کودک تجویز کرد طبق دستور به کودک بدهید و 
صرفا به این دلیل که حال کودک بهتر شده است مصرف آنتی بیوتیک را قطع نکنید. 

کودک نیاز دارد تا دوره آنتی بیوتیک را کامل کند.
. به کودک مایعات بدهید تا بنوشد. اگر بلع مایعات برای کودک راحت بود سپس 
سعی کنید غذاهای نرم مثل موز و نان به او بدهید. اگر بلع این غذاها برای کودک 

راحت بود می توانید غذاهای دیگر را شروع کنید.
. اگر کودک جسمی بلعید و جسم بلعیده شده وارد معده کودک شد، سعی کنید 
به کودک غذاهای پُرفیبر بدهید، مثل میوه ها، سبزی ها و غلات کامل. این غذاها 

احتمالا کمک می کنند جسم بلعیده شده زودتر از گوارش کودک خارج شود.
. مدفوع کودک را ببینید تا متوجه شوید جسم از بدن کودک خارج شده است. به 

کودک ملین و شکم کارکن ندهید مگر این که پزشک اجازه بدهد.
. کودک را از دود دور نگه دارید. در اطراف کودک سیگار نکشید و اجازه ندهید 
هیچ کس دیگر در خانه سیگار بکشد. چون دود می تواند گلو و مری کودک را بیشتر 

تحریک کند.
برای پیشگیری از قورت دادن اجسام توسط کودکان:

. غذاها را به تکه های کوچک تقسیم کنید.
. پاپ کورن، پسته و بادام و ... یا آبنبات سفت به کودکان زیر 4 سال ندهید و در مورد 

بچه های بزرگ تر هم تحت نظارت خودتان این کار را بکنید.
. کودک را تشویق کرده و به او یاد بدهید آرام غذا بخورد، غذا را خوب بجود و تکه های 

کوچک تری بردارد.
. به کودک یاد بدهید با دهان پُر حرف نزند یا نخندد.

. به کودک یاد بدهید وقتی مشغول کاری دیگر است چیزی نخورد یا ننوشد، مثلا 
حین بازی کردن یا دویدن.

. اجازه دسترسی چیزهای ریز را به کودک ندهید، مثلا باتری، سکه، تیله و ...
روی  که  سنی  محدودیت های  به  کودک  برای  بازی  اسباب  انتخاب  هنگام   .

بسته بندی درج شده حتما دقت کنید.
چه باید بکنید اگر کودک به خاطر چیزی که در گلویش گیر کرده در حال 

خفگی است؟
اگر کودک در حال خفه شدن است، از حال رفته یا نفس نمی کشد با اورژانس 
تماس بگیرید و کودک را احیای قلبی ریوی )CPR( کنید تا کمک برسد. دو دقیقه 

مداوم احیا را انجام دهید )توصیه می کنیم حتما CPR برای کودک را یاد بگیرید(. 
اگر کودک در حال خفه شدن است اما نفس می کشد مجبورش کنید سرفه کند، 

اما اگر نمی تواند با اورژانس تماس بگیرید.
ممکن است جسم گیر کرده در گلو یا بلعیده شده، گلوی کودک را خراشیده باشد 
و کودک دچار گلودرد شود و تا چند روز هنگام قورت دادن غذا درد احساس کند. 
خودخراشیدگی باعث می شود کودک احساس کند چیزی در گلویش گیر کرده 

است
پزشک چه می کند؟

بستگی دارد کودک چه چیزی را بلعیده باشد، اینکه آیا جسم گیر کرده یا بلعیده 
شده و کجا گیر کرده. پزشک برای تعیین این موارد احتمالا دستور عکسبرداری با 

اشعه ایکس می دهد تا موقعیت جسم خارجی در بدن مشخص شود.
. اگر پزشک فکر می کند جسم بلعیده شده بدون آزار و اذیت خودش از سیستم 
بدن کودک خارج خواهد شد، به شما می گوید تا چند روز مدفوع های کودک را 
چک کنید. برای پیگیری این روند، پزشک احتمالا دستور تست های تصویری مثل 

سی تی اسکن می دهد.
. اگر جسم بلعیده شده در راه هوایی کودک باشد یا در مری یا معده او گیر افتاده 
باشد، یا اگر تیز یا به هر دلیلی خطرناک باشد، پزشک با روش هایی که وجود دارد 

جسم را خارج می کند.
با چه روش هایی؟

. اندوسکوپ: پزشک با استفاده از یک ابزار نازک و بلند به نام اندوسکوپ، شی را از 
مری یا معده خارج می کند.

. برونکوسکوپ: این ابزار شبیه اندوسکوپ بوده و زمانی پزشک از آن استفاده 
می کند که جسم بلعیده شده در راه هوایی کودک گیرافتاده باشد.

. عمل جراحی: گاهی برای خارج کرده جسم بلعیده شده به عمل جراحی نیاز 
است.

بلعیدن جسم خارجی در کودک؛

اگر کودک چیزی را به اشتباه قورت داد چه باید کرد؟



دوشنبه-19 تیر ماه 1402-    سال بیست  وششم -   شماره 45763

مدیر کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان استان قم خبرداد:

اجرای۶ویژهبرنامهبهمناسبتروزملی
ادبیاتکودکونوجوان

مناسبت  به  گفت:  قم  استان  نوجوانان  و  کودکان  فکری  پرورش  کانون  مدیر 
فرارسیدن روز ملی ادبیات کودک ونوجوان، 6 ویژه برنامه در مراکز این کانون در سطح 

استان قم تدارک دیده شده است.
در  نوجوان  و  کودک  ادبیات  ملی  روز  مناسبت  به  یکشنبه  روز  غفاری  محمد 
گفت وگویی اظهارداشت: در این برنامه ها با دعوت از نویسندگان و شاعران کودک 
و نوجوان به بررسی و نقد آثار از جمله کتاب داستان و شعر در حوزه کودک ونوجوان 

پرداخته می شود.
وی اضافه کرد: روز شنبه برنامه »کلبه کلمات« با موضوع دیدار با نویسندگان 
کودک ونوجوان و آشنایی با نحوه تولید مجله در دفتر مجله کودک و نوجوان و با 
حضور نویسندگان کودک و نوجوان برگزار شد. وی ادامه داد: امروز نیز برنامه نقد و 
بررسی کتاب »با دو چشمم می چشم« در مرکز شماره 6 کانون و با حضور »غلامرضا 
بکتاش« شاعر کودک و نوجوان برگزار شد. غفاری خاطرنشان کرد: دوشنبه نیز 
برنامه »داستان های نیم وجبی« با موضوع »آشنایی با داستانک ها« با حضور »فاطمه 

جوادی« نویسنده نوجوان در مرکز شماره چهار کانون ترتیب می یابد.
با جمله های کال" و  " آن خاطرات شیرین"، "خنده های رسیده  به گفته وی، 
"چاخان خان" از برنامه هایی است که در روزهای سه شنبه، چهارشنبه و پنجشنبه 

هفته جاری در مراکز کانون پرورش فکری کودک و نوجوان قم برگزار خواهد شد.
پنج هزار و 1۳5 نفر عضو ثابت کانون درقم هستند 

وی در ادامه بیان کرد: پنج هزار و 135 نفر عضو ثابت کانون پرورش فکری کودکان 
و نوجوانان این استان هستند و در فعالیت های این مراکز که در طول سال بدون 
وقفه ادامه دارد، شرکت می کنند. غفاری افزود: حدود 6 هزار نفر نیز در طول سال 
در برنامه های مختلف از جمله طرح اوقات فراغت تابستانی از این کانون خدمات 
آموزشی دریافت می کنند. به گفته وی، کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان 
علاوه بر فعالیت های داخلی در مراکز 10 گانه، اجرای برنامه های مختلف مانند 
جشن بادبادک ها در مکان های مختلف و جشن در بوستان ها در بازه های زمانی 
مختلف برگزار می کند. وی اضافه کرد: در طول سال نیز در مدارس 70 روستا برنامه 
اجرا می کنیم و بسیاری از مدارس دانش آموزان را به کانون پرورش فکری کودکان 
آن  تفریحی  آموزشی  از خدمات  و  پردیسان می آورند  واقع در شهرک  نوجوانان  و 
استفاده می کنند. به گفته غفاری، امسال رشته های جدیدی مانند نانو، کارگاه های 
فیلم سازی، تدوین، پادکست، فتوشاپ و برنامه نویسی به رشته های کانون پرورش 
فکری کودکان و نوجوانان اضافه شده است.  وی افزود: با هدف تعامل کودکان با 
خانواده و ارتقاء ارتباط کودک با مادر نیز کارگاه مادر و کودک در برخی رشته ها از 
جمله نقاشی، شطرنج و رباتیک برگزار می شود. وی با بیان این که بیشترین استقبال 
از کلاس های کانون توسط گروه سنی 9 تا 14 سال است، خاطرنشان کرد: گروه 
سنی 12سال با 25 درصد دارای بیشترین تعداد اعضای کانون است. مدیر کانون 
پرورش فکری کودکان و نوجوانان قم گفت: گروه سنی 6 تا 18 سال می توانند عضو 
کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان شوند و علاقه مندان برای عضویت باید وارد 
نشانی https://qom.kpf.ir/ گردند. 18 تیرماه روز ملی ادبیات کودک و نوجوان 

نام گذاری شده است.
 

شهردار قم:

بسیاریازمشکلاتبامشارکت
شهروندانقابلحلاست

شهردار قم با بیان اینکه اداره کنندگان اصلی شهر، شهروندان دغدغه مند هستند، 
گفت: شهروندان دغدغه مند نشان داده  با احساس مسئولیتی که دارند، می توانیم 

بسیاری از معضلات و مسائل فرهنگی شهر را با حضور آنان رفع کنیم.
دکتر سیدمرتضی سقاییان نژاد در آئین تقدیر از "شهریاران" یا شهروندانی که 
بیشترین تماس مؤثر را با سامانه137 داشته اند اظهار داشت: به طور قطعی به 
شهر،  اصلی  اداره کنندگان  اما  می کنیم،  اداره  را  شهر  شهروندان  از  نمایندگی 
شهروندان دغدغه مند هستند. شهردار قم افزود: در این زمینه به خصوص شهروندانی 
که نسبت به خانواده بزرگ خودشان احساس وظیفه کرده و مسائل را از طریق سامانه 
در اختیار شهرداری قرار داده اند، جز این اداره کنندگان شهر به شمار می روند. وی با 
تأکید بر اینکه دغدغه مسائل در حوزه مدیریت شهری را باید همه شهروندان داشته 
باشند ابراز کرد: چنین دغدغه مندی می تواند در رفع معضلات شهری مؤثر باشد و 

می توان برای این عزیزان به عنوان همیاران افتخاری، کارت شهروندی صادر شود.
اداره کنندگان اصلی شهر، شهروندان دغدغه مند هستند 

دکتر سقاییان نژاد عنوان کرد: همچنین از طریق این کارت ها برای شهروندان 
دغدغه مند، تسهیلاتی را در اختیارشان قرار دهیم و در این راستا در سطح شهر 
امتیازات و تسهیلاتی وجود دارد که در قبال کارهای افتخاری به شهروندان تعلق 
می گیرد. وی با بیان اینکه باید تلاش کرد تعداد شهروندان دغدغه مند دارای احساس 
مسئولیت نسبت به مسائل مدیریت شهری افزایش یابد تصریح کرد: اگر تعداد این 
شهروندان زیاد شود، می توانیم با آنان جلسه  و تقسیم کار داشته باشیم. شهردار قم 
خاطرنشان کرد: فعالیت این هسته به صورت افتخاری آغاز شده و به صورت افتخاری 
نیز جلو می رود و شهروندان دغدغه مند نشان داده  با احساس مسئولیتی که دارند، 

می توانیم بسیاری از معضلات و مسائل فرهنگی شهر را با حضور آنان رفع کنیم.
 

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم خبرداد:

آغازتغییراتترافیکیدربلواربهار
معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم از آغاز تغییرات ترافیکی در بلوار بهار با 

همکاری حرم مطهر و پلیس راهور خبر داد.
رضا خانه زاد یزدی معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری به همراه رئیس پلیس 
راهور استان و اعضای کمیته فنی ترافیک استان از آخرین وضعیت ترافیکی بلوار 
بهار بازدید کردند. معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم در این بازدید با اشاره 
به اهمیت سهولت دسترسی مجاوران و مسافران به حرم مطهر از بلوار بهار اظهار 
داشت: تغییرات ترافیکی در این راستا به صورت آزمایشی اجرایی خواهد شد که بعد 
از بازخوردگیری، نتیجه نهایی و دائمی شدن آن انجام خواهد گرفت. وی با تأکید 
بر اینکه اجرای این طرح نیازمند همکاری خاص پلیس راهور و حرم مطهر دارد، 
ادامه داد: این طرح باید از لحاظ ترافیکی جامع و از چندین جهت مورد بررسی 
و کارشناسی گردد تا هم باعث سهولت رفت وآمد در رینگ اطراف حرم شده و هم 
رفاه حال اهالی و دسترسی آنان لحاظ گردد . سرهنگ صدفی رئیس راهور استان 
نیز با اعلام اینکه در حال حاضر تعدادی از نیروهای راهور در چند نوبت در حال 
خدمت رسانی به زائران هستند، مطرح کرد: بعضاً به دلیل نبود راهکار جامع برای این 

مسیر، سبب نارضایتی و تکدر خاطر زائرین گرامی شده است.
 

مدیر منطقه دو خبر داد:

اجرای32میلیاردریالتوسعهفضایسبز
زیرگذر شهدای  پروژه  اجرای فضای سبز  قم گفت:  منطقه 2 شهرداری  مدیر 
روحانیت به متراژ 13 هزار و 800 مترمربع، از شاخص ترین اقدامات در حوزه توسعه 

فضای سبز منطقه در سه ماهه نخست سال 1402 بوده است.
رضا رحیمی ، با اشاره به اهمیت توسعه فضای سبز شهری اظهار داشت: فضای 
سبز و توسعه آن ارتباط مستقیمی با نشاط اجتماعی و رضایتمندی عمومی دارد و 

شهرداری قم در سال های گذشته در این زمینه کارنامه درخشانی دارد.
وی با بیان اینکه ریل توسعه فضای سبز شهر قم در مسیر واقعی خود قرار دارد، ابراز 
کرد: سرانه فعلی شهر بیش از 20 مترمربع به ازای هر شهروند است که رسیدن به 

استاندارهای جهانی و کشوری در این زمینه هدف گذاری شده است.
مدیر منطقه 2 شهرداری قم فعالیت های توسعه ای فضای سبز این منطقه شهری 
در سه ماهه نخست 1402 را مورد توجه قرار داد و افزود: در سه ماهه ابتدایی سال 

جاری بیش از 32 میلیارد ریال برای توسعه فضای سبز منطقه 2 هزینه شده است.
به گفته وی، فضای سبز پروژه زیرگذر شهدای روحانیت به متراژ 13 هزار و 800 

مترمربع از شاخص ترین اقدامات در حوزه توسعه فضای سبز بوده است.

طلاق؛ پدیده ای نامیمون که شاکله یک زندگی را بر باد می دهد و حاصلی جزء رنج، 
غم، افسردگی و تنهایی برای زوجین و فرزندان ندارد؛ این همان شنیدن صدای ساز 

ناکوکی است که پایه های یک خانواده را به سرعت لرزان و تخریب می کند.
 - شاید اگر در سال های گذشته نه چندان دور، شنیده می شد که یکی از دوستان 
و آشنایان در حال جدایی و طلاق است، همگان تعجب می کردند اما با تاسف تحت 
تاثیر برخی رفتارها از جمله توقعات بالا، تجملات، چشم و هم چشمی، این هیولای 

ویرانگر زندگی بسیاری از خانواده ها از جمله جوانان را هدف گرفته است.
واژه طلاق همچنان برای برخی از خانواده های سنتی بسیار سنگین و غم انگیز 
است زیرا والدین توان دیدن جدایی فرزندان خود از زندگی که روزهایی به آنها وابسته 
بودند و عشق می ورزیدند را ندارند، این جدایی ها مشکلات روحی و روانی برای دو 
طرف به همراه دارد اما برای برخی هم عادی شده و تا به قول قدیمی ها »تقی به توقی 

می خوره« حرف از طلاق و جدایی را می زنند.
این در حالی است که جدایی و طلاق آسیب های جدی را برای زن و مرد به همراه 
دارد، اما این آسیب جایی بیشتر احساس می شود که والدینی که قصد جدایی دارند 
فرزند یا فرزندانی را هم دارند، آن گاه اثرات منفی و مخرب این تصمیم درست یا غلط 

پدر و مادر بیشتر بر روحیه و روان فرزندان تأثیر می پذیرد.
هرچیزی در خانه ام بوی غم، جدایی و طاق می دهد

اینکه براساس گفته سیدکاظم فروتن دبیر ستاد ملی جمعیت، اکنون 40 درصد 
طلاق در خانواده هایی رخ می دهد که دارای حداقل یک فرزند هستند، موضوعی 
بسیار نگران کننده است زیرا اثرات مخرب این جدایی تا سال های سال در ذهن 
و یاد این فرزندان باقی می ماند و به فرزندان طلاق رنج ها و دردهایی را با خود یدک 

می کشند که کسی نمی تواند آنها را درک کند.
یکی از زوج هایی که تازگی قصد جدایی از همسر خود دارد اینگونه می گوید: 
واژه ای را که بسیار با خود تکرار می کند این است که »بخت من خواب خواب است«. 
هفت سال زندگی عاشقانه با همسرم داشتم، هرکس ما را می دید حسرت زندگی زیبا 
و پر از مهر و محبت ما را می خورد اما این روزها دیگر ساز جدایی در زندگی ما نواخته 

شده و انگار باید همه چیز تمام شود.
آرمیتا 30 ساله ادامه می دهد: برخی اختلافات سرمنشا اصلی جدایی ما از همدیگر 
است زیرا اختلاف نظر و اختلاف عقیده ما را از هم هر روز دورتر و دورتر می کند. شاید 
هم یکی از دلایل درک تفاوت های همدیگر باعث این دوری ما می شود اما هرچه بود 
اکنون چند ماهی است که دیگر دوست ندارم به آن زندگی برگردم. زندگی خانوادگی 

عاشقانه برای من دیگر رنگ باخته است.
به گزارش ایرنا ،وی با ابراز خوشحالی از این قضیه که هنوز فرزندی ندارم، اضافه 
می کند: خانه ای را که با رنگ های زیبا در دکوراسیون خانه و مبلمان، گل های زیبای 
طبیعی با همسرم ساختم، این روزها برایم رنگ تیره و خاکستری به خود گرفته 
است، دیدن آن همه زیبایی زجرم می دهد و دلم نمی خواهد که به آن خانه برگردم، 
یاد خاطرات شیرین برای دیگر رنگ و بویی ندارد هرچیزی در آن می بینم بوی غم، 

جدایی و طلاق می دهد.
با سه دختر درخواست طاق دارم

مریم که حدود 50 سال سن دارد؛ درد و دل زندگی اش پس از 25 سال و جدایی از 
همسرش را اینگونه توضیح می دهد و می گوید: دو دختر دوقلو دارم که سال گذشته 
وارد دانشگاه شدند و دختر دیگرم هنوز در دوران متوسطه مشغول تحصیل است اما 
با وجود چنین شرایطی بخاطر اعتیاد همسرم تصمیم به طلاق گرفته ام. زندگی که 

من داشتم تا سال گذشته بخاطر سه فرزند دخترم ادامه داشت اما دیگر نمی توانم.
وی ادامه می دهد: چندین سال است که بین من و همسرم اختلافات شدیدی 
ایجاد شده اما فقط به خاطر سه فرزندم دست از زندگی مشترکم برنداشتم اما در 
سال های اخیر دیگر صبرم لبریز و زندگی به کامم تلخ شده است که بخاطر همین 
موضوع تصمیم به طلاق گرفته ام تا شاید همسرم دست از اعتیادش بکشد یا اینکه 

برای حفظ زندگی تلاش بیشتری انجام دهد.
وی اضافه می کند: زندگی زمانی لذت بخش است که آرامش یار ما باشد اما من با 
فرزندانم چندین سال است که رنگ آرامش و زندگی پُر از زیبایی و دلخوشی را به چشم 
ندیدیم، شرایط به گونه ای رقم خورده است که اکنون سه فرزند دختر من حاضر به 
زندگی با پدر خود نیستند و تمایل به زندگی در کنار من را دارند، اما هنوز ته دلم زندگی 
20 سال گذشته را می خواهد تا پنج نفری شادی و نشاط را در خانه ببینیم اما چه کنم 
که دیگر تاب و توان زندگی پر از خشم و نفرت را ندارم. به نظرم طلاق بهترین گزینه 

برای چنین روزهایی است و باید از آن استفاده کرد.
از هر سه ازدواج یک طاق ثبت می شود

بررسی علت و عوامل طلاق در جامعه به عنوان یکی از مهمترین موضوعاتی است 
که باید مورد بحث و بررسی قرار گیرد چرا که اکنون این واقعه روز به روز در حال افزایش 
است به گونه ای که سیدکاظم فروتن دبیر ستاد ملی جمعیت می گوید: نداشتن درک 
زن و مرد از تفاوت های همدیگر اصلی ترین عامل برای اختلافات خانوادگی به شمار 
می رود به همین منظور آموزش تفاوت های زن و مرد قبل از ازوادج یکی از ضروریات 

زندگی به شمار می رود.
وی معتقد است: زنان و مردان از تفاوت های همدیگر اطلاع درستی ندارند و در 
بحث آموزش ها به این حوزه تمرکز جدی نمی شود و در صورت داشتن تمرکز بیشتر به 

این موضوع برخی از مشکلات موجود خانواده ها حل خواهد شد.
فروتن اظهار داشت: با توجه به اینکه اختلاف میان زنان و مردان در زندگی مشترک 
درمان های خاص دارند و هیچ مشکلی در حوزه خانواده بدون درمان نیست، اما 

معتقدیم که باید درمان به موقع انجام شود تا کار دشوارتر نشود.
دبیر ستاد ملی جمعیت در ادامه افزود: طبق آمارهای موجود از هر سه ازدواج یک 

مورد منجر به طلاق می شود اما آنچه که جای نگرانی و ناراحتی دارد این است که 40 
درصد طلاق در خانواده ها مختص خانواده هایی است که حداقل یک فرزند دارند.

آمارهای ازدواج و طاق چه می گویند؟
براساس اعلام سازمان ثبت احوال کشور، در 10 ماهه سال 1401 و طبق اطلاعات 
ثبت شده 441 هزار و 419 واقعه ازدواج به ثبت رسید که در همین مدت، 168 هزار 

و 244 واقعه طلاق ثبت شد.
طبق این آمار 10 ماهه در استان تهران در مجموع 52 هزار و 956 ازدواج و سه هزار 

و 721 مورد طلاق رخ داده و ثبت شده است.
این آمارها نشان می دهد که با وجود روند افزایشی طلاق در جامعه، بسیاری از 
پایه های زندگی جوانان به ویژه در سال های اولیه ازدواج آنان سست و سست تر شده 

است که باید برای این موضوع چاره ای اساسی اندیشید.
آمارهای جدید از واقعه طاق و ازدواج در کشور

آمارهای سال 1402 از وقایع ازدواج و طلاق در سازمان ثبت احوال کشور نیز نشان 
از افزایش آمار طلاق می دهد به گونه ای که تا اول خرداد 79 هزار و 260 مورد ازدواج 
در کشور به ثبت رسیده که 37 هزار و 701 مورد آن به طلاق انجامیده است که این 

داده های آماری نشانگر افزایش آمار طلاق به بیش از 45 درصد است.
براساس آمارهای سازمان ثبت احوال میزان ازدواج در این مدت در استان تهران 9 

هزار و 272 مورد و میزان طلاق 6 هزار و 229 مورد به ثبت رسیده است.
نبود طرح جامع کنترل و پیشگیری از آسیب های اجتماعی

اهمیت موضوع آسیب های اجتماعی همچون طلاق به حدی است که قوه قضاییه 
در جلسات مختلف به این موضوع ورود کرده است تا شاید از این طریق امکان 

رسیدگی به وضعیت آسیب ها در جامعه جدی تر گرفته شود.
به همین منظور ذبیح الله خداییان رئیس سازمان بازرسی کل کشور از نبود طرح 
جامع کنترل و پیشگیری از آسیب های اجتماعی، انتقاد کرده و گفته است: در حوزه 
پیشگیری و مقابله با آسیب های اجتماعی همه شانه خالی می کنند و سعی می کنند 
که توپ را به زمین هم بیندازند. برای پیشگیری و مقابله با آسیب های اجتماعی 
هرکدام از دستگاه ها جزیره ای عمل می کنند که این امر باعث شده در رسیدن به 

اهداف خود موفق نباشیم.
احمد رحمانیان قائم مقام سازمان بازرسی کل کشور نیز از حاشیه نشینی، طلاق 
و کودکان کار به عنوان موضوعات مهم کلانشهرها یاد کرده و گفته است: تهیه 
طرح جامع کنترل و کاهش آسیب های اجتماعی با اولویت طلاق، کودکان کار، 

حاشیه نشینی از موضوعاتی است که آنگونه که باید مورد توجه قرار نگرفته است.
در بحث پایداری خانواده و روابط زوجین، نگران آمار طاق های رسمی 

هستیم
در بحث پایداری خانواده و روابط زوجین، نگران آمار طلاق های رسمی هستیم 
که واقعا هم جای نگرانی دارد تا از این معضل پیشگیری شود، اما طلاق عاطفی نیز 

مسئله غیرقابل انکاری است
آسیب های اجتماعی مانند طلاق بیشترین ضربه را به بانوان و فرزندان طلاق وارد 
می کنند بنابراین ریشه یابی علت طلاق به عنوان یکی از موضوعات بسیار مهم است 
تا نگذاریم پایه های زندگی به این راحتی از هم گسسته شود زیرا پایداری خانواده و 
برقراری ارتباط درست میان والدین یکی از خواسته های جدی فرزندان است. انسیه 
خزعلی معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده نیز پیشتر در نشست بررسی 
پیش نویس سند ملی مشاوره خانواده گفته است: به طور عموم در بحث پایداری 
خانواده و روابط زوجین، نگران آمار طلاق های رسمی هستیم که واقعا هم جای 
نگرانی دارد تا از این معضل پیشگیری شود، اما طلاق عاطفی نیز مسئله غیرقابل 
انکاری است که باید آموزش ها و خدمات مشاوره ای مناسبی در این زمینه صورت 

گیرد. با همه زحمات انجام شده در مورد مشاوره خانواده در کشور خلا جدی داریم.
کاظم فروتن دبیر ستاد ملی جمعیت پیشتر در گفت  و گویی گفته است: افزایش 
نرخ ازدواج و فرزندآوری و کاهش نرخ طلاق مهمترین راه برای رسیدن به جامعه جوان 
است. اصلاح ساختار فرهنگی جامعه و باورهای جوانان و تقویت و تحکیم خانواده در 

جامعه از مهمترین سیاست های جوانی جمعیت در ایران امروز است.

مدیرکل آموزش و پرورش استان قم:

3۰۰مدرسهدراستانقمبهسازیوشاداب
سازیمیشود

مدیرکل آموزش و پرورش استان قم، گفت: امسال 300 مدرسه را در سطح استان هدف 
گذاری کرده ایم که در قالب طرح شهید عجمیان، تا قبل از آغاز سال تحصیلی، بهسازی 

و شاداب سازی کنیم. 
علیرضا رحیمی شامگاه 17 تیرماه در  مراسم افتتاح طرح شهید سید روح الله عجمیان 
اظهار کرد: کار گروه های جهادی، انسان سازی است و ما به دنبال آن هستیم که خود و 

دانش آموزان را در این فعالیت های جهادی رشد و ارتقاء دهیم.
وی افزود: امسال 300 مدرسه را در سطح استان هدف گذاری کرده ایم که در قالب 

طرح شهید عجمیان، تا قبل از آغاز سال تحصیلی، بهسازی و شاداب سازی کنیم.
در ادامه، عباس روحی جانشین بسیج سازندگی استان قم، عنوان کرد: به لطف خدا 
فرهنگ کار جهادی در کشور ما به عنوان یک ارزش محسوب می شود و در حال حاضر 
بیش از 1200 گروه جهادی ثبت شده، در سطح استان در حال فعالیت هستند که نسبت 

به قبل از کرونا رشد چهار برابری را نشان می دهد.
وی افزود: در هر حادثه طبیعی در کشور، این گروه های جهادی هستند که به صورت 

خودجوش و در کوتاهترین زمان حاضر می شوند و به ارائه خدمت می پردازند.
روحی ادامه داد: در سال گذشته 150 هزار نفر روز در سطح استان قم کار جهادی 
انجام شده و در حال حاضر گروه های جهادی در قم، خوی، سیستان و بلوچستان و 
دیگر مناطق در زمینه های تخصصی، شاداب سازی مدارس در حال خدمت به محرومان 

هستند.
احمدرضا اجتهادی مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس استان قم نیز با اشاره 
به اینکه طرح شهید عجمیان یک طرح مردمی و ترکیبی با نگاه مشترک خدمت رسانی 
است، گفت: در این سفره توفیق الهی که برای خدمت رسانی به محرومان پهن شده 
است، هر دستگاهی در هر حدی که می تواند خودش را حامی اصلی طرح بداند زیرا 
درخواست های مدارس بسیار زیاد است و ما امیدواریم در اول مهر، شاهد بهره برداری از 

مدارس شاداب و تکمیل و بهسازی شده باشیم.
همچنین محمدرضا عامریان دبیر اجرایی طرح شهید عجمیان کشور نیز با اشاره به 
نیازمندی های 15 هزار  امروز  تا  اتناب، عنوان کرد:  نیازهای مدارس در سامانه  ثبت 
مدرسه محروم شهری، روستایی، عشایری و مرزی در این سامانه که به منظور حمایت از 

فعالیت های جهادی آموزش و پرورش راه اندازی شده، ثبت شده است.
وی افزود: نیازهای مدارس در زمینه های رنگ آمیزی، دیوار نگاری، تعمیرات درب ها، 
سرویس های بهداشتی، روشنایی، ایزوگام، شیرهای آبخوری و آسفالت حیاط مدرسه 
است که در طرح جهادی شهید عجمیان، به منظور شاداب سازی و بهسازی، به آنها 

رسیدگی می شود.
در مراسم فوق، گروه سرود ابناءالزهرا)س( از مدرسه هجرت، متشکل از دانش آموزانی از 

ملیت های مختلف سرودی را در مدح امام امیرالمومنین علی)ع( اجرا کردند.
همچنین مسئولان حاضر در مراسم با پوشیدن روپوش مخصوص، لحظاتی دانش 
آموزان جهادی مستقر در مدرسه ثارالله را با رنگ آمیزی کلاس ها همراهی و از مدرسه 

فاطمیه)س( که طرح شهید عجمیان در آن واحد نیز در حال اجراست، بازدید کردند.
 

رئیس اداره راهداری و حمل و نقل جاده ای سلفچگان خبرداد:

برطرفشدن۱2نقطهحادثهخیزسطح
راههایبخشسلفچگان

رئیس اداره راهداری و حمل و نقل جاده ای سلفچگان گفت: درقالب طرحی امانی، 
12 نقطه حادثه خیز با اجرای خط کشی، آرامسازی و نصب تابلو وعلائم در راه های بخش 

سلفچگان برطرف شدند.
حامد قنبری اظهارداشت: با اجرای خط کشی، آرامسازی، نصب تابلو وعلائم، اجرای 
رامبل )شیار لرزاننده(، نصب پلیس مجازی، چراغ چشمک زن، رفلکتور )چشم گربه ای( 

و... این نقاط در سطح راه های بخش سلفچگان مرتفع شدند.
وی خاطرنشان کرد:اکثر محور های برون شهری بخش سلفچگان درزمره کریدور های 
جاده ای بوده و نقشی تعیین کننده دراتصال استان های جنوبی و غربی به مرکز و نواحی 

شمالی کشور دارند.
قنبری ترافیک راه های برونشهری بخش سلفچگان، بویژه محور های ترانزیتی آن را 
ترکیبی و چشمگیر خواند و گفت: تامین ایمنی و تسهیل ترافیک راه های این بخش در 
زمره اولویت های اجرایی اداره متبوع بوده و در قالب طرح های امانی و پیمانی نسبت به 

نگهداری و ارتقا ضریب ایمنی آن ها اقدام می شود.
وی در ادامه به تمهیدات اجرایی طرح برطرف شدن نقاط حادثه خیز راه های این 
بخش متبوع پرداخت و گفت: با توجه به کارشناسی و بازدید های میدانی بعمل آمده 
که با همراهی عوامل پلیس راه صورت گرفته، نسبت به شناسایی و تعیین نقاط حادثه 
خیز درسطح محور های بخش سلفچگان اقدام شد. رئیس اداره راهداری و حمل و 
نقل جاده ای سلفچگان تصریح کرد: پس از مطالعات صورت گرفته و احصا نیازمندی 
ها، درقالب طرحی امانی با استفاده از ظرفیت عوامل فنی و ماشین آلات و تجهیزات 
دراختیار، نسبت به رفع 12 نقطه حادثه خیز در سطح راه های بخش سلفچگان همچون 
احیای خطوط ترافیکی امحا شده به طول 35 کیلومتر، نصب 250 عدد علائم آشکار 

کننده، نصب 14 عدد تابلوی پیش آگاهی، نصب 9 دستگاه پلیس مجازی اقدام شد.
قنبری با اشاره به رفع نقاط حادثه خیز محور های بخش سلفچگان افزود: درقالب 
یک طرح سه ماهه که از فروردین ماه امسال شروع شد، نقاط حادثه خیز محور های 
سلفچگان- راهجرد )محدوده دیزیجان و امام زاده جعفر ع(، سلفچگان- قم )محدوده 
معاینه فنی، پل راه آهن، نیروگاه حرارتی، سنبل آباد(، بزرگراه قم- سلفچگان محدوده 

کیلومتر 6، کیلومتر 9 و تقاطع غیر همسطح برطرف شدند.
وی همچنین به نقاط حادثه خیز رفع شده درمحور باغیک- دستجرد )حدفاصل پیچ 
عیسی آباد تا گل مریم و دستجرد تا سه راه سبزعلی( اشاره کرد و گفت: درمحور قم- نیزار، 
4 نقطه حادثه خیز از مجموع 12 نقطه احصا شده مرتفع شد که شامل: حد فاصل ابتدای 

حوزه تا پل ونارچ، محدوده روستای طایقان و پیچ فشار شکن می شود.
رئیس اداره راهداری و حمل و نقل جاده ای سلفچگان افزود:اجرای 22 کیلومتر رامبل 
)شیار لرزاننده(، تعمیر و تعویض 6 دستگاه چرراغ چشمک زن، نصب 700 عدد رفلکتور 
)چشم گربه ای(، اجرای آرامسازی و... در زمره دیگر اقدامات اجرایی برای برطرف شدن 

12 نقطه حادثه خیز درسطح راه های بخش سلفچگان بوده است.
 

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان قم:

تولیدواشتغالدرشهرکهایصنعتیقم
روبهافزایشاست

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی قم با اشاره به وضعیت مناسب فعالیت های 
اقتصادی در حوزه صنعت استان گفت: میزان تولید و تعداد افراد شاغل در شهرک های 

صنعتی قم رو به افزایش است.
به  توجه  با  انجام شده  برنامه ریزی  براساس  ابراهیمی اظهارداشت داشت:  روح الله 
رونق فعالیت های تولیدی در شهرک های صنعتی قم، این شهرک ها برای استقرار صنایع 

متناسب با سیاست های کلان استان، تا حد مشخصی توسعه می یابد.
مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی قم با اشاره به این که به دنبال استقرار صنایع 
با ارزش افزوده بالا در قم هستیم،  گفت: با توجه به استقبال فعالان اقتصادی برای راه 
اندازی واحد صنعتی در شهرک های صنعتی قم و محدودیت زمین در این شهرک ها، 
اولویت واگذاری با صنعتگرانی است که به دنبال راه اندازی صنایع دانش بنیان، پاک، کم 

آب  و با نیاز به انرژی کمتر برای تولید محصول هستند.
که  قم  صنعتی  شهرک های  در  تولیدی  واحدهای  از  بهره برداری  داد:  ادامه  وی 
به مناسبت های مختلف و به صورت مستمر در طول سال صورت می گیرد نشان از روند 
رو به رشد تولید و اشتغال در این بخش های مهم اقتصادی استان دارد و ما به دنبال فراهم 
کردن هرچه بیشتر زیرساخت های مورد نیاز بهره برداران برای تقویت عملکردشان هستیم.
 لازم به ذکراست :در جریان پایش صورت گرفته تا ابتدای سال جاری برای 39 هزار و 79 
نفر در شهرک های صنعتی استان قم فرصت اشتغال ایجاد شده است؛ بررسی ها نشان 
می دهد در مجموع طی سال های گذشته، یک هزار و 700 واحد تولیدی در شهرک های 
صنعتی استان قم به بهره برداری رسیده است. همچنین یک هزار و 386 طرح تولیدی 
در شهرک های صنعتی استان روند ساخت و ساز خود را دنبال می کنند که هر کدام 
درصد پیشرفت فیزیکی متفاوتی دارند که با تکمیل طرح ها و آغاز فعالیت آن ها در قالب 
واحدهای صنعتی، تحول چشمگیری در عرصه تولید و اشتغال استان ایجاد خواهد شد.

گفتنی است بر اساس راهبردهای تعیین شده، اجازه استقرار صنایع با آلایندگی بالا 
و همچنین آب بر در شهرک های صنعتی استان داده نشده و به جای آن در کنار توجه 
به صنایع فرهنگی، پوشاک ایرانی - اسلامی و سوغات زائر، از ایجاد واحدهای تولیدی 

متناسب با قابلیت های اقتصادی استان استقبال می شود.

اجتماعی

پایه های ازدواج ها سست شده است؛

شنیدن ساز ناکوک طلاق در زندگی جوانان 

 برقراری ارتباط با شریک زندگی و اظهار علاقه و عشق به 
او، از اهمیت بالایی برخوردار است. برای این کار می توانید 
به همسر خود وقت بیشتری اختصاص دهید، با او صحبت 
کنید و درک بهتری از نیازها و مشکلات او پیدا کنید. در این 
راستا، شنیدن احساسات و نیازهای او و اظهار توجه به آن ها 

از اهمیت بسیار زیادی برخوردار است.
مدیریت خشم

و  اختلافات  باعث  می تواند  آن  ابراز  و  خشم 
ناهماهنگی هایی در رابطه شود. بنابراین، مدیریت خشم و 
استفاده از روش های صحیح در برخورد با خشم، می تواند 
به بالا بردن کیفیت رابطه عاطفی کمک کند. برای مدیریت 
خشم، می توانید از تکنیک های آرامش بخشی مانند تنفس 
عمیق، مدیتیشن یا یوگا استفاده کنید. همچنین باید به 
شریک خود احترام گذاشته و با او با صبر و تحمل برخورد 

کنید.
حل مشکات

برای حل مشکلات و اختلافات در رابطه، ارتباط با همسر 
بسیار مهم است. باید با همسر خود برای یافتن راه حل های 
مشترک و قابل قبول برای هر دو طرف همکاری کنید. 
همچنین، باید سعی کنید که به مسائل رابطه با احترام و 
توجه به نیاز شریک خود نگرانی کنید و به دنبال راه حل 
جدیدی برای بهبود وضعیت باشید. در این مورد، می توانید 
از تکنیک هایی مانند گفت وگو با او، توجه به نیازهای او و 

تلاش برای یافتن راه حل های مشترک استفاده کنید.
ایجاد تعادل در رابطه

تعادل در رابطه مهمترین عاملی است که برای بهبود 
روابط عاطفی باید به آن توجه کرد. در این راستا باید توجه 
کنید که در رابطه، هر دو طرف نیاز به احترام، توجه، وقت 
و عشق دارند. همچنین، باید به میزان خودکنترلی که در 
رفتارهای خود دارید توجه کنید و سعی کنید که در هر 
نیازهای  به  توجه  و  احترام  می دهید،  انجام  که  اقدامی 
همسر خود را در نظر داشته باشید. این کار می تواند به 
ایجاد تعادل در رابطه کمک کند و باعث افزایش رضایت در 

رابطه عاطفی شما شود.
تقویت اعتماد به نفس

که  است  عواملی  مهمترین  از  یکی  نفس،  به  اعتماد 
می تواند به بهبود رابطه عاطفی کمک کند. برای تقویت 
اعتماد به نفس، می توانید به خودتان احترام گذاشته و به 

خودتان و شریک خود با احترام برخورد کنید. همچنین، 
مهارت های  از  و  کنید  توجه  خود  همسر  به  می توانید 
به  توجه  و  علاقه  اظهار  فعال،  شنیدن  مانند  ارتباطی 
نیازهای او استفاده کنید. برای تقویت اعتماد به نفس، 
می توانید با انجام فعالیت هایی مانند ورزش کردن، خواندن 
کتاب های مفید، شرکت در دوره های روانشناسی و مشاوره 
با روانشناس یا مشاور خانواده، به خودتان احترام بیشتری 

بگذارید.
توجه به شادی و خوشبختی

شادی و خوشبختی، عاملی است که می تواند به بهبود 
روابط عاطفی کمک کند. برای این کار، باید به درک نیازهای 
همسر خود از جمله نیاز به احساس شادی و خوشبختی او 
توجه کنید و سعی کنید به او کمک کنید تا احساس خوبی 
داشته باشد. می توانید با انجام فعالیت هایی مانند سفر، 
تفریح، ورزش، گردش در طبیعت، گوش دادن به موسیقی 
و ... با او خود به اشتراک بگذارید و تجربه های مثبتی را با 
هم به اشتراک بگذارید. این کار می تواند به ایجاد ارتباط و 

افزایش رضایت در رابطه کمک کند.
توجه به تفاوت ها

تفاوت هایی هستند که  رابطه دارای  هر دو شخص در 
برای حل  بنابراین،  بروز اختلافات شود.  باعث  می تواند 
مشکلات در رابطه، باید به تفاوت های هر دو طرف توجه 
کرد و سعی کرد تا با استفاده از تکنیک هایی مانند گفت وگو 

و تعامل مشترک، این تفاوت ها را برطرف کنید.
احترام به حریم شخصی

را  این حریم  باید  و  هر فرد دارای حریم شخصی است 

احترام کرد. برای این کار، باید از دخالت غیرمجاز در امور 
شخصی همسر خود خودداری کنید و به او اجازه دهید تا در 
زمینه هایی مانند کار، دوستان و خانواده تصمیم گیری کند.

کمک به شریک خود
کردن  برطرف  در  خود  همسر  به  کمک  و  همکاری 
مشکلات و ایجاد روابط بهتری کمک می کند. بنابراین، باید 
با او  همکاری کنید تا به بهترین راه حل برای حل مشکلات 

و بهبود رابطه برسید.
مراجعه به مشاوره

در صورتی که بهبود رابطه عاطفی به دلیل پیچیدگی 
مشکل است، مراجعه به یک مشاور خانواده یا روانشناس 
می تواند به شما در بهبود رابطه عاطفی کمک کند. مشاوره 
می تواند به شما کمک کند تا نیازهای واقعی خود و همسر 
را بهتر درک کنید و راه حل های موثری برای بهبود رابطه به 
دست آورید. در نهایت، نجات رابطه عاطفی نیازمند تلاش و 
توجه مداوم است. با تمرکز بر روابط عاطفی مثبت با همسر 
خود، می توانید بهبود قابل توجهی در رابطه خود داشته 
باشید. همچنین، باید به مهارت های ارتباطی خود توجه 
کنید و سعی کنید در هر اقدامی که انجام می دهید، احترام 
و توجه به نیازهای شریک خود را در نظر داشته باشید. این 
کار می تواند به ایجاد تعادل در رابطه کمک کند و باعث 

افزایش رضایت در رابطه عاطفی شما شود.
به گزارش وب گاه بیتوته، در نهایت، برای نجات رابطه 
عاطفی، باید به شریک خود و رابطه خود احترام گذاشته 
و سعی کنید با استفاده از روش های موثر و تلاش مداوم، 

روابط خود را بهبود بخشید.

براینجاترابطهعاطفیچهکارهاییبایدانجامداد؟
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معاون سازمان تعزیرات کل کشور :

مرغدارانمتخلف۵3میلیاردتومان
جریمهشدند

معاون نظارت و بازرسی سازمان تعزیرات کل کشور از محکومیت 53 میلیارد تومانی 
مرغداران به دلیل تخلف عرضه خارج از شبکه خبر داد و گفت: با متخلفان و گران فروشان 

برخورد می شود.
و  مرغ  بحث  در  گفت:  بازار  در  مرغ  قیمت  افزایش  درباره  جعفری نسب«  »احمد 

نهاده های دامی وقتی زنجیره تأمین دچار اشکال است گران فروشی رخ می دهد.
معاون نظارت و بازرسی سازمان تعزیرات کل کشور با بیان اینکه مرغدار وقتی نهاده را 
از بازار آزاد می خرد زنجیره تأمین با مشکل مواجه می شود، تصریح کرد: در فاصله بین 
مرغداری تا کشتارگاه و توزیع در بازار تخلف رخ می دهد و به دلیل عرضه در خارج از شبکه 

قیمت مرغ افزایش می یابد و بالاتر از قیمت مصوب به دست مصرف کننده می رسد.
وی افزود: مرغدار موظف است در مقابل دریافت نهاده های دامی، مرغ تولیدی را در 
اختیار زنجیره قرار دهد و مرغدار باید برای فروش از دامپزشکی مجوز حمل بگیرد. مرغدار 
باید گوشت تولیدی را در شبکه ای که برایش تعریف شده بفروشد. اگر جهاد کشاورزی 

نظارت را خوب انجام ندهد و منجر به عرضه خارج از شبکه بشود، تخلف کرده است.
جعفری بیان کرد: تعزیرات در شبکه توزیع هیچ دخالتی ندارد و نمی تواند در این مراحل 
به موضوع ورود کند. سازمان تعزیرات گشت در بازار مرغ دارد و با تخلفات این حوزه 
برخورد می کند. البته ما فقط با مرغدار برخورد نمی کنیم بلکه با خرده فروش ها و غیره 
هم برخورد می کنیم. معاون نظارت و بازرسی سازمان تعزیرات کل کشور گفت: تا زمانی 
که نظارت ارگان های مسوول اتفاق نیفتد و دستگاه های نظارتی به وظایف خود عمل 
نکنند، این تخلفات تمام نمی شود. جعفری با بیان اینکه دلالان زائد نباید در زنجیره تولید 
مرغ حضور داشته باشند، تصریح  کرد: سازمان تعزیرات در بحث عرضه خارج از شبکه، 
احتکار، بازار خرده فروشی عرضه مرغ ورود می کند. معاون نظارت و بازرسی سازمان 
تعزیرات کل کشور گفت: تلاش می کنیم عرضه مرغ به قیمت مصوب برسد و با متخلفان 

به صورت قانونی برخورد خواهیم کرد.

مجری طرح هوشمندسازی یارانه آرد و نان: 

فروشسایراقلامباکارتخواننان
تخلفاست

مجری طرح هوشمندسازی یارانه آرد و نان با بیان اینکه فقط نانوایان آزادپز مجاز به 
فروش اینترنتی نان هستند، گفت: فروش اقلامی غیر از نان از کارتخوان های هوشمند 
نانوایی ها تخلف است و این تخلف منجر به حذف کامل آرد یارانه ای و تعطیلی نانوایی 

متخلف می شود.
محمد جلال در گفت وگویی درباره برخی سوءاستفاده ها از کارتخوان های هوشمند 
برای فروش اقلامی غیر از نان و استفاده از این تراکنش ها برای دور زدن ضوابط و پنهان 
کردن انحراف آرد از چرخه پخت نان و عرضه آن به مردم اظهار داشت: برنامکی طراحی 
شده تا از طریق آن مردم بتوانند درباره عملکرد نانوایی نظر بدهند. تخلفی هم که به آن 
اشاره شد فراوانی زیاد ندارد و تشخیص آن برای سامانه بسیار ساده است؛ در عین حال 

ممکن است منجر به حذف کامل آرد یارانه ای و تعطیلی نانوایی متخلف شود.
وی درباره شناسایی این دست از تخلف ها افزود: الگوی خرید نان، مبالغ خرید نان و 
حجم تراکنش ها منحصر به فرد است و سایر اقلام کالایی و خدمات از نظر مبلغ، تعداد 
خرید و فواصل خرید متمایز از الگوی خرید نان بوده و تشخیص آن در سامانه ساده است.
مجری طرح هوشمندسازی یارانه آرد و نان همچنین درباره افزایش قابل توجه قیمت 
نان در خرید از اپلیکیشن های سفارش خرید گفت: سیاست گذاری حوزه نان چه در 
موضوع قیمت و چه صدور مجوز ها و ملاحظاتی مانند تعیین ساعت کار بر عهده کارگروه 
اینترنتی نان در شهرهای بزرگ وجود دارد و  آرد و نان استان ها است. امکان فروش 
معمولا این امکان برای نانوایی ها با قیمت تمام شده )نانوایان آزادپز( طراحی می شود. 
اما اگر نان با آرد یارانه ای پخته شده اما با قیمت غیریارانه ای به مردم عرضه شود، وظیفه 
کارگروه های آرد و نان استان هاست که با این تخلف برخورد کنند. جلال ادامه داد: معمولا 
فروش اینترنتی نان از طریق اپلیکیشن ها توسط نانوایی هایی انجام می شود که از آرد آزاد 
استفاده می کنند بنابراین قیمت نان آنها متمایز است و مردم بابت خدمات، یعنی بابت 

اینکه نان را درب منزل دریافت کردند، هزینه بیشتری پرداخت می کنند.
 

سرپرست معاونت توسعه بازرگانی تاکید کرد:

دریافتشناسهکالابرایثبتسفارش
برنجضروریاست

به دلیل بررسی سیستمی درخواست مجوز ثبت سفارش برنج در سامانه متمرکز تجارت 
خارجی وزارت جهادکشاورزی، از این پس دریافت شناسه کالا ضروری است. 

احمد خانی نوذری با تاکید بر اخذ شناسه کالا برای ثبت سفارش واردات برنج گفت: با 
توجه به جلسات آموزشی و توجیهی واردکنندگان برای دریافت شناسه کالا و تناظر آن با 
کد IRC با همکاری دفتر خدمات فنی و مهندسی وزارت صمت و سازمان غذا و دارو، از 
وارد کنندگان برنج درخواست می شود برای دریافت شناسه کالا از سامانه جامع تجارت 
به آدرس ntsw.ir مراجعه کنند. وی افزود: متقاضیان درخواست برقراری تناظر شناسه 
کالا و کد IRC )در صورتی که شرکت از قبل این کد را دریافت کرده باشد( در سامانه 
سازمان غذا و دارو به نشانی my.fda.gov.ir ثبت کرده و شناسه کالای مربوطه را به دفتر 
خدمات بازرگانی وزارت جهادکشاورزی ارایه کنند. سرپرست معاونت توسعه بازرگانی در 
پایان یادآور شد: بر اساس نامه این معاونت در تامین کالای اساسی و قبول درخواست وارد 
کنندگان برنج و تمدید مهلت دریافت شناسه کالا برای ثبت سفارش از 15 به 25 تیرماه، 
وارد کنندگان  باید در اسرع وقت نسبت به دریافت شناسه کالا، ثبت تناظر و ارایه لیست 
از طریق انجمن های مربوطه اقدام کنند. گفتنی است؛ بنابر اظهارات خانی نوذری پس 
از تاریخ مذکور کلیه سفارشات بدون شناسه کالا از سوی وزارت جهادکشاورزی مردود 

خواهد شد.

معاون اول رئیس جمهور خبرداد:

تکمیلطرحهاینیمهتمامباپیشرفت
فیزیکیبالای۵۰درصد

معاون اول رئیس جمهور بر ضرورت اولویت بندی و تکمیل طرح های نیمه تمام با 
پیشرفت فیزیکی بالای 50 درصد تاکید کرد.

براساس این گزارش ،در جلسه بررسی و جمع بندی موضوعات و طرح های دومین 
سفر رئیس جمهور به استان کهگیلویه و بویراحمد که معاون اجرایی رئیس جمهور، وزاری 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی، آموزش و پرورش، علوم، تحقیقات و فناوری، جهاد کشاورزی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، ورزش، نفت، بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، معاون رئیس 
جمهور در امور زنان و خانواده، رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران، استاندار کهگیلویه و 
بویراحمد و مقامات و مسئولان ارشد محلی حضور داشتند، آخرین وضع اجرای مصوبات 
سفر نخست و موضوعات و طرح های دور دوم سفر به این استان بررسی و جمع بندی 
شد. همچنین اعلام شد، طرح های نیمه تمام که در سفر اول رئیس جمهور به این استان 
در خصوص تکمیل آن ها برنامه ریزی شده بود، با حضور آقای رئیسی به بهره برداری 
خواهد رسید. در ادامه در خصوص توافقات و تعهدات وزارتخانه ها و دستگاه های اجرایی 
و بانک های عامل برای اجرای طرح های توسعه و پیشرفت این استان در زمینه احداث 
و تکمیل راهها، پل ها، اصلاح نقاط حادثه خیز، تامین آب شرب و کشاورزی، فاضلاب، 
احداث و نوسازی مدارس، جایگزینی مدارس سنگی، تکمیل طرح های دانشگاهی، 
گردشگری، توانمندسازی زنان، حمایت از زوج های نابارور، اشتغالزایی و... بحث و تبادل 

نظر و طرح های اولویت دار تصویب شد.
 

رییس اتاق بازرگانی ایران اظهار کرد: به هیچ عنوان اجازه نخواهیم داد که اتاق 
بازرگانی به پناهگاه سیاسیون تبدیل شود و صادقانه معتقد هستیم که باید سوت 

پایان انتخابات را همه به صدا در بیاورند. 
حسین سلاح ورزی در دومین نشست از دهمین دوره هیات  نمایندگان اتاق 

بازرگانی ایران با بیان اینکه بخش خصوصی بیش از دیگران به نقش امنیت در مسیر 
دست یابی به رشد اقتصادی آگاهی دارند، گفت: از ابتدای فرآیند انتخابات دوره 
دهم یعنی از اسفند سال گذشته تا خرداد امسال این رویدادها مقارن با 2 سخنرانی 
رهبر انقلاب شد. نخست جلسه ای که با کارآفرینان داشتند و دوم، سخنرانی پایان 

سال بامحوریت  شعار امسال. وی ادامه داد: من به عنوان منتخب هیات نمایندگان 
خود را ملزم و مقید به توجه تحقق فرمایشات رهبری می دانم. ضرورت دستیابی 
به رشد پایدار، بهبود فضای کسب وکار، رشد اقتصادی پایدار و حذف مقررات زائد 
عدم سرک کشیدن و مداخله بی مورد در بخش خصوصی و درس گرفتن از تجربیات 

ابتدای انقلاب توصیه می کنیم.
سلاح ورزی با اشاره به سخنان رییس جمهور با عنوان کنترل و مهار تورم از طریق 
افزایش تولید رقابت پذیر، گفت: این مهم محقق نمی شود مگر از مسیر فعالان 

بخش خصوصی و بنگاه داران ایران دوست.
سوت پایان انتخابات را به صدا در بیاورید 

رییس اتاق بازرگانی ایران ادامه داد: اتاق بازرگانی تقویت اقتصاد ایران را وظیفه 
ذاتی خود می داند و در سوگندنامه نیز به این مهم اشاره شده است. هیات رییسه 
می خواهد در چارچوب قانون اساسی و فرمایشات رهبری و تعامل حداکثری با سه 
قوه برای تقویت اقتصاد، توسعه تجارت خارجی، افزایش سرمایه گذاری و افزایش 
تولید رقابت پذیر تلاش کند. وی با اشاره برخی حاشیه سازی ها بعد از انتخابات 
اتاق بازرگانی، افزود:  برخی رسانه ها خارجی و داخلی و برخی جریان های نفوذ 
تلاش کردند تصویری  دوگانه از دولت و بخش خصوصی ارائه بدهند و بخش 
خصوصی دولت و حاکمیت را در تقابل هم نشان بدهد. لازم است به این نکته اشاره 
کنم که هیچ تقابلی با بخش خصوصی دولت و حاکمیت وجود ندارد و از این فضا 

سواستفاده نباید شود.
اتاق بازرگانی باشگاه سیاسی نیست

وی با تاکید بر اینکه اتاق بازرگانی باشگاه سیاسی نیست، خاطر نشان کرد: به 
هیچ عنوان اجازه نخواهیم داد که اتاق بازرگانی به پناهگاه سیاسیون تبدیل شود و 
صادقانه معتقد هستیم که باید سوت پایان انتخابات را همه به صدا در بیاورند. هیات 
رییسه دهم فعالیت مستقل خود را شروع کرده و برخلاف تصویرسازی برخی هرگز 

به جز در جهت منافع  ملی و شکوفایی اقتصاد ایران عزیز قدمی  برنخواهد داشت.
وی درباره علت عدم برگزاری نخستین جلسه که قرار بود در مشهد برگزار شود، 
گفت: لایحه برنامه هفت توسعه به عنوان ستد استراتژیک در آینده فعالین اقتصادی 
به مجلس تقدیم شده و کمیسیون تلفیق تشکیل و رسیدگی به این لایحه را در 
دستور کار قرار دارند. از این رو در هیات رییسه به این نتیجه رسیدیم که هر چه زودتر 

تکلیف کمیسیون ها را مشخص کنیم.

رییس اتاق بازرگانی ایران: 

هیچ تقابلی بین بخش خصوصی و حاکمیت وجود ندارد

نایب رئیس کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی 
گفت: برای حذف کارت های سوخت جایگاه ها بستر 
شرکت  متاسفانه  اما  است  فراهم  علمی  و  کارشناسی 
پالایش و پخش فرآورده های نفتی در طول چندین سال 
گذشته در برابر استفاده از تکنولوژی و علم روز مقاومت 

کرده است. 
هادی بیگی نژاد درباره مصوبه مجلس مبنی بر ضرورت 
استفاده افراد از کارت های سوخت شخصی و جمع آوری 
کارت های سوخت جایگاه ها، بیان کرد: ماجرای این 
مصوبه مجلس به این موضوع باز می گردد که رقم بسیار 
بالایی قاچاق سوخت در کشور داریم. برآورد اولیه این است که بین 10 الی 20 میلیون لیتر روزانه قاچاق بنزین و گازوئیل داشته 
باشیم. حال راهکار مقابله با این حجم از قاچاق چیست؟ راه مقابله این است که هر کس در هر جایگاهی که از بنزین و گازوئیل 
استفاده می کند باید مشخص باشد که کیست. وی در ادامه اظهار کرد: این کار نیز دو راه دارد؛ اول اینکه هر کس در جایگاه 
از طریق کارت خود سوخت گیری انجام دهد. دوم اتصال کارت بانکی افراد به کارت سوخت است. یعنی فردی که در جایگاه 

بنزین می زند از طریق کارت بانکی خود هزینه را پرداخت کند و این کارت به شبکه متصل شود و مشخصات فرد معلوم شود.
نماینده مردم ملایر در مجلس شورای اسلامی، تصریح کرد: فقط با قاچاق روزانه 20  میلیون لیتر گازوئیل سالیانه حدود 
137 هزار میلیارد تومان به کشور خسارت وارد می شود. این خسارت را مگر شرکت پالایش و پخش از جیب خود می دهد، این 
خسارت از جیب ملت پرداخت می شود و سود را صرفا چند نفر خاص می برند. اینکه شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های 

نفتی گفته که نمی تواند کارت های سوخت جایگاه ها را جمع آوری کند قابل قبول نیست.
نایب رئیس کمیسیون انرژی مجلس در ادامه تاکید کرد: هرچه جلوتر آمدیم طبیعتا تکنولوژی رشد مثبتی داشته است. 
سوال این است که پیشرفت علم و تکنولوژی در طول این 10 سال چه تاثیری بر شرکت پالایش و پخش فرآورده ها داشته است؟ 

برای چه شرکت پالایش و پخش مقاومت می کند؟
بیگی نژاد افزود: در بحث جایگزینی کارت های بانکی با کارت های سوخت نیز مطالعات انجام و از نظر علمی تایید شده 
است و مشکلی وجود ندارد و در کیش نیز اجرایی شده است اما برای اینکه نمی خواهند اجرا کنند می گویند در کیش شکست 

خورد. ممانعت و مقاومت از استفاده علم و تکنولوژی روز در شرکت پالایش و پخش فرآورده های نفتی مشهود است.

زیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی با اعلام اینکه نرخ بیکاری در 
٢4 استان کاهشی بوده است، گفت: طبق آمارهای رسمی 
طی یک سال گذشته بیش از ٧٢٠ هزار شغل ایجاد شده 

است. 
»سید صولت مرتضوی« روز یکشنبه در آیین رونمایی سامانه 
جستجوی شغلی اظهار داشت: کاهش نرخ بیکاری در بهار 
امسال نسبت به مدت مشابه سال گذشته را نمی توان کتمان 
کرد و بر اساس اعلام مرکز آمار ایران نرخ بیکاری به ٨. ٢ 
درصد رسیده است که بر حسب گزارش ها، منحصربه فرد 
در دهه گذشته است. وی افزود: نرخ بیکاری در ٢4 استان 

کاهشی بوده که نشان از برنامه ریزی و سیاست گذاری مطلوب در دولت سیزدهم دارد و می توانیم مدعی باشیم سیاست گذاری ها 
به هدف اصابت کرده است. وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی ادامه داد: سیاست های حاکمیت در حوزه اشتغال برای کاهش 
بیکاری نیازمند شفافیت در بازار کار است. در گذشته بر اساس اسناد پیمایشی میزان بیکاری را از مراجع رسمی اعلام می کردیم 
که از طریق بانک مرکزی، مرکز آمار ایران و سامانه هایی که وجود داشت، به آن استناد می شود، اما سامانه ای که دقیقاً میزان بیکاری 
را اعلام کند، نداشتیم. مرتضوی گفت: راه اندازی سامانه جست وجوی اشتغال با همکاری صندوق کارآفرینی امید صورت گرفت 
که ما را به سمت وسوی شفافیت هدایت می کند. این سامانه جست وجوی شغل پیوند بین کارگر و کارفرما را به صورت برخط فراهم 

کرده همه افراد می توانند در این سامانه ثبت نام کنند.
وی با اشاره به راه اندازی سامانه اطلاعات بازار کار، بیان کرد: این سامانه نرخ بیکاری را روزانه، هفتگی، ماهانه و فصل به فصل 
اعلام می کند و اکنون در حال طراحی این سامانه هستیم تا از طریق کدملی افراد به صورت دقیق اطلاعات بیکاران و شاغلان را 
داشته باشیم. وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: زمانی که به کارخانه ها مراجعه می کنیم از کمبود نیروی کار گله می کردند 
که این سامانه منجر به ساماندهی بازار کار می شود؛ ضمن اینکه آمایش شغلی سرزمینی نیز صورت می گیرد و امروز توانسته این 

دستور رئیس جمهوری را در حوزه اشتغال عملیاتی کنیم.
مرتضوی با بیان اینکه احیای طرح های نیمه تمام منجر به ایجاد شغل می شود، گفت: ٢ طرح توسط رئیس جمهور از جمله آزادراه 
تهران - شمال بهره برداری رسیده که شاهکار مهندسی و معماری جمهوری اسلامی است؛ همچنین بیمارستان غدیر در کنار 

بیمارستان شهدا با ظرفیت ٢٠ اتاق عمل کار بزرگی است که معدل این طرح ها منجر به اشتغال زایی می شود.

نایب رئیس کمیسیون انرژی مجلس:

مانعیبرایحذفکارتسوختجایگاههاوجودندارد
وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی:

٧20هزارشغلجدیددریکسالایجادشد

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های 
تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده 

اند:
1-رأی شماره 140160330002017422 مربوط به پرونده کلاسه 1401114430002000841 مربوط به تقاضای 
آقای قدرت اله افشار فرزند قربانعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 67 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از 2307 اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه 

از علی اسدی سیار صفحه 337 دفتر 89 )م الف17332(
به  مربوط   1402114430002000005 کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330002003358 شماره  رأی   -2
تقاضای آقای احمد سبز فرزند دوستعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
157/50 مترمربع پلاک شماره 154/726 فرعی از 1947 اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی از خدیجه حقویردی صفحه 561 دفتر 386 )م الف17334(
به  مربوط   1401114430002002049 کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330002003037 شماره  رأی   -3
تقاضای آقای همتعلی رزاقی فرزند یوسفعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
144 مترمربع پلاک شماره 544 فرعی از 1953 اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و 

خریداری مع الواسطه از اسماعیل عابدی آستانه صفحه 97 دفتر 208 )م الف17335(
4-رأی شماره 140260330002002525 مربوط به پرونده کلاسه 1401114430002002278 مربوط به تقاضای 
خانم زهرا عبدالهی فرزند خلیل اله درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 100/68 
مترمربع پلاک شماره 7 فرعی از 1912 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری 

مع الواسطه از نصرت اله مرادی طی سند قطعی شماره 23584 مورخ 1352/9/13 دفترخانه 6 قم)م الف17336(
به  مربوط   1401114430002002067 کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330002003073 شماره  رأی   -5
تقاضای آقای رضا محمدی فرزند غفار درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 58/47 
مترمربع پلاک شماره فرعی از2386 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع 

الواسطه از حسنعلی خشتکار )م الف17337(
به  مربوط   1401114430002001787 کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330002002728 شماره  رأی   -6
تقاضای آقای جواد هیزجی فرزند عباس درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120 
مترمربع پلاک شماره 3 فرعی از 2302 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری 

مع الواسطه از وراث لطفعلی بیگدلی )م الف17339(
به  مربوط   1402114430002000048 کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330002003354 شماره  رأی   -7
تقاضای آقای رجب رنجبر خاچک فرزند همزه درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
43/75 مترمربع پلاک شماره 57 فرعی از 1872 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و 

خریداری مع الواسطه از فاطمه عباسی شنکل آباد صفحه 457 دفتر 205)م الف17364(
8-رأی شماره 140260330002003251 مربوط به پرونده کلاسه 1401114430002001925 مربوط به تقاضای 
خانم خاتون بهاری مهربانی فرزند قدرت اله درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
85/34 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2305/1/7 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

و خریداری مع الواسطه از اکبر هندیانی ورثه محمدرضا هندیانی )م الف17366(
به  مربوط   1401114430002002110 کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330002003359 شماره  رأی   -9
تقاضای آقای حسین احمدی فرزند علی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120 
مترمربع پلاک شماره فرعی از 1854 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع 

الواسطه از خدیجه موسوی حرمی  صفحه 142 دفتر 112 )م الف17367(
به  مربوط  پرونده کلاسه 1401114430002001768  به  مربوط  رأی شماره 140260330002003270   -10
تقاضای آقای حسین محمدی فرزند فتاح درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 

به مساحت 112/60 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2276 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 
عادی و خریداری مع الواسطه از اسد رازقی صفحه 356 دفتر 571 )م الف17368(

به  مربوط  پرونده کلاسه 1401114430002001767  به  مربوط  رأی شماره 140260330002003268   -11
تقاضای آقای رضا فهیمی فرزند حسن درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 112/60 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2276 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی و خریداری مع الواسطه از اسد رازقی صفحه 356 دفتر 571 )م الف17369(
به  مربوط  پرونده کلاسه 1401114430002002253  به  مربوط  رأی شماره 140260330002003280   -12
تقاضای آقای بشیر محرمی پور فرزند بایرام درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
65/76 مترمربع پلاک شماره  فرعی از 2181 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و 

خریداری مع الواسطه از سید احمد فاتحی )م الف17370(
به  مربوط  پرونده کلاسه 1401114430002000857  به  مربوط  رأی شماره 140260330002003710   -13
تقاضای خانم حدیثه بهلولی فرزند مسلمعلی درقسمتی از دودانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت 60/30 مترمربع پلاک شماره 2215 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی و خریداری مع الواسطه از حسن کاشف صفحه 112 دفتر 217)م الف17371(
به  مربوط  پرونده کلاسه 1401114430002000858  به  مربوط  رأی شماره 140260330002003714   -14
تقاضای آقای حسین شکری فرزند برجعلی درقسمتی از چهار دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت 60/30 مترمربع پلاک شماره 2215 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی و خریداری مع الواسطه از حسن کاشف صفحه 112 دفتر 217)م الف17372(
به  مربوط  پرونده کلاسه 1401114430002002270  به  مربوط  رأی شماره 140260330002003652   -15
تقاضای آقای حسین شکری فرزند برجعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
67/06 مترمربع پلاک شماره 2147 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع 

الواسطه از حسین خازنی صفحه 535 دفتر 118)م الف17373(
مربوط   1401114430002002287 کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330002003218 شماره  رأی   -16
به تقاضای آقای حسینعلی حسن خانی فرزند حسن درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 120 مترمربع پلاک شماره 2174 مکرر اصلی که طبق بخشنامه سازمان به پلاک 3121 اصلی تبدیل شده واقع 

در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از محمدرضا شاکری)م الف17378(
به  مربوط  پرونده کلاسه 1399114430002002856  به  مربوط  رأی شماره 140260330002003417   -17
تقاضای آقای علی اصغر ربانی فرزند علی اکبر درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
86/82 مترمربع پلاک شماره 175 و 196 فرعی از 2275 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
نامه عادی و خریداری مع الواسطه از رفعت مصلحی صفحه 71 دفتر 110 از پلاک 175 فرعی و خریداری مع الواسطه از 

محمد رجب چهاردولی صفحه 523 دفتر 109 از پلاک 196 فرعی)م الف17380(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر 
گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم 
تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع 
قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از 

مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و توسعه ایرانی(
نوبت اول: 140۲/04/04
نوبت دوم: 140۲/0۳/1۹
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهیمادهسهقانونتعیینتکلیفاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمیومشاعی
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با قهرمانی تیم ملی الیبال نشسته در مسابقات آسیائی؛

والیبالیستقمیرویبامآسیاایستاد

»حسین گلستانی« ورزشکار پرافتخار قمی امروز همراه با تیم ملی موفق به کسب 
مقام اول در مسابقات والیبال نشسته قهرمانی آسیا شد. 

رقابت های  نهایی  دیدار  در  گذشته  روز  ایران  مردان  نشسته  والیبال  ملی  تیم 
قهرمانی آسیا موفق شد تیم ملی قزاقستان را با نتیجه 3 بر صفر شکست دهد و مقام 

قهرمانی این دوره از مسابقات را به نام خود ثبت کند.
طلای  مدال  کسب  سابقه  که  قمی  پُرافتخار  ورزشکار  گلستانی«  »حسین 
پارالمپیک 2020 توکیو را در کارنامه اش دارد، در ترکیب تیم ملی کشورمان در این 

دوره از رقابت ها حضور داشت.
تیم ملی والیبال نشسته کشورمان در دیدار نهایی به مصاف عراق رفته و این تیم را 

نیز با قاطعیت و با نتیجه 3 بر صفر شکست داده بود.
تیم  های ملی والیبال نشسته ایران و قزاقستان با کسب مقام قهرمانی و نایب 

قهرمانی بلیت حضور در مسابقات المپیک 2024 پاریس را برای خود رزرو کردند.
شاگردان هادی رضایی در این مسابقات تیم های هند، کره جنوبی، چین، عراق 
و قزاقستان را با نتیجه 3 بر صفر شکست داده و بدون حرف و حدیث روی سکوی 

قهرمانی آسیا ایستادند .
 

با کسب11 مدال رنگارنگ ؛

دخترانرزمیکارقمینایبقهرمان
کشورشدند

دختران رزمی کار قمی با کسب 11 مدال رنگارنگ نایب قهرمان مسابقات تاپ  
کیک  بوکسینگ قهرمانی کشور شدند.

بانوان قهرمانی کشور  بوکسینگ  تاپ کیک  ، مسابقات  این گزارش  براساس 
روزهای 15 و 16 تیرماه به میزبانی استان مازندران در رده های سنی نونهالان تا 

بزرگسالان برگزار شد.
در این مسابقات 350 ورزشکار در قالب 15 تیم حضور داشتند که در 2 روز به 

رقابت  باهم پرداختند. 
دختران رزمی کار قمی در این مسابقات موفق به کسب 6 مدال طلا، 4 نقره و ص 

برنز شده و مقام نائب قهرمانی این دوره از رقابت ها را به نام خود ثبت کردند.
نرگس خدامرادی، مارینا ابراهیمی، ملیکا شیرزادی، آیدا طاهری، عسل شاکر، 
معصومه تلخابی، شیوا شیری، حلما حاجیان، ریحانه فلاحی، مهلا گایینی و مبینا 
ابراهیمی مدال آوران کاروان استان قم در مسابقات تاپ کیک بوکسینگ قهرمانی 

کشور بودند.

 درمسابقات آزاد اسالوم صورت گرفت؛

درخششکشوری2موتورسوارقمی

برادران صفری، عنوان نایب قهرمانی و سومی رقابت های قهرمانی کشور را از آن 
خود کردند.

 براساس این گزارش ؛مسابقات آزاد اسلالوم )مهارت های رانندگی( موتورسواری 
قهرمانی کشور در حالی به میزبانی چهارمحال و بختیاری برگزار شد که عنوان 

نایب قهرمانی و سومی به موتورسواران تیم مقاومت رسید.
تیم مقاومت بسیج و سپاه امام علی بن ابیطالب )ع( تنها با 3 شرکت کننده به 
رقابت با بزرگان کشور در این رشته پرداخت و توسط محمد صفری در بخش اسلالوم 
با قرار گزفتن در جایگاه دومی نایب قهرمان شد و عنوان سومی هم به علی صفری 

دیگر نماینده قم رسید.

علی سامره:

امیدوارمازخطیرحمایتشود
سرپرست تیم فوتبال استقلال گفت: پس از تغییر و تحولات بسیار، در نهایت 

سرپرست مدیرعاملی باشگاه انتخاب شد و امیدوارم از این تصمیم حمایت شود.
علی سامره پس از مراسم قرعه کشی بیست وسومین دوره رقابت های لیگ 
برتر فوتبال اظهار کرد: تیم هایی مانند استقلال و پرسپولیس همیشه مشکل 
داشتند. تغییر و تحولات و مسائل مالی همیشه بوده اما نباید در گذشته بمانیم 
و امیدوارم همان افرادی که علی خطیر را به عنوان سرپرست باشگاه انتخاب 
کرده اند از تصمیم خود حمایت کرده و اجازه دهند تا آرامش در استقلال حاکم 

شود.
وی ادامه داد: هواداران حق دارند نگران تیم خود باشند. هدف همه ما شاد 
کردن دل آنهاست و باید این فرصت برای آنها مهیا شود. تغییر و تحولات زیاد 
تمرکز استقلال را بهم زده اما امیدواریم با ثبات مدیریتی این موضوع نیز مدیریت 

شود.
سرپرست تیم فوتبال استقلال تهران در مورد قرعه کشی رقابت های لیگ برتر 
فوتبال ایران و جدال این تیم در دیداری خارج از خانه برابر نفت آبادان افزود: فرقی 
ندارد با چه تیمی بازی کنیم. شرایط گرما و مسایل مختلف هم برای همه تیم ها 
خواهد بود ولی ما به دنبال کسب نتایج خوب هستیم اما باید قبول کنیم رقبای 
سختی خواهیم داشت که باید از سد آنها بگذریم. ناامید نیستیم و امیدواریم با 

حمایت افرادی که باید ما را حمایت کنند لیگ را به پایان ببریم.
وی در خصوص شهرآورد تهران هم گفت: این بازی هفته پنجم خواهد بود و برای 
ما یک بازی 3 امتیازی است. به نظر من قرعه خوبی بود و فرقی ندارد با چه تیم هایی 
بازی داریم چرا که استقلال وقتی با تفکر قهرمانی وارد لیگ می شود نباید به این 

مسائل فکر کند.

گمانه زنی ها در مورد ترکیب فصل بعد استقلال ادامه دارد.
اگر جواد نکونام بخواهد با همین بازیکنانی که در تمرینات روزهای اخیر حضور 
داشته اند لیگ را شروع کند، ترکیب استقلال چگونه خواهد بود؟ این سؤالی 
است که هم جذابیت هایی به دنبال خود دارد و هم اینکه سبب نگرانی خواهد 
شد. استقلال اکنون در برخی از پست ها فاقد بازیکنان ایده ال است و به جز یکی، 
دو پست که خیال نکونام از داشتن مهره های کافی آسوده است دربرخی پست ها 

نیاز قطعی به جذب بازیکن وجود دارد.
تکلیف استقلال در پست شماره یک هنوز مشخص نیست. بعد از ماجراهایی 
که برسر حضور علیرضا بیرانوند در استقلال به وجود آمد و پیامد آن برکناری 
حجت کریمی از سمتش در این باشگاه، گزینه  مطمئنی برای پست شماره یک به 
خدمت گرفته نشده است و به نظر می رسد هم جواد نکونام و هم باشگاه استقلال 
دچار نوعی سردرگمی هستند و مسیر را برای انتخاب دروازه بان خود گم کرده اند. 
بعد از منتفی شدن حضور بیرانوند صحبت از جذب یک دروازه بان اسپانیایی هم 
شد اما خیلی زود این ماجرا هم منتفی شد تا دوباره پروژه بازگرداندن سید حسین 

حسینی جدی تر دنبال شود.
به هرحال تا زمانی که حسینی با استقلال قرارداد منعقد نکند نمی توان او را 
بخواهد  نکونام  اگر  واکنون  و سوم دانست  بیست  استقلال درلیگ  دروازه بان 
تیمش را چیدمان کند باید از علیرضا رضایی استفاده کند. گلر نامطمئنی که 

برسردریافتی او دراستقلال نیز بحث های متعددی به وجود آمد.
درپست مدافعان میانی نیز اوضاع استقلال مطلوب نیست. بعد از جدایی عارف 
غلامی و رافائل سیلوا فقط آرمین سهرابیان به خدمت گرفته شده است و درحالی 
که تصور می شد باشگاه استقلال با محمد حسین مرادمند به توافق نهایی خواهد 
رسید، اما این مدافع بی حاشیه بعد از اولین نشستی که با مسئولان پیشین 
باشگاه برگزار کرد، بدون اینکه توافقی انجام دهد، باشگاه را ترک کرد. مرادمند 
اکنون با استقلال قرارداد ندارد و حرفه ای هم نیست که از او انتظارداشته باشیم 
درتمرینات شرکت کند. به همین دلیل او را باید از ترکیب کنونی استقلال کنار 
بگذاریم و از زوج آرمین سهرابیان و روزبه چشمی بهره بگیرد. زوجی که چندان 
هم مطلوب نکونام نیست وسرمربی استقلال ترجیح می دهد از روزبه در پست 

هافبک بهره بگیرد اما درشرایط فعلی روزبه باید در پست دفاع میانی استقلال 
به میدان برود.

درجناحین اما دست سرمربی استقلال باز است. او برای دفاع راست حردانی و 
یامگا را در اختیار دارد و دردفاع چپ سلمانی و جلالی. این پست نقطه اطمینان 
سرمربی استقلال محسوب می شود و به دلیل تعدد بازیکن خیال نکونام را آسوده 
کرده است. به همین دلیل هیچ بعید نیست یامگا به خواست سرمربی استقلال 
در خط حمله به کار گرفته شود و استقلال به سه مهاجم که دو تای آنها گرایش 
کمتری به هجوم دارد و یک نفر به عنوان مهاجم رأس بازی می کند، درلیگ به 

میدان برود.
چیدمان خط میانی استقلال نیز درشرایط کنونی دشوار نیست. زبیرنیک 
نفس، آرش رضاوند و مهدی مهدی پور می توانند در پازل سه هافبک به استقلال 
قرار بگیرد و برای نکونام بازی کنند. ضمن اینکه بازیکنانی همچون حامدی فر، 

صادقی و حتی جلالی نیز قابلیت بازی دراین پست را دارند.
در خط سه نفره هجومی استقلال نیز همان طور که گفته شد یامگا به احتمال 
زیاد گوش راست خواهد بود، مهرداد محمدی گوش چپ و ارسلان مطهری در 

رأس بازی خواهد کرد.
برای این پست نیز دست سرمربی استقلال با وجود اینکه نسبت به جذب لااقل 
یکی، دو مهاجم طراز اول احساس نیاز می شود، اما چندان خالی نیست و نکو از 

بازیکنانی همچون رمضانی و بابایی نیز می تواند بهره بگیرد.
حال اگر سیدحسین حسینی و محمد حسین مرادمند نیز در روزهای آتی با 
استقلال قرارداد ببندند ترکیب استقلال ایده آل تر به نظر خواهد رسید هرچند که 
داشتن بازیکنانی با خصوصیات حسین زاده یا قایدی برای استقلال یک موهبت 
بزرگ محسوب می شود و اگر مدیران آینده این باشگاه بتوانند چنین بازیکنانی را 

به خدمت بگیرند، قوای فنی آبی ها قابل توجه خواهد شد.
ضمن اینکه با وجود اعلان رسمی رسانه های روس مبنی بر جذب محبی اما 
بازهم فرصت برای متقاعد کردن این بازیکن برای بازگشت وجود دارد، به شرط 
آنکه مدیریت در باشگاه استقلال سریع و بدون فوت وقت عمل کرده و اجازه ندهد 

زمان بیش از این ازکف برود.
دروازه بان:علیرضا رضایی

مدافعان میانی: آرمین سهرابیان و روزبه چشمی
مدافعان کناری: صالح حردانی و جعفر سلمانی

هافبک ها:، آرش رضاوند، مهدی مهدی پور، زبیرنیک نفس
مهاجمان: کوین یامگا، مهرداد محمدی، ارسلان مطهری

سجاد  رمضانی،  آرمان  جلالی،  ابوالفضل  فر،  سعیدی  سینا  ذخیره ها: 
شهباززاده، پیمان بابایی، امید حامدی فر، مهدی مهدی پور، امیرعلی صادقی،

بلاتکلیف ها: سعید مهری، سید حسین حسینی، محمد حسین مرادمند
جدا شده ها: رافائل سیلوا، عارف غلامی، مهدی قایدی ، محمد محبی

کمبود بازیکن در ۳ پست مهم استقال

رونمایی از ترکیب تیم نکونام، همین حالا!

آگهی اباغ اخطاریه ماده 101 - اموال منقول 1400040۳0011001476:
بدین وسیله به ورثه مرحومه سکینه شوکتی احد از ورثه مرحوم حسین عادلخانی که وراث ایشان عبارتند از: بنامهای 1 ( 
خدیجه عادلخانی نام پدر: تاریخ :تولد 1342/04/02 شماره ملی: 0602860504 2(صغری عادلخانی نام پدر: تاریخ 
تولد:1349/06/09 شماره ملی: 0600530523 بدهکاران پرونده کلاسه 140004030011001476 )با شماره بایگانی 
140001546 ( خودرو پراید به شماره انتظامی 583 ق 27 ایران 16)که در ازاء طلب خانم زهرا بختیاری بازداشت گردیده است 
( به مبلغ 1/550/000/000 ریال ارزیابی گردیده ، لذا چنانچه به مبلغ ارزیابی خودرو مذکور معترض می باشید، اعتراض 
کتبی خود را ظرف مدت پنج روز از تاریخ ابلاغ این اخطاریه مبلغ 9/000/000 ریال به ضمیمه فیش بانکی بابت دستمزد 

هیئت سه نفره کارشناسی به حساب سیبای کانون به شماره 0101787004006 به این اجرا تسلیم نمایید. ضمناً به اعتراضی 
که خارج از موعد یا فاقد فیش بانکی دستمزد کارشناس تجدید نظر باشد ترتیب اثر داده نخواهد شد.

لازم به ذکر است که طبق ماده 18 اصلاحی آیین نامه اجرا ابلاغ شونده می بایست سریعا نسبت به ثبت نام در سامانه ثنا اقدام 
نمائید وکلیه ابلاغها از طریق آن سامانه انجام خواهد شد ومسئولیت عدم ثبت نام وعدم ابلاغ اوراق واخطاریه ها برعهده شما 

خواهد بود. )م الف16549(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روزخوش

اتفاقات  و  رویدادها  انعکاس  در  ای  کننده  تعیین  نقش  همواره  ها  عمومی  روابط  ملکی؛  رضا   / ایمان 
ادارات،سازمانها،فدراسیونها و غیره داشته اند هرجا یک مسئول روابط عمومی خوب کار کرده باشد امتیاز آن اداره یا نهاد 

نیز در میان سایر ارگانها و نهادهابیشتر از دیگران به چشم آمده و نمودی عینی داشته است.
چندی است هادی علیائی مدیر توانمند روابط عمومی اداره کل ورزش و جوانان استان قم  با راه اندازی سایت این 
اداره کل کلیه رویدادهای روزانه این ورزش قم را در معرض دید عموم قرار میدهد اتفاقاتی که شاید اگر عنوان نمی گردید 

هیچگاه برای دیگران جلوه ای خاص نداشت.
این اقدام شایسته را به فال نیک می گیریم و از هادی علیائی که در گذشته در قامت فرمانده کشتی قم به افتخارات 
بسیاری در صحنه های بین المللی،آسیائی و کشوری رسید انتظار میرود که با درایت و مدیریت در راس روابط عمومی اداره 

کل ورزش و جوانان بتواند حرکت جدیدی را در این اداره فرماندهی نماید.
امید داریم که ورزش قم با عبور از موانع ایجاد شده و نگاه بهتر مسئولان تلاشگر خود بتواند از جاده های ناهموار عبور 

کرده وبا ورود به جاده های هموار مسیر ورزش قم را به سر منزل مقصود برساند.

زهرا افشاری، نسترن گودرزی فراهانی و زهرا فتوتی دختران هندبالیست استان قم که به همراه تیم ملی در هفدهمین دوره 
مسابقات هندبال دختران جوانان آسیا 2023 شرکت کرده بودند، با این تیم مجوز حضور در رقابت های جهانی را به دست 
آورد. براساس این گزارش ،زهرا افشاری، نسترن گودرزی فراهانی و زهرا فتوتی 3 هندبالیست قمی به همراه تیم ملی جوانان 
کشوربا پیروزی در آخرین بازی خود در هفدهمین دوره مسابقات قهرمانی جوانان آسیا، به مسابقات جهانی راه پیدا کردند. 
هفدهمین دوره مسابقات قهرمانی هندبال دختران آسیا 2023، از 9 تیرماه 1402 به میزبانی هنگ کنگ در حال برگزاری 
است و روز شنبه 17 تیر، دختران ملی پوش کشورمان توانستند با برتری 24-27 در مقابل قزاقستان، با قرار گرفتن در جمع 
6 تیم برتر، سهمیه حضور در مسابقات جهانی را کسب کنند. تیم هندبال دختران ایران که از سه بازیکن قمی در ترکیب خود 
بهره می برد، مقابل تیم قدرتمند قزاق ها با انجام بازی درخشان بانتیجه 27 بر 24 موفق به شکست این تیم شدند تا به عنوان 
تیم پنجم مجوز حضور در مسابقات جهانی را کسب کنند. روز یکشنبه 18 تیرماه در آخرین روز این مسابقات چین و کره 
جنوبی برای کسب عنوان قهرمانی در فینال با یکدیگر مصاف می کنند و ژاپن و چین تایپه در رده بندی دیدار خواهند کرد. 5 

تیم برتر این دوره از مسابقات جواز حضور در مسابقات قهرمانی جهان در مقدونیه شمالی را کسب می کنند.

راه اندازی سایت ورزش اداره کل ورزش و جوانان استان قم؛

یککارخوبازروابطعمومیوهادیعلیائی
با قرار گرفتن تیم ملی ایران در جمع 6 تیم برتر آسیا؛

دخترانهندبالیستقمیجهانیشدند

رو داریم که  ایران گفت: دوماه خیلی سخت پیش  امید  فوتبال  تیم  سرمربی 
امیدوارم باشگاه ها همکاری لازم را داشته باشند.

رضا عنایتی در حاشیه مراسم قرعه کشی لیگ برتر دوره بیست و سوم گفت: برای 
همه تیم ها آرزوی موفقیت دارم. امیدوارم لیگ امسال بهتر باشد چون هر سال که 
می گذرد باید جذابیت لیگ مان بهتر شود. با توجه به قرعه ها، فکر می کنم لیگ 

جذاب خواهد شد.
سرمربی تیم فوتبال امید ایران درباره همکاری باشگاه ها با تیم امید تاکید کرد: 
مشکل کاملًا حل شده ولی عزم جدی و ملی می خواهد. دو ماه خیلی سخت را 
برای تیم امید داریم. باید مقدماتی المپیک و بازی های آسیایی هانگژو را تحمل کنیم 
تا بتوانیم از این پیچ سخت عبور کنیم. تیم ما دیر تشکیل شد. بازی های دوستانه 
زیادی هم نداشتیم. بازی با عراق کمی به ما کمک کرد ولی شرایط خیلی سختی 

داشتیم.
او افزود: امیدوارم در این دو ماه پیش رو همه باشگاه ها کمک کنند. بعداً شرایط مان 
بهتر می شود و برای آینده برنامه ریزی می کنیم. بعد از بازی های آسیایی، فیفا 
دی های خیلی خوبی داریم. سعی کردم تمام برنامه تیم امید را به سمت فیفا دی 

ببرم و با باشگاه ها تعامل داشته باشیم.
عنایتی در مورد حریفان احتمالی در اردوی ترکیه تصریح کرد: هنوز مشخص 

نشده اند. 6 تا هفت تیم به ما برنامه داده اند. فردا یا پس فردا اسامی را اعلام می کنیم. 
مربی پرتغالی هم در ترکیه به ما اضافه می شود.

وی در مورد واکنش مهدی تاج به نایب قهرمانی این تیم در رقابت های زیر 23 
سال غرب آسیا گفت: اصلًا قرار نبود برویم جام بگیریم. تنها پنج روز با تیم تمرین 
کردیم؛ سه روز هم کار تئوری داشتیم. کار تاکتیکی خاصی انجام ندادیم. فقط در 
آنجا هماهنگی ایجاد کردم و اخلاقیات هم را شناختیم. تورنمنت ناگهان جدی شد!
عنایتی ادامه داد: نایب قهرمانی برای ما خیلی خوب بود. بازیکنان در فشار 
وحشتناک بازی های یک روز در میان بودند. همه تیم ها حدود پنج شش ماه کار 
کرده بودند. با تمام وجود کار کردند. عمان تیم خوبی بود. برایم مهم نبود در این جام 

چه اتفاقی می افتد اما در مجموع راضی بودیم.
سرمربی تیم امید درباره آینده سامان فلاح بازیکن تیم امید که نقل محالف فوتبالی 
برای انتقال در تابستان شده است تاکید کرد: امیدوارم بتواند به باشگاهش و تیم 
امید کمک کند. مطمئناً بازیکن بسیار آینده داری است. به هیچ عنوان مشاوره 
ندادم به چه تیمی برود. در حد تجربه برای بچه ها صحبت می کنم. به کسی توصیه 

نمی کنم کجا برود یا نرود. خودم مربیگری می کنم.

سرمربی تیم فوتبال امید:

بههیچبازیکنیتوصیهنمیکنمکجابرودیانرود

مدیر تیم فوتبال پرسپولیس  با انتقاد شدید از قوانینی که از سوی سازمان لیگ 
و فدراسیون فوتبال مطرح شده است، گفت: این قوانین را گذاشته اند تا شاید 

پرسپولیس و استقلال را از قهرمانی دور کنند.
افشین پیروانی پس از برگزاری مراسم قرعه کشی بیست و سومین دوره لیگ برتر، 
اظهار داشت: خوشحالیم که فصل گذشته قهرمان شدیم و شادمان از شروع دوباره 
لیگ هستیم اما از سقف قرارداد و قوانینی که گذاشته اند ناراحتیم. می گویند لیگ 
را جوان کرده ایم تا دوندگی بالا برود، اما همین الان وحید امیری از جوان ها بیشتر 

دوندگی دارد.
وی افزود: این قوانین به ضرر ما و نمایندگان ایران در لیگ قهرمانان آسیاست. بهتر 
بود در جلسات چند فرد فوتبالی را دعوت می کردند. به عنوان فردی که سالهاست در 

فوتبال هستم اصلا این قوانین را قبول ندارم.
پیروانی در خصوص رعایت سقف قرارداد از سوی باشگاه ها، بیان کرد: تیم هایی 
که هلدینگ و زیرمجموعه داشته و آنهایی که تقریبا خصوصی هستند، قطعا سقف 
قرارداد را رعایت نمی کنند. پرسپولیس و استقلال از این شرایط ضرر می کنند و 
قوانینی گذاشته اند تا شاید این دو تیم از قهرمانی دور شوند. من وظیفه ام است تا 

از حق بازیکن دفاع کنم.
باشگاه تاش می کند کریم باقری به مجموعه اضافه شود

وی در مورد جذب بازیکن و شرایط علیرضا بیرانوند، توضیح داد: پرسپولیس 
خودش بمب است و تمامی بازیکنان به باشگاه تعهد دارند. هر فردی آمد قدمش 

روی چشم ما و مطمئن باشید پرسپولیس فراتر از هر نامی است. هیچ بازیکنی 
نمی تواند برای باشگاه شرط و شروط بگذارد.

پیروانی در خصوص شرایط کریم باقری، اظهار کرد: او از سرمایه های اصلی 
باشگاه  است و مطمئن باشگاه تلاش می کند او به مجموعه اضافه شود، چراکه 

حضور آقا کریم به سود تیم خواهد بود.
مدیر تیم فوتبال پرسپولیس در مورد اینکه گفته می شود یک هوادار متمول خارج 
از کشور خواسته تا باقری از پرسپولیس کنار برود، گفت: باشگاه آنقدر بی در و 
پیکر نشده که یک نفر دیگر برای ما تصمیم بگیرد. هوادار متمول از زمانی که بازی 
می کردم وقتی تیم مشکل داشت به مجموعه ما کمک می کرد و اکنون هم به تیم 

کمک می کند.
وی در مورد قرعه کشی لیگ بیست و سوم، گفت: همه بازی ها مهم هستند. ما 

پرسپولیس هستیم و با تمام قدرت می آییم که امسال هم قهرمان شویم.
پیروانی در خصوص بازدید از ورزشگاه آزادی، بیان کرد: از ما دعوت کردند و به 
ورزشگاه رفتیم. مشکلاتی بود که متذکر شدیم اما انصافا از سوی شرکت توسعه 
تلاش های زیادی در حال صورت گرفتن در ورزشگاه است که باید از آنها تشکر کنم.

وی همچنین گفت که تیم فوتبال پرسپولیس روز پنجشنبه برای برگزاری اردو راهی 
ترکیه می شود.

افشین پیروانی:

قوانینیگذاشتندتاپرسپولیسواستقلالقهرماننشوند!
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تاکتیک های جدید گرم کردن فضای انتخابات؛

کارناوالهایمناسبتی،»تنورانتخابات«
راداغخواهدکرد؟

شهرها،جشن  تمامی  در  هماهنگ  ریزی  برنامه  اولین  در  که  حالی  در 
و حاکمیتی و حضور  نهادهای دولتی  و حمایت  ریزی  برنامه  با  عیدغدیر 
هیات های مذهبی انجام شد، برخی تحلیل ها از تاثیر مثبت برگزاری این 

کارناوال ها در تقویت شور انتخاباتی متاثر از حضور مردم در خیابان ها دارد.
در شرایطی که هفت ماه به انتخابات مجلس شورای اسلامی باقی مانده، 
افزایش امید در اقشار مختلف جامعه برای حضور در انتخابات مجلس به 
تلاش  از  است.  شده  تبدیل  انتخابات  فکر  های  اتاق  و  میزها  کار  دستور 
نمایندگان مجلس برای مقابله با هر نوع مانع انعکاس اقدامات آنها که در 
جریان استیضاح وزیر کشور و برکناری معاون سیاسی او رخ داد تا خط و نشان 
نخبگان احزاب سیاسی اصولگرا و اصلاح طلب که نمونه آن در دیالوگ های رد 

و بدل شده بین سعید حجاریان و محمدرضا باهنر، دیده شد.
کارناوال های مناسبتی، مقدمه شور انتخابات مجلس خواهد بود؟

در چنین شرایطی، اما مردم به عنوان کنشگر اصلی انتخابات پیش رو از 
دیدگاه متفاوتی نسبت به نخبگان برخوردارند و این موضوع برخی تحلیل 
گران را به این نقطه تحلیلی رهنمون کرده که نیاز است تا تقویت شادی و 
امید در مردم را به صورت هدفمند و سیستماتیک دنبال کنند. چه آنکه برنامه 
های شادی و کارناوال های مذهبی- مناسبتی در سنوات گذشته نیز در اعیاد 
نیمه شعبان و غدیر برگزار می شد اما حمایت نهادهای حاکمیتی و دولتی از 
این مراسم و تقسیم وظایف هدفمند برای برگزاری کارناوال در خیابان های 
مشخص در شهرها، ابتکارعملی است که در دو جشن عید غدیر، میلاد پیامبر 

و نیمه شعبان، شاهد آن بودیم.
به گزارش خبر آنلاین ،حضور پر شمار موکب ها در فاصله میدان آزادی تا 
میدان امام حسین)ع( در تهران و ایجاد فضایی اختصاصی برای برگزاری این 
جشن، حکایت از برنامه ریزی هدفمند برای حضور کارناوال های شادی به 
مناسبت این عید مذهبی شیعیان دارد. از سوی دیگر نتیجه یک نظرسنجی 
که به صورت مراجعه مستقیم به افراد در تهران انجام شده، نتایج جالب 

توجهی را نشان می دهد.
آیا مردم به انتخابات فکر می کنند؟

این نظرسنجی روز 21 خرداد در 32 نقطه پر تردد شهر تهران از 365 نفر 
افراد بالای 18سال انجام شده و سوالات متعددی از جمله در باره انتخابات 
از افراد پرسیده شده است.بر اساس این نظرسنجی 58 درصد از پاسخگویان 
نمی دانند پایان امسال چه انتخاباتی برگزار خواهد شد و تنها 42 درصد نسبت 

به این موضوع آگاهی دارند.
16 درصد از افراد مورد پرسش قرار گرفته، آخرین اخباری که شنیده اند، 
اغلب شایعاتی چون ازدواج محمدرضا گلزار یا اخبار فضای مجازی مثل گرانی 
بنزین بوده است. 11 درصد اخبار مربوط به تورم، 10 درصد نیز ریزش دلار و 
کاهش قیمت هایی چون خودرو و طلا را شنیده و اخبار برجام و حوادث به 
ترتیب به گوش 9 و 6 درصد نمونه های آماری این نظرسنجی رسیده است. 
اخبار مربوط به دولت رئیسی و موشک فتاح نیز تنها 5 درصد دیده و شنیده 

شده و در پایین ترین جایگاه قرار دارد.
از افراد شرکت کننده در این نظرسنجی در مورد منابع خبری که دنبال 
می کنند هم پرسیده شده است. 29 درصد از پاسخگویان »صدا و سیما«، 
25 درصد» فضای مجازی اپوزیسیون« و 14 درصد از پاسخگویان »مردم و 
دوستان« را به عنوان منبع آخرین خبر مهمی که شنیده یا دیده اند، معرفی 

کردند.
در ادامه این پیمایش از شرکت کنندگان در مورد منبع پیگیری اخبار مجلس 
و میزان اعتمادشان به منابع خبری پرسیده شده است. طبعا کسانی که از 
انتخابات مطلع بوده اند به این سوال پاسخ داده اند اما درصد آنها نسبت به 
کل شرکت کنندگان در این پیمایش نیز سنجیده شده است.در این بخش 
مطلع  انتخابات  برگزاری  از  که  کسانی  از  درصد  که 48.1  شده  مشخص 

هستند، به میزان »اصلا و خیلی کم« اخبار این حوزه را پیگیری می کنند.
همچنین 26 درصد کم و 24 درصد زیاد و خیلی زیاد پیگیر این اخبار 
هستند.از میان مطلعین 52.6 درصد اخبار را از صداوسیما، 11.7 درصد از 
»فضای مجازی« و 5.8 درصد از بی بی سی فارسی می بینند یا می خوانند. از 
این میان بیش از 33 درصد به صداوسیما اعتماد دارند، 20 درصد به اخبار 
فضای مجازی اپوزیسیون و 42 درصد به فضای مجازی داخلی باور دارند.بنا 
بر این نظرسنجی به طور کلی 16.5 درصد از کل جامعه آماری به مقدار »زیاد 
و خیلی زیاد« اخبار انتخابات را رصد می کنند و تنها 22 درصد از جامعه آماری 

برای کسب خبر به صداوسیما رجوع می کنند.
مداحان در انتخابات1400 برای گرم کردن تنور انتخابات

 به میدان آمدند
سال1400، اولین جشن خیابانی در تهران به مناسبت ایام دهه کرامت با 
حضور 3 تن از مداحان کشور عصر روز یکشنبه 23 خردادماه در میدان راه آهن 
تهران برگزار شد.این برنامه در راستای پویش #دعوت_ حضور میثم مطیعی 

مداح معروف و رضا هلالی و مهدی رسولی برگزار شد.
میثم مطیعی در آن مراسم گفته بود: »هیأتی ها به میدان آمدند تا مردم را 
به حضور پای صندوق های رأی دعوت کنند.« مطیعی، یک هفته مانده 
به انتخاباتی که پیروز آن ابراهیم رئیسی بود به مردم توصیه کرد »این روزها 
به میان مردم بروید و اولًا گوش خوبی برای شنیدن حرف های آنان باشید و 
سپس آنان را به حضور دعوت کنید. بنا نیست برای مردم منبر برویم، ما هم که 

مسئول نیستیم فقط باید دعوت به حضور کنیم«
مهدی رسولی دیگر مداح کشورمان در سال1400 به مردم توصیه کرده بود 
»مهم نیست دوره قبل به چه کسی رأی دادیم اما همه اشتباه کردیم و کار را 
به دست نابلدان دادیم. این بار باید جبران کنیم و وضعیت موجود را عوض 
کنیم.« با وجود آنکه غالب جامعه مداحان در سال1400 از ابراهیم رئیسی 
حمایت کردند اما یکسال بعد از انتخابات، متاثر از سوء مدیریت دولت سیزدهم 
در معیشت و اقتصاد کشور، جامعه مداحان انتقادات تندی را به دولت رئیسی 
مطرح کردند. میثم مطیعی که در غالب برنامه های زمان دولت روحانی، از او 
با زبان شعر انتقاد می کرد، به برنامه های رسمی در دولت رئیسی دعوت نشد 
و او انتقادات خود به دولت را از توئیتر که فیلتر شده بود، مطرح کرد. محمود 
کریمی نیز بعد از دوسال از مدیریت دولت رئیسی بر اقتصاد، انتقاداتی را در 

برنامه های هیات خود خطاب به دولت مطرح کرد.
در حالی که هفت ماه به انتخابات مجلس در اسفندماه مانده، فارغ از افراد 
پیروز در انتخابات، مشارکت مردم به مسئله ای اساسی برای حامیان دولت 
تبدیل شده است. انتقاد حامیان قبلی ابراهیم رئیسی به او آن هم بعد از 
دوسال از مدیریت مدیران او در حاکمیت یکدست، دولت سیزدهم را در معرض 
انتقاد خودی ها به عنوان عامل ناامیدسازی مردم از شرکت در انتخابات تبدیل 
کرده است. از این رو، برنامه ریزان در نهادهای دولتی و حاکمیتی، امیدوارند 
برنامه ریزی برای برگزاری شکوهمندتر کارناوال های مذهبی، امید و شادی را 
در مردم افزایش دهد. امیدی معطوف به افزایش مشارکت مردم در انتخابات 

مجلس که کشور، هفت ماه با آن فاصله دارد.

عزت الله ضرغامی :

مسائل مربوط به حجاب و عفاف نیاز به یک تفاهم ملی دارد 

وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی گفت: من فکر می کنم قبل 
از این که برای مردم اجمالًا کنسرت، حجاب و محدودیت های اینجوری مطرح 
شود، فعلا سرویس بهداشتی اولویت اول مردم است. یعنی مردم می گویند آقا 
شما که نمی توانید سرویس بهداشتی را درست کنید، بقیه حرف هایتان هم 

مثل این است. 
تراکم  و  تابستان  به شروع فصل  باتوجه  این که  الله ضرغامی درباره  عزت 
سفرهای تابستانی این مسئله مطرح می شود که شاید مراکز گردشگری به 
دلایلی همچون حجاب با مسائلی مانند پلمب و بسته شدن روبه رو شوند، راهکار 
وزارت گردشگری در این خصوص چیست، گفت: اگر واقعیت را بخواهید در 
شرایط فعلی یکی از مهم ترین مشکلاتی که در حوزه گردشگری وجود دارد 
را مناسب نبودن سرویس های بهداشتی بین راهی می دانم و این از همه چیز 
مهم تر است. چون در دولت این گزارش را داده ام، عرض می کنم هنگامی که 
مردم سوار ماشین می شوند و در جاده راه می افتند و می بینند سرویس های 
بهداشتی مناسب برای آن ها نیست هرچه ما به این ها بگوییم؛ سد افتتاح 
کردیم، پروژه های بزرگ افتتاح کردیم، کارخانه های بزرگ افتتاح شده است، 

مردم می گویند بسیار خب اجمالًا همین سرویس های بهداشتی را در مسیر 
درست کنید.

وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی یادآور شد: من در صفحات 
شخصی خودم هم از سرویس های بهداشتی مناسبی که وجود دارد رفتم، 
تصویر  است،  بوده  افتضاح  که وضعیت شان  از جاهایی  و هم  کردم  بازدید 

گذاشته ام.
وی  در گفت وگو با ایلنا خاطر نشان کرد: این ها هیچ کدام مستقیماً به وزارت 
میراث هم مربوط نمی شود و من می توانه شانه خالی کنم و بگویم دستگاه های 
دیگر باید بیایند و انجام وظیفه کنند اما احساس می کنم برای آینده گردشگری 
نمی توان به این ها بی توجه بود. لذا در جلسات مشترک استاندارها با هیأت 
دولت به طور جدی روی این مسئله تاکید کردم. آقای مخبر هم با نظر کاملا 
مثبت دستورات لازم را به سازمان برنامه دادند، خوشبختانه آقای منظور هم 
هماهنگی بسیار خوبی داشت ما باید بسیج شویم و سرویس های بهداشتی 

فعلی را یک مقدار آماده سازی کنیم، زیرا آماده نیستند.
ضرغامی تاکید کرد: من فکر می کنم قبل از این که برای مردم اجمالًا کنسرت، 

حجاب و محدودیت های اینجوری مطرح شود، فعلا سرویس بهداشتی اولویت 
اول مردم است. یعنی مردم می گویند آقا شما که نمی توانید سرویس بهداشتی 
را درست کنید، بقیه حرف هایتان هم مثل این است. اصلًا من در این حوزه 
تعارف ندارم و ان شاءالله سعی می کنیم با تلاش وضعیت بهداشتی را قابل 
قبول کنیم و بعد با طرح جامعی که ما داریم و طرح تیپی که برای سرویس های 
بهداشتی با همکاری استانداری ها و شهرداری ها آماده کردیم، بتوانیم طرحی 
را که داریم در کشور تعمیم دهیم و سرویس های جدید را هم ان شاءالله ایجاد 

کنیم.
وی خاطر نشان کرد: مسائل مربوط به حجاب و عفاف هم به نظر من بر 
اساس قانون باید جلو برود و همه باید به قانون پایبند باشیم. هم ما پایبند 
هستیم و هم مردم عزیزمان پایبند هستند و من برداشتم این است که بعضی 
موارد بسیار جزئی و نادر پیدا می شود که این ها آن روند کلی را از بین می برد، 
یعنی اگر مثلًا 2 الی 3 هزار نفر برای یک کنسرتی آمدند و یک یا چند نفر رفتار 
نامطلوبی را انجام می دهند )در واقع من این ها را گروه فشار جدید نامگذاری 
کردم( حداقل باید به آن 3 هزار نفری که آمده اند احترام بگذارند و رعایت کنند. 
البته ما برنامه ریزی خوبی کردیم و محل های کنسرت ما از این جهت کنترل 
می شود و مشکل خاصی نیست. ولی من فکر می کنم این مسئله نیاز به یک 
تفاهم ملی دارد همه باید به این نتیجه برسیم حجاب و عفاف دستاورد انقلاب 
و نظام است. جزو ارزش ها و مزیت های واقعی است که انقلاب اسلامی به ما 

عرضه کرده لذا همه ما باید تلاش کنیم.
وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی عنوان کرد: درک درستی هم 
از بعضی از رفتارهایی که ناخودآگاه است و لجبازی پشتش نیست اگر صورت 
بگیرد، به نظر من هم حجاب و عفاف در جامعه رعایت می شود هم آن حداقل 
باشد،  برای گردشگران وجود داشته  باید  که  روانی  و  امنیت روحی  شرایط 

ان شاءالله ایجاد می شود.
پست های  از  کتابی  انتشار  اینکه  بر  مبنی  دیگر  سوالی  به  پاسخ  در  وی 
اینستاگرامی وی در فضای مجازی با واکنش افکار عمومی مواجه شد، گفت: 
متاسفانه خبری است که برای 5 سال پیش است. این یکی از کارهایی است که 
رسانه ها می کنند که ایرادی هم نمی توان به آن ها گرفت؛ خبری که برای 5 یا 
6 قبل است رویش تحلیل می کنند و فکر می کنند الان این اتفاق افتاده است.
ضرغامی افزود: در گذشته هنگامی که در فضای اینستاگرام فعال شدم و 
احساس می شد پست ها متفاوت هست، جاهای مختلف دنبال این بودند که 
این ها را مکتوب کنند، یکی از موسسات هم این کار را انجام داد، خود من بعداً 
نپسندیدم و به عنوان یک کار شخصی در واقع پست های اینستاگرامی  5 سال 
گذشته خود را در قطع جیبی در تعداد محدود که تعدادش از کتاب قبلی خیلی 
بیشتر است  بدون عکس که در واقع بیشتر روی محتوا تاکید دارد، تکثیر کردم.
چون  گرفتند  من  از  را  مکتوب  مجموعه  این  که  هرکجا  داد:  ادامه  وی 
عنوان بندی و فهرست بندی خوبی شده بود واقعا یک کتاب مناسب تخصصی 
در حوزه های متخلف است این کار را خود من شخصاً انجام دادم. آن کتاب 

دیگر مربوط به سال های قبل است و آن طور که می خواستم انجام نشد.

دبیرکل حزب جمهوریت گفت: حکمرانی امروز ما حکمرانی 
مناسبی نیست. در واقع فکر می کنیم حکومت یکدست معجزه 
و کار بزرگی است و نمی دانیم یکدستی در حاکمیت همان از 
بین بردن حکومت و از بین بردن اقتدار کشور است. در واقع 
ضربه  است،  بعضی ها  افتخار  مایه  که  یکدستی  حاکمیت 
شدیدی به منافع ملی زده و آینده کشور را در مخاطره جدی 

قرار داده است.
رویداد24  با  گفتگو  در  منتجب نیا  رسول  الاسلام  حجت 
اظهارداشت: اگر نظرسنجی دقیق نه نظرسازی داشته باشیم، 
می بینیم فضا به گونه ای است که اکثریت مردم یا مخالف یا 
معترض یا بی تفاوت هستند. در سال جاری دو انتخابات مهم 
مجلس شورای اسلامی و مجلس خبرگان را در پیش داریم. لازم 
است، بینیم »انتخابات« چه معنایی دارد و ما را به چه هدفی 
می تواند برساند. در واقع انتخابات چیزی جز این نیست که 
مردم آزاد باشند تا بتوانند گزینه ها و چهره هایی را که در عرصه 
رقابت حضور دارند بررسی کنند و با اختیار خودشان گزینه 
اصلح را برگزینند تا آینده کشور با تصمیم مردم رقم زده باشد 
و اینطور نباشد که »دیگران« به برای مردم تصمیم بگیرند و 
مردم را دور بزنند. این فعال سیاسی اصلاح طلب افزود: در این 
44 سالی که از پیروزی انقلاب می گذرد، انتخابات زیادی را با 
شیرینی ها و تلخی ها پشت سر گذاشته ایم اما امروز در شرایطی 
به استقبال انتخابات می رویم که با مردمی مواجه هستیم که 
اکثریت شان نسبت به عملکرد ها معترض هستند. در واقع 
در این چند سال به گونه ای عمل شده است که مردم به این 
ذهنیت نگران کننده رسیده اند که نمی توانند اعتماد کنند. 
اینک گروهی بر سغکار هستند که در هر شرایطی حتی اگر 
مشکلات 10 برابر هم شود، باز هم از وضع موجود حمایت 

می کنند. ان شاءالله دلیل حمایت شان جنبه عمومی داشته 
باشد. عملکردی که به خصوص در یکی دو دوهه اخیر مشاهده 
شده است، عملکرد بسیار بد و ناامیدکننده ای بوده است. به 
طوری که مردم را نسبت به مسئولین به شدت بدبین کرده و 
در نتیجه از نظام دور کرده است. در واقع از همان زمانی آغاز 
شد که اختلاس ها علنی شد و بعضی نورچشمی ها میلیارد_ 
میلیارد بالا کشیدند و سیستم آنطور که باید واکنشی نشان 

نداد. همزمان ساتور نظارت استصوابی به دست آقایان افتاد 
تا هر کسی که نظرشان را قبول ندارند، کنار بزنند. از همان 
زمانی که تلاش کردند با کنار زدن نخبگان، نورچشمی ها را 
روی کار بیاورند، مردم از نظام فاصله گرفتند و اقتدار حاکمیت 
ترک خورد. نماینده ادوار مجلس تصریح کرد: ما الان حکومتی 
داریم که به دست پرتوان امام بزرگوار و با راًی اکثریت مردم ایران 
مشروعیت و اعتبار پیدا کرد که تشییع جنازه امام نشان داد، 

مشروعیت و مقبولیت نظام تا آن دوره خدشه ای برنداشته بود. 
اما رفته رفته حمایت مردمی رنگ باخت. وقتی اکثریت کنار زده 
شده اند، این سوال پیش می آید که چطور می توانیم از مردم 
توقع راًی داشته باشیم؟ در این شرایط آیا هدف واقعی انتخابات 
محقق می شود؟ به نظر من انتخابات در این شرایط نه مفهوم 
پیدا می کند و نه هدفمند است. چرا که اکثریت به صندوق 
راًی بی اعتماد است و نظرشان این است که »راًی ما را برای 
تثبیت خود می خواهند« بنده علی التحقیق عرض می کنم در 
شرایط فعلی راًی مردم کارساز نیست. چرا که امروز کار در دست 
اقلیتی است که کمی از آن ها سابقه انقلابی دارند و بیشترشان 
در انقلاب، جنگ و ... هیچ سابقه ای ندارند. دقیقاً بر خلاف 
توصیه امام که توصیه کرده بودند »نگذارید از راه رسیده ها بر 
سرنوشت مملکت حاکم شوند« متاًسفانه این روز ها کسانی 
اختیاردار هستند و تریبون دارند که سردی و گرمی مبارزه با 

شاه و رویارویی با دشمنان انقلاب و مردم را نچشیدند.
وی توضیح داد: حکمرانی امروز ما حکمرانی مناسبی نیست. 
در واقع فکر می کنیم حکومت یکدست معجزه و کار بزرگی است 
و نمی دانیم یکدستی در حاکمیت همان از بین بردن حکومت و 
از بین بردن اقتدار کشور است. در واقع حاکمیت یکدستی که 
مایه افتخار بعضی ها است، ضربه شدیدی به منافع ملی زده و 
آینده کشور را در مخاطره جدی قرار داده است. یعنی حاکمیت 
یکدست در این دوره دولتی فشل، ناتوان و ناکاربلد را روی کار 
آورده است و مجلسی را با کمترین راًی تاًسیس کردیم تا افراد 
اظهارات بسیار سخیفی را مطرح کنند و به جای منافع مردم 
دنبال شاسی بلند و ... بروند. این شرایط محصول بی توجهی به 
اکثریت است تا مردم باید به مصداق »آش کشک خاله« هر چه 

را که پیش می آید، تحمل کنند.

حجت الاسام رسول منتجب نیا :

حاکمیتیکدستضربهایشدیدبهمنافعملیزدهاست

 هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140160330001013691 شماره  رای   -1
1400114430001000799 مربوط به تقاضای آقای محمدرضا مبلغی فرزند 
ماشااله در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 103 مترمربع پلاک شماره 
10875 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی 

شماره 134738 مورخ 1383/06/26 دفترخانه 3 قم )م الف 17331(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330001001280 شماره  رای   -2
1401114430001000192مربوط به تقاضای آقای علی کاری فرزند حسین 
در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 145/25 مترمربع پلاک شماره 
5660 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی 
به  خریداری  زاده  کاشی  رضا  عذرا  خانم  و  کاری  حسین  آقای  از  الواسطه  مع 
موجب اسناد رسمی شماره 3240 مورخ 1337/02/04 و شماره 56670 مورخ 

1370/04/01 دفترخانه 7 قم )م الف 17333(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330001001503 شماره  رای   -3
کرمانی  محمدعلی  آقای  تقاضای  به  1401114430001001981مربوط 
حصارشنه فرزند رحمت اله در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 90/55 
مترمربع پلاک شماره 10295/1 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 
اداره یک قم سند رسمی شماره 38214 مورخ 1401/11/19 دفترخانه 40 قم 

)م الف 17338(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330001002062 شماره  رای   -4
1402114430001000206مربوط به تقاضای آقای شعبان آقا خانی فرزند 
علی اکبر در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 148/19 مترمربع پلاک 
شماره 11198/2 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند 
مالکیت مشاعی صادره در دفتر 392 صفحه 212 خریداری به موجب سند رسمی 

شماره 38131 مورخ 1386/07/26 دفترخانه 24 قم )م الف 17362(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140160330001012703 شماره  رای   -5
1401114430001001137مربوط به تقاضای آقای محمدرضا مجدد فرزند 

غلامعلی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 157/50 مترمربع پلاک 
شماره 11152/2 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند 

رسمی شماره 37787 مورخ 1395/02/14 دفترخانه 56 قم )م الف 17363(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330001002943 شماره  رای   -6
1402114430001000280مربوط به تقاضای آقای عباس کرمانی فرزند اصغر 
در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 200 مترمربع باستثناء بهای ثمنیه 
از عرصه و اعیان پلاک شماره 10530، 11195 اصلی واقع در قم بخش یک 
حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره 32963 مورخ 1401/09/29 

دفترخانه 39 قم )م الف 17365(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330001001746 شماره  رای   -7
رنجبر  محمدحسن  آقای  تقاضای  به  1401114430001000780مربوط 
به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ  از  مشاع  دانگ  در 2/25  رضا  فرزند  عمرانی 
مساحت ششدانگ 337/52 مترمربع پلاک شماره 10258 اصلی واقع در قم 
بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم به موجب حصر وراثت شماره 639 مورخ 

1367/05/25 و تقسیم نامه عادی بین وراث )م الف 17374(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330001001747 شماره  رای   -8
فرزند  طاهریان  کیوان  آقای  تقاضای  به  1401114430001001471مربوط 
محمد در 0/75 دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 
337/52 مترمربع پلاک شماره 10258 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت 
ملک اداره یک قم سند رسمی شماره 119648 مورخ 1399/08/15 دفترخانه 

2 قم )م الف 17375(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330001001748 شماره  رای   -9
فرزند  فرقانی  محمد  آقای  تقاضای  به  1401114430001001472مربوط 
قربانعلی در یکدانگ و نیم مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 
ششدانگ 337/52 مترمربع پلاک شماره 10258 اصلی واقع در قم بخش یک 
حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره 119648 مورخ 1399/08/15 

دفترخانه 2 قم )م الف 17376(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330001001749 شماره  رای   -10
1401114430001001473مربوط به تقاضای خانم فرشته خانقائی فرزند روح 

اله در یکدانگ و نیم مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 
337/52 مترمربع پلاک شماره 10258 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت 
ملک اداره یک قم سند رسمی شماره 119648 مورخ 1399/08/15 دفترخانه 

2 قم )م الف 17377(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330001000683 شماره  رای   -11
1401114430001001292مربوط به تقاضای آقای علی قنائی فرزند محمد 
در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 140 مترمربع پلاک شماره 10452 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی 
صادره در دفتر 321 صفحه 576 خریداری به موجب سند رسمی شماره 16475 

مورخ 1383/05/05 دفترخانه 24 قم )م الف 17379(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330001001292 شماره  رای   -12
1401114430001000137مربوط به تقاضای آقای هادی فاطمی نسب فرزند 
محمدعلی در ششدانگ یک باب کارگاه نجاری به مساحت 116/61 مترمربع 
پلاک شماره 10487/20اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک 
قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از ابوالفضل همتی خریداری به موجب سند 
رسمی سند رسمی شماره 49245 مورخ 1359/11/02 دفترخانه 6 قم)م الف 

)17381
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
تا چنانچه اشخاص ذینفع  آگهی  روز  فاصله 15  به  مشاعی مراتب در دونوبت 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه 
پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع 
قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که 

صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و توسعه ایرانی(
نوبت اول: 140۲/04/04
نوبت دوم: 140۲/0۳/1۹
رضا حسین خانی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهیماده3قانونتعیینتکلیفاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمیومشاعی
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. غرر الحکم: ج 6 ص ٧4 ح 95٧٨

تاکنون  گفت:  قم  شهر  اسلامی  شورای  رئیس 
درخواستی از سوی برخی از اعضای شورا جهت سئوال 
از شهردار در خصوص عملکرد وی یا عملیات شهرداری 
به رئیس شورا ارسال نشده است. محسن محرری اظهار 
داشت: از وظایف مهم و اساسی شورای اسلامی شهر 
نظارت بر عملکرد شهردار و عملیات شهرداری است که 
در طول دوران فعالیت شورای اسلامی شهر بویژه دوره 
با  وی  داشته است.  وجود  آن  به  ویژه ای  اهتمام  ششم 
اشاره به اینکه سئوال از شهردار قم باید طبق مفاد قانون 
باشد، گفت: فرایند قانونی سئوال باید مطابق ماده 83 
قانون تشکیلات و انتخابات شورای اسلامی شهر صورت 
گیرد که طبق آن اعضا باید سئوال خود را برای رئیس 

قانون  ارسال کنند. محرری اظهار داشت:  دراین  شورا 
از عملکرد شهردار  نفر  یا چند  آمده است چنانچه یک 
ابتدا توسط  و عملیات شهرداری سئوال داشته باشند 
رئیس شورا به شهردار تذکر داده می شود و در صورت عدم 
رعایت موارد مورد تذکر، سئوال به صورت کتبی مطرح 
و رئیس شورا سئوال را برای شهردار ارسال کرده و وی 
موظف است که بعد از 10 روز در جلسه عادی و یا فوق 
العاده شورا برای توضیح حاضر شود.  وی اظهار داشت: 
تاکنون چنین درخواستی از رئیس شورا نشده و تذکری 
نیز در این رابطه به شهردار داده نشده است. وی گفت: 
صرف نظر از اینکه موضوع مرخصی شهردار جزء عملکرد 
شهرداری و عملیات شهرداری هست یا نه، درصورتی که 

مرخصی شهردار را نیز جزء عملکرد شهرداری بدانیم باید 
فرآیند قانونی آن طی شود. محرری گفت: رئیس شورای 
اسلامی شهر موظف است در چارچوب قوانین ابلاغی 
هرگونه در خواستی را در فرایند خودش انجام و مقاومتی 
دربرابر قانون نیست. وی گفت: نکته پایانی اینکه شورای 
به  نسبت  به هیچ وجه  که  اسلامی شهر مصمم است 
استمرار خدمات رسانی در شهر خللی ایجاد نشود و تحت 
تاثیر حاشیه سازی قرار نخواهد گرفت. وی گفت: ما امروز 
شاهدیم برخی پروژه های مهم در سطح شهر در اختیار 
مردم قرار گرفته که بدون مراسم رسمی بوده که برای مثال 
می توان به میدان نماز در منطقه چهارم و تقاطع شهدای 

روحانیت در در منطقه 2 اشاره کرد.

رئیس شورای اسامی شهر قم

درخواستیبرایسئوالازشهردارقمبهرئیسشوراارسالنشدهاست

مدیرکل کتابخانه های عمومی استان قم، در گفتگو با مجله ادبی ققنوس رادیو 
فرهنگ، از برگزاری بیش از 40 نشست فرهنگی در ایام دهه ولایت و امامت در کتابخانه 

های عمومی استان قم خبر داد.
 مهدی توکلیان اظهارداشت:کتابخانه مرکزی قم در شب عید غدیر، میزبان حجت 
الاسلام و المسلمین حیدری ابهری، نویسنده برجسته کودک و نوجوان و جمعی از 
اعضای کتابخانه بود که به صورت خانوادگی در این جشن حضور داشتند و در این 

مراسم از کتاب »با غدیر و الغدیر« که روایتی از واقعه غدیر، چگونگی و ابعاد مختلف 
آن ویژه کودکان و نوجوانان است رونمایی شد.  وی در ادامه تاکید کرد: رویکرد نهاد 
کتابخانه های عمومی کشور در برگزاری آیین های رونمایی، ایجاد آشنایی، ارتباط و 
صمیمیت میان اعضای کتابخوان کتابخانه های عمومی با نویسندگان است و از این 
جهت ارزشمند است که اعضای فعال کتابخانه ها در آیین های رونمایی به صورت 

چهره به چهره با نویسندگان آشنا می شوند و گفتگو می کنند.

مدیرکل کتابخانه های عمومی استان قم عنوان کرد؛
برگزاریبیشاز4۰نشستفرهنگیباموضوعغدیر

دستگیری عاملان شهادت 2 تن از پاسداران کرمانشاه
روابط عمومی کل سپاه از دستگیری عاملان شهادت دو تن از پاسداران گمنام امام زمان )عج( سپاه نبی اکرم)ص( 
استان کرمانشاه هنگام خروج غیرقانونی از کشور در مرزهای شمال غرب توسط سازمان اطلاعات سپاه خبر داد.روابط 
عمومی کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی روز یکشنبه اعلام کرد: با مجاهدت های مستمر سربازان گمنام امام زمان)عج( 
در سازمان اطلاعات سپاه و با همکاری وزارت اطلاعات، عامل اصلی شهادت شهدای مدافع امنیت سپاه نبی اکرم )ص( 
استان کرمانشاه شهیدان سجاد امیری و مهدی شاه ملکی و شبکه مرتبطین اصلی وی در استان های آذربایجان غربی، 
کرمانشاه، البرز و تهران دستگیر شدند.بنابر این گزارش، متهم اصلی پرونده که مدتی نیز متواری بود، طی عملیات 

اطلاعاتی، پیش از خروج غیر قانونی از مرزهای کشور در منطقه قطور آذربایجان غربی شناسایی و دستگیر شد.

میانگین سن بازنشستگی حدود 48 سال است
مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوری با بیان اینکه افزایش سن و سابقه قابل قبول برای احراز بازنشستگی را از 
چالش های صندوق بازنشستگی کشوری دانست و گفت: این موضوع کمتر مورد توجه قرار دارد و به واسطه چنین 
موضوعاتی امروز میانگین سن بازنشستگی حدود 48 سال است.نعمت الله ترکی روز یکشنبه در نشست خبری افزود: 
برای اصلاح این وضعیت نیاز به اصلاحات سنجه ای است زیرا نرخ امید به زندگی در این حوزه بسیار تعیین کننده است. 
اکنون نرخ امید به زندگی در کشور 76 سال است و از طرف دیگر باید سن بازنشستگی با این رقم یک تناسب داشته باشد.

حکم رئیس سازمان اداری استخدامی کشور باطل شد
هیئت عمومی دیوان عدالت اداری رأی به ابطال حکم »میثم لطیفی« رئیس سازمان اداری استخدامی کشور داد؛ لطفی 
شهریور 1400 با حکم رییس جمهور به ریاست سازمان اداری و استخدامی منصوب شده بود.طبق اعلام این رأی که به 
امضای حجت الاسلام مظفری؛ رییس دیوان عدالت اداری رسیده است، انتصاب میثم لطیفی به ریاست سازمان اداری و 
استخدامی کشور به دلیل عضویت وی در دانشگاه امام صادق)ع( به عنوان یک نهاد غیردولتی و غیرانتفاعی، غیرقانونی 
است و از این رو حکم انتصاب وی که از سوی سید ابراهیم رئیسی، رییس جمهور کشورمان در شهریورماه سال 1400 

صادر شده بود، ابطال می شود.

چرا گزینه خاتمی برای ریاست جبهه اصلاحات مولاوردی بود؟
پیرموذن نماینده اصلاح طلب مجلس نهم گفت: این که مطرح می شود گزینه آقای خاتمی برای ریاست جبهه اصلاحات 
خانم مولاوردی بوده بخاطر این است که خانم مولاوردی نسبت به خانم منصوری تعاملش با همه احزاب و اشخاص اصلاح 
طلب بیش تر است.  پیرموذن نماینده مردم اردبیل گفت: دلیل اینکه فضای جبهه اصلاحات به انتخاب یک زن به عنوان 

رئیس جبهه پیش رفت، این بود که بتوانیم آرای قشر خاکستری و برخی از بانوان کشور را جذب کنیم.

۶۳ هزار خانه خالی شناسایی شد
مهدی موحدی بکنظر سخنگوی سازمان امور مالیاتی در گفت وگویی ، با بیان اینکه سازمان امور مالیاتی اطلاعات 
خانه های خالی را از سامانه ملی املاک و اسکان که زیر نظر وزارت راه و شهرسازی است دریافت می کند، اظهار کرد: بر 
اساس این اطلاعات، برای فردی که بیش از دو واحد خانه خالی دارد، برگه مطالبه مالیاتی صادر شده است. البته این برگه ها 
بر اساس اطلاعات سال 1400 است، بر این اساس حدود 63 هزار خانه خالی شناسایی و برای مالکین این خانه ها برگه 

مطالبات مالیاتی صادر شده است.

4۰درصد نیروهای آموزش وپرورش معلم نیستند!
»کبکانیان« عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی گفت :آمار سال 1401 بیانگر این است که 534 هزار و 941 نفر معلم و 
310 هزار نفر پرسنل اداری در آموزش و پرورش مشغول به کار هستند.هر چه بودجه را افزایش می دهیم بر تعداد نیروهای 
ستادی این وزارتخانه افزوده می شود لذا پیشنهاد این بود که تنها در قبال ارائه یک برنامه جدید از سوی وزارتخانه به آنها 
بودجه جدید تخصیص دهیم به طور مثال برنامه ریزی برای افزودن سفرهای تفریحی یا آموزشی برای دانش آموزان. متأسفانه 

دانشگاه های ما امروز تبدیل به مراکزی برای تربیت نیروی انسانی متخصص برای کشورهای دیگر شده است.

ثبت احوال: کسی مجبور به تغییر نام خود نیست
سازمان ثبت احوال کشور:هیچ اجباری در تغییر نام وجود ندارد.کسانی که اسامی مغایر ارزش های اسلامی یا القاب 
و نام های زننده و مستهجن یا نامناسب دارند می توانند با مراجعه به سازمان ثبت احوال اسامی خود را تغییر دهند و هیچ 

اجباری وجود ندارد.

خاموشی برنامه ریزی شده در دستور کار نیست
سخنگوی صنعت برق گفت: به دلیل افزایش دمای هوا رکورد مصرف برق به 71500 مگاوات رسید، ولی شبکه سراسری 

برق پایدار است و خاموشی برنامه ریزی شده ای را در دستور کار نداریم.

مدیر مرکز پدافند غیرعامل و مدیریت بحران شهرداری قم خبرداد:

آغازممیزیمکانهایاسکاناضطراریپساززلزله
مدیر مرکز پدافند غیرعامل و مدیریت بحران شهرداری قم از آغاز ممیزی مکان های اسکان اضطراری 

پس از زلزله با مشارکت جمعیت هلال احمر استان خبر داد.
 مهدی برزویی خواه با اشاره به آغاز ممیزی مکان های شناسایی شده به منظور اسکان اضطراری پس از 
زلزله، اظهار داشت: پس از شناسایی مکان های مناسب برای اسکان اضطراری شهروندان پس از زلزله در 
سطح منطقه 8 که به عنوان منطقه پایلوت اجرای پروژه اسکان اضطراری در نظر گرفته شده است، با مشارکت 
جمعیت هلال احمر استان ممیزی این مکان ها به منظور بررسی قابلیت استفاده به عنوان اسکان اضطراری 
پس از وقوع زلزله آغاز خواهد شد. مدیر مرکز پدافند غیرعامل و مدیریت بحران شهرداری قم افزود: 5 تیم 
عملیاتی از داوطلبین جمعیت هلال احمر استان بیش از 100 محل شناسایی شده در سطح منطقه 8 را 
مورد ارزیابی قرار می دهند که این مکان ها شامل پارک ها و بوستان ها، مدارس، دانشگاه ها، مساجد، تکایا و 
حسینیه ها، فضا های ورزشی روباز و سرپوشیده و… خواهد بود. او با اشاره به اینکه این پروژه برای نخستین 
بار در کشور در شهر قم انجام می شود و قطعاً پس از اجرا به عنوان یک الگو برای سایر کلان شهر ها معرفی 
خواهد شد گفت: لازم است دستگاه های اجرایی استان که مالکیت مکان های یاد شده را اختیار دارند، 
همچون جمعیت هلال احمر استان با تمام توان در اجرای این پروژه شهری که موجب آرامش خاطر و 

امدادرسانی سریع به شهروندان در شرایط اضطراری خواهد شد مشارکت فعال داشته باشند.
 

مدیرعامل گاز استان قم خبر داد:
نشتیابیبیشازهزارو۱۵۰کیلومترشبکهگازرسانی

مدیرعامل شرکت گاز استان قم از نشت یابی بیش از یک هزار 150 کیلومتر از شبکه و خطوط گازرسانی 
استان قم طی سه ماهه نخست سال جاری خبر داد. مرتضی خوش لهجه با اعلام این خبر، اظهار کرد: 
در این بررسی ها چهار هزار و 639 مورد نشت هوایی و 258 مورد نشت زمینی شناسایی و رفع شده است. 
خوش لهجه طول خطوط لوله گذاری گاز در استان قم را بیش از چهار هزار و 410 کیلومتر عنوان کرد و 
در  ادامه گفت: از این مقدار یک هزار 178 کیلومتر متعلق به مناطق روستایی استان و سه هزار و 232 
کیلومتر نیز طول خطوط لوله گذاری در قم و سایر نقاط شهری استان است. خوش لهجه اضافه کرد: در 
سه ماهه نخست سال جاری همچنین 54 مورد انجام تست مقاومت و نشتی، 8 مورد بازرسی از تأسیسات 
و ایستگاه های تقلیل فشار، 8 مورد نشت یابی از ایستگاه و ضخامت  سنجی، 4 مورد بازرسی از انجام تست 
پوشش و 8 نفر روز کنترل نشت های رفع شده از انشعابات صورت گرفته است. وی در پایان با بیان این که 
نشت یابی نقش مهمی در جهت جلوگیری از هدررفت گاز، حوادث احتمالی و آلودگی محیط  زیست دارد، 

بر لزوم استمرار بازرسی های فنی بر اساس استاندارهای شرکت ملی گاز ایران تأکید کرد.
 

مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم اعام کرد:
رویاینافرجامقاچاقچیموتورسیکلتِسنگینقاچاقچی
مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم گفت :قاچاقچی موتورسیکلت سنگین به پرداخت بیش از 6 میلیارد 
ریال جزای نقدی در قم محکوم شد. مهدی ریاضی با اشاره به تشکیل پرونده قاچاق موتورسیکلت سنگین 
در شعبه پنجم اداره کل تعزیرات حکومتی استان قم اظهارداشت:   شعبه رسیدگی کننده پس از دریافت 
دفاعیات به دلیل ارائه نکردن مدارک لازم، اتهام قاچاق را محرز اعلام و متهم را علاوه بر ضبط موتورسیکلت 
قاچاق به پرداخت 6 میلیارد و 750 میلیون ریال جزای نقدی محکوم کرد ریاضی افزود : ماموران نیروی 
انتظامی گزارشی پیرامون حمل یک دستگاه موتورسیکلتِ سنگین قاچاق را در عوارضی قم به تهران دریافت 
که پس از توقیف و تشکیل پرونده برای رسیدگی به اداره کل تعزیرات حکومتی استان ارسال کردند. بر اساس 

قانون، موتورسیکلت کشف شده قاچاق، تحویل اداره جمع آوری و فروش اموال تملیکیِ استان شد.

سخنگوی سازمان آتش نشانی شهرداری قم خبرداد:

انفجارسیلندرهایگازLPGدرخودروحادثهآفرید
سخنگوی سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم از افنجار خودروی حامل سیلندرهای گاز 
LPG در قم خبرداد و گفت: در این حادثه دو نفر دچار سوختگی جزئی شده که توسط عوامل اورژانس 
درمان شدند.  سیدمحمد سجادی در گفت وگو با خبرنگاران، اظهار کرد: صبح روز یکشنبه 18 تیر، ساعت 
10:56 آتش سوزی دستگاه خودرو به مرکز فرماندهی آتش نشانی قم اعلام شد. وی اضافه کرد: بلافاصله 
2 دستگاه خودرو اطفا حریق، به همراه 6 نفر آتش نشان به محل آتش سوزی اعزام شدند. سخنگوی 
سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم گفت: در این حادثه تعدادی سیلندر گاز lpg که در 
قسمت بار خودرو  قرار داشت به علت گرمای هوا باعث عملکرد سوپاپ های سیلندر شده و دچار آتش 

سوزی میشود.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم با اشاره به اهمیت ارتباط بین مجموعه 
صنعت و دانشگاه اظهار داشت: ارتباط و تعامل صنعت با دانشگاه می تواند منجر به 

تحول در حل مسائل شود.
مهندس حسن بختیاری در مراسم امضا تفاهم نامه همکاری شرکت آب و فاضلاب 
استان و دانشگاه قم به منظور تقویت و گسترش نظام مند همکاری ها و استفاده 
مطلوب از ظرفیت ها و توانمندی های علمی، پژوهشی و نوآوری مشترک با تأکید 
بر لزوم به روز بودن دانشگاه ها تصریح کرد: آنچه ما امروز در میدان عمل نیاز داریم 
آن است که برنامه ریزی ها در دانشگاه بر اساس مقتضیات و نیازهای بخش صنعت 
باشد. مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم، حضور میدانی اساتید دانشگاه 
و دانشجویان در بخش صنعت را مهم ارزیابی کرد و خاطرنشان کرد: حضور میدانی 
باعث می شود که نسل جدید دانشگاه با رویکرد عملی و شناخت کامل تر نسبت به 

مسائل ورود پیدا کنند.
وی بازدید مجموعه دانشگاه از تأسیسات آب و فاضلاب را یک نیاز دانست و گفت: 
هدف ما حمایت از فعالیت های پژوهشی دانشگاه ها در قالب پایان نامه و پروژه های 

تحقیقاتی است که این مهم قطعاً به ارتباط مؤثر بین صنعت و دانشگاه کمک می کند.
دانشگاه بُریده از صنعت ناکارآمد است

رئیس دانشگاه قم نیز در این مراسم، بر عملیاتی شدن تفاهم نامه بین دانشگاه و 
شرکت آب و فاضلاب تأکید کرد و اظهار داشت: ارتباط بین صنعت و دانشگاه به 

معنای واقعی کلمه یک رابطه بُرد بُرد به شمار می رود.
بُریده از صنعت را ناکارآمد دانست و خاطرنشان کرد: در رسالت  وی دانشگاه 
جدید وزارت علوم، بر ضرورت ارتباط دانشگاه با جامعه و صنعت تأکید شده است تا 

فعالیت های دانشگاه از یک کار آکادمیک و تئوری به مرحله عمل وارد شود.
حجت الاسلام احمدحسین شریفی با بیان اینکه رسالت نخست دانشگاه قم 
تأمین نیازهای فناوری استان از نظر تئوری و فناوری است، ابراز داشت: امیدواریم با 
ظرفیت های علمی و تجهیزاتی که در دانشگاه قم وجود دارد بتوانیم به بهترین نحو 

ممکن، به رسالتی که بر عهده داریم جامه عمل بپوشانیم. 
در ادامه این مراسم تفاهم نامه همکاری بین شرکت آب و فاضلاب استان و دانشگاه 

قم به امضا مهندس بختیاری و حجت الاسلام شریفی رسید.

مدیرعامل شرکت آب و فاضاب استان قم:

برنامهریزیهادردانشگاهبراساسنیازهایبخشصنعتباشد

روستایدولاب-سنندج

استاندار قم با بیان اینکه در سال جاری و با نزدیک شدن به ایام انتخابات هرچه 
پیش  می رویم هجمه های دشمنان افزایش پیدا می کند، ابراز کرد: باید تلاش کنیم 

در این ایام امیدآفرینی و تقویت اعتماد عمومی با جدیت بیش تری دنبال شود.
سیدمحمدتقی شاهچراغی در جلسه شورای اطلاع رسانی استان که در سالن 
جلسات امام جواد)ع( استانداری قم برگزار شد، اظهار کرد: شورای اطلاع رسانی 
هر استان می تواند هسته مرکزی جهاد تبیین باشد. وی با اشاره به اینکه شورای 
اطلاع رسانی و شورای فضای مجازی می توانند ارتباط و تعامل در ماموریت ها داشته 
باشند، مطرح کرد: این ارتباط و هم پوشانی می تواند در آینده بازوی کمکی استان 
باشد. استاندار قم با بیان اینکه آموزش سواد روایت یک موضوع مهم برای مدیران و 
مسئولین روابط عمومی ها است، عنوان کرد: در این عرصه باید دوره های کارگاهی 

عملیاتی و مهارت محور برگزار شود.
شورای اطاع  رسانی استان هسته مرکزی جهاد تبیین است 

وی با اشاره به اینکه موضوع روایت اول بسیار مهم است، خاطرنشان کرد: در این 
عرصه نیز محور اصلی شورای اطلاع رسانی است که برای جلوگیری از موازی کاری 
ها هماهنگی های لازم توسط دبیرخانه صورت بگیرد. شاهچراغی با بیان اینکه 
در موضوع حوادث روایت اول حائز اهمیت است، تصریح کرد: روایت اول توسط 
مخاطب و نزد افکار عمومی نهادینه می شود و به همین منظور روایت اول باید روایت 
به موقع از حقیقت باشد و البته ضرورت رسانه ای شدن برخی از موضوعات نیز مورد 

بررسی و توجه قرار گیرد.
اطاع رسانی موثر و درست یکی از شاخص های ارزیابی مدیران 

وی با اشاره به اینکه روایت مردمی اثرگذاری بسیاری دارد، یادآور شد: بیان روایت 

توسط مردم و ابراز نظر جامعه از اقدامات و خدمت رسانی ها بسیار اثرگذارتر از اعلام 
خبر از سوی مسئولین خواهد بود. استاندار قم با بیان اینکه در سال جاری و با 
نزدیک شدن به ایام انتخابات هرچه پیش  می رویم هجمه های دشمنان افزایش پیدا 
می کند، ابراز کرد: باید تلاش کنیم در این ایام امیدآفرینی و تقویت اعتماد عمومی 
با جدیت بیش تری دنبال شود. استاندار قم با اشاره به اینکه اطلاع رسانی موثر و 
درست یکی از شاخص های ارزیابی مدیران است، عنوان کرد: در دبیرخانه شورای 

اطلاع رسانی می توان ظرفیت های مختلف ارزیابی را فعال کرد.

استاندار قم تاکید کرد:

ضرورت امیدآفرینی و تقویت اعتماد عمومی

مدیر منطقه سه شهرداری قم مطرح کرد؛

ارائهتسهیلاتمناسببراینوسازی
بافتفرسوده

مدیر منطقه سه شهرداری قم با بیان اینکه مردم نقش مهمی در نوسازی 
بافت فرسوده دارند، گفت: ساماندهی این بافت اقدامی بین سازمانی و بین 
وزارتخانه ای است و تنها یکسری اختیارات را شهرداری در بحث صدور پروانه و 

تراکم دارد.
مهرداد روحانی وزیری در گفت وگویی با اشاره به وجود 270 هکتار بافت 
فرسوده در سطح منطقه 3 قم اظهار داشت: ساماندهی این بافت اقدامی 
بین سازمانی و بین وزارتخانه ای است و تنها یکسری اختیارات را شهرداری در 

بحث صدور پروانه و تراکم دارد.
وی با بیان اینکه صدور پروانه در این محدوده رایگان بوده و شهرداری هزینه ای 
دریافت نمی کند و حتی یک طبقه تشویقی برای بافت فرسوده داشتیم، ابراز 
کرد: در سال جاری نیز با همتی که شهرداری و اداره کل راه و شهرسازی 

داشتند دوطبقه مازاد بر دیگر نقاط شهر تراکم ارائه می شود.
برای  دیگر،  بخش های  در  شد:  یادآور  قم  شهرداری  سه  منطقه  مدیر 
ساخت وساز ارگان هایی مثل راه و شهرسازی، سازمان نظام مهندسی، بانک ها، 
بنیاد مسکن و... باید ورود داشته باشند و البته 50 درصد کار هم به مشارکت 
مردم وابسته است. وی با تأکید بر اینکه در بافت فرسوده امکان ارائه برخی 
خدمات مانند سرانه های فرهنگی، ورزشی و فضای سبز وجود ندارد، مطرح 
کرد: برای پیشبرد این اهداف نیاز به تملک بوده و شهرداری اقداماتی در این 
زمینه را در دست دارد. روحانی وزیری خاطرنشان کرد: از لحاظ شهرداری 
امکانات و تسهیلات خوبی برای نوسازی بافت فرسوده ارائه می شود، اما گاهی 
مالکین، تمایلی به نوسازی ندارند و مشکلاتی از قبیل میانگین سنی مالکین نیز 
اثرگذار است. مدیر منطقه سه شهرداری قم اظهار داشت:در مورد پارکینگ نیز 
بحث های زیادی شکل گرفته است،چون این قطعات ریزدانه است و نمی توانند 

پارکینگ را تأمین کنند و تسهیلاتی در این بخش داده شده است.

مدیرعامل سازمان بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر خبرداد:

بهسازیونوسازیمحورگذرقلعه
تاامامزادهسلطانمحمدشریف)ع(

و  بهسازی  از  مطهر  حرم  اطراف  نوسازی  و  بهسازی  سازمان  مدیرعامل 
ساماندهی محور گذر قلعه تا امامزاده سلطان محمد شریف)ع( خبر داد.

علیرضا خاکی در گفت وگویی به بهسازی و کف سازی محدوده امامزاده 
موفق ترین ها  و  بازدیدترین  پر  از  یکی  به عنوان  شریف)ع(  محمد  سلطان 
محورهای گذر قلعه اشاره کرد و اظهار داشت: در این محور 5 خانه تاریخی 
شروع به مرمت کرده اند. وی با بیان اینکه در این منطقه بنای شاخصی در 
فاصله 300 متری گذر قلعه در کنار مسجد روحانی قرار داشته که کف سازی 
و جداره سازی آن در حال انجام بوده و به زودی به اتمام می رسد، افزود: محور 
گذر قلعه تا امامزاده سلطان محمد شریف)ع( یکی از محلات فعال و زنده 
بوده که اکثراً بومی هستند و نوسازی خوبی صورت خواهد گرفت. مدیرعامل 
سازمان بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر در این خصوص گفت: در این 
محورها کف سازی و اصلاح شبکه شیر آتش نشانی و اصلاح شیب ها را داریم 
و آنجاهایی که امکان داشته باشد، کاشت درخت خواهیم داشت.  خاکی کف 
سازی را به لحاظ قیمتی مقرون به صرفه تر از آسفالت دانست و گفت: به لحاظ 
فنی کاری که انجام می شود یک کار عمری و با دوام می شود و ارزان تر از آسفالت 
تمام می شود. به گفته وی، اما مهم ترین مشکل کف سازی آن است که یک دوره 

یک ماهه معضل رفت وآمد به وجود می آید و کار زمان بر است.
 

سرپرست مرکز کنترل ترافیک شهرداری قم خبر داد: 

فعالشدنمجدد۶سامانهثبتتردد
خودروهایعبوری

سرپرست مدیریت مرکز کنترل ترافیک شهرداری قم گفت: 6 سامانه ثبت 
از فروردین ماه 1402 مجدد  از وقفه یک ساله  تردد خودروهای عبوری پس 

راه اندازی شد.
سید وحید محسنی مطلق در گفت وگویی با اشاره به اهمیت وجود سامانه های 
تردد شمار وسایل نقلیه در سطح شهرها اظهار داشت: گزارشات این سامانه ها 
به ویژه در استان های مسافرخیزی مانند قم نقش مهمی در تصمیم گیری ها و 
تصمیم سازی داشته و می توان از خروجی این سامانه ها برای مدیریت بهینه 

ترافیک در شهرها استفاده کرد.
وی با بیان اینکه در شهر قم 32 سامانه ثبت تردد خودروهای عبوری وجود 
دارد، ابراز کرد: برخی از این سامانه ها در سال های گذشته به منظور تعمیرات و 
بهبود وضعیت از شبکه خارج شده بودند که تعمیرات اساسی 26 سامانه انجام 

و آماده به کار است.
به گفته سرپرست مدیریت مرکز کنترل ترافیک شهرداری قم، این 26 سامانه 
تردد شمار خودروهای عبوری به صورت پرتابل بوده و بر اساس نیازهای مرکز 

کنترل و یا سایر قسمت های شهرداری راه اندازی خواهد شد.
وی خاطرنشان کرد 6 سامانه ثبت تردد خودروهای عبوری نیز پس از وقفه 

یک ساله از فروردین ماه 1402 مجدد راه اندازی شد.
 

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم:

بایدضوابطزیستمحیطیدرتوسعه
شهر"کهک"رعایتشود

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم، گفت: شهر کهک در روند توسعه 
باید نسبت به مساله محیط زیست شهری توجه ویژه ای داشته باشد و مسوولان 

امر تمامی ضوابط زیست محیطی را به خوبی رعایت کنند. 
محمدحسین بازگیر در جلسه شورای اسلامی و شهرداری کهک اظهارداشت: 
شهر کهک در روند توسعه باید نسبت به مساله محیط زیست شهری توجه 
ویژه ای داشته باشد و مسوولان امر تمامی ضوابط زیست محیطی را به خوبی 
رعایت کنند. وی با اشاره به اصل 50 قانون اساسی، حفظ و حراست از محیط 
زیست را یک وظیفه عمومی عنوان کرد و افزود: بدون تردید حفاظت از طبیعت 

و محیط زیست بدون مشارکت همه مردم و مسؤولان امکان پذیر نخواهد بود.
مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم با اشاره به ظرفیت های طبیعی و 
گردشگری شهرستان کهک، تصریح کرد: ضمن جلوگیری از استقرار واحدهای 
صنعتی در این منطقه، باید مدیریت پسماندهای شهرها و روستاهای این 

شهرستان نیز به خوبی انجام شود.
 

رئیس مرکز درمان ناباروری طهورا خبرداد:

درمانهزارزوجناباروربیبضاعت
درمرکزدرمانیطهورا

رئیس مرکز درمان ناباروری طهورا از روند درمان 1000 زوج نابارور بی بضاعت 
در قم و حومه استان در 14 ماه گذشته خبر داد.

حومه  و  قم  در  بضاعت  بی  نابارور  زوج  درمان 1000  از  حیدری  حسین 
استان همسو با استاندارد های جهانی خبر داد و گفت: استاندارد جهانی در 
خصوص درمان زوج های نابارور 30 درصد است که این مرکز توانسته همسو 
با استاندارد های جهانی حرکت کند. وی با اشاره به طرح کرامت؛ ویژه درمان 
1000 زوج نابارور، که فراخوان آن همزمان با دهه کرامت در سال گذاشته اعلام 
شد گفت: بیش از 11 هزار نفر در این طرح ثبت نام کردند که پس از راستی 
آزمایی حدود 9 هزار نفر واجد شرایط این طرح بودند و در نهایت 1000 نفر از 

این افراد انتخاب شدند و در روند درمان قرار گرفتند.

عکاس :محمد قجر

معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری قم 
گفت: اگر شهروندان همراهی بیشتری با مدیریت 
شهری در موضوعات مختلف داشته باشند، قطعاً 
هم شرایط شهر بهتر خواهد شد و هم از هزینه های 

مدیریت شهر کاسته می شود.
مهدی اصفهانیان مقدم در جلسه کمیته فرهنگ 
شهروندی شهرداری قم اظهار کرد: این جلسه جهت 
هماهنگی، همکاری و انسجام فعالیت ها در حوزه 
فرهنگ شهروندی با حضور سازمان های دخیل در 
این امر در سطح شهرداری است تا بتوانیم اهدافی 
ثمر  به  تعریف شده،  قم  شهر  در  حوزه  این  در  که 

برسانیم.
وی با اشاره به برنامه های ارتقاء فرهنگ شهروندی 
تصریح کرد: حوزه خدمات شهری و سازمان های 
را  شهروندی  خدمات  از  وسیعی  گستره  تابعه، 
شامل می شود و در سال جاری بیش از 25 میلیارد 

قم  شهر  در  شهروندی  فرهنگ  ارتقاء  برای  تومان 
پیش بینی شده است. معاون محیط زیست و خدمات 
شهری شهرداری قم با تأکید بر اینکه ظرفیتی که در 
حوزه خدمات شهری شهرداری در حوزه فرهنگ 
شهروندی وجود دارد در هیچ حوزه ای وجود ندارد 
ارتباط  و  پاکبان مراجعه  از هزار  افزود: روزانه بیش 
مستقیم با شهروندان دارند و می توانند با برنامه ریزی 
فرهنگ  حوزه  در  اثربخش  گامی  درست  طرح  و 
شهروندی بردارند. وی با بیان اینکه ساختار کمیته 
تمام  که  باشد  باید  به گونه ای  شهروندی  فرهنگ 
گفت:  باشند  آن  عضو  شهری  مدیریت  مجموعه 
سازمان  ورزشی،  اجتماعی  فرهنگی  سازمان های 
کل  اداره  شهری،  منظر  و  سیما  و  سبز  فضای 
ارتباطات و امور بین الملل و... ازجمله اعضای این 
کمیته بوده و این کمیته شامل 6 کارگروه مدیریت 
پسماند و تنظیف محیط شهر، توسعه فضای سبز، 

بهبود سیما و منظر و محیط زیست، مدیریت بحران 
اخلاق  و  زندگی  سبک  حریق،  اطفاء  و  ایمنی  و 
شهروندی، تخلفات شهری و معضلات اجتماعی و 
حمل ونقل و ترافیک است. اصفهانیان مقدم جلب 
مشارکت حداکثری شهروندان در امور شهری را از 
مهم ترین اهداف در این کمیته ذکر و اذعان کرد: 
اگر شهروندان همراهی بیشتری با مدیریت شهری 
در موضوعات مختلف داشته باشند، قطعاً هم شرایط 
شهر بهتر خواهد شد و هم از هزینه های مدیریت 
شهر کاسته می شود. وی با اشاره به برنامه هایی که 
در بخش های مدیریت بحران و فضای سبز در حوزه 
فرهنگ شهروندی برگزارشده است خاطرنشان کرد: 
مجموعه های مختلف شهرداری تاکنون برنامه های 
آموزش شهروندی بسیار خوبی را برگزار کرده اند و 
باید تلاش شود انسجام این برنامه ها افزایش یافته و 

هدفمندتر در این حوزه گام برداشته شود.

معاون شهردار قم مطرح کرد؛

اختصاص2۵میلیاردتومانبرایارتقاءفرهنگشهروندی

دولاب، روستایی از توابع بخش سیروان شهرستان سنندج در استان کردستان ایران است.


